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1U.: 063/28-522

i’ Delovni čas od 7. do 22. ure 
; Nedelja zaprto

Dobimo se na cesti
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Deponija
Jože Pučnik ima oster, nevaren pogled. In prav tak

šen jezik. Videti je samozavesten človek, ki s prijateljem 
drži. sovražnika pa črti. Takšni ljudje pri narodu niso 
priljubljeni, n<it:inčnejey tisti, ki so znnj, bodo z njim 
držali »do konca«, tisti, ki ga nc marajo, pa lahko ceh) iz 
tako praznega vzklika, kot je »javnost ni vse«, naredijo 
referat oziroma škandal.

Zakaj se Jože Pučnik gledalcem ne more priljubiti niti 
s svojim lastnim psom (spomnimo se Kučanove predvo
lilne pttssv catice), pove primer, ki smo ga poiskali

genetske okvare oba na invalidskem vozičku, sc je 
potem, ko ju je njun oče zapustil zaljubila v drugega in 
začela javno prijateljstvo z njim. Od lega trenutka naj
prej so se začeli vsi. ki so prej sočustvovali z njo (med
tem ko so zanj mislili, da je monstrum in bednik), začeli 
,en,**. cnoivu **Nh s

zasmilil. Da Iv lahno sočustvovali z njim. ga razumeli in 
se ob tem počutili plemenite. In ker v zvezi z njim ne 
morejo kazati nobenega človekoljuba, kot odbitizaijub-

Milan Kuc.m. človek, k, /e med slovenskim ljudstvom

mrke rasti je. A pustimo to. Gre za spoznanje, da 
postaja Milan Kučan bolj rn bolj podoben Jožetu Puč
nik::. Njegov obraz, na katerem se razen globoke 
zaskrbi, nosti zi t sodo • -eh nas (nikoli ni nic ra til

sicer gi< moko v sren. Milanu Kučanu m treba povedati.

nekaj razvratno zelenega. Na proslavi OF pa rdečega.

v hrana ji), medtem ko ye Jože Pučnik uk kot zmeraj. In 
ker ljudje cenijo razvoj.pri človeku, so Kučanu takoj 
odpustili, da je Smelt njegovo hčer poslal na študij 
v ZDA. medtem ko Pučniku nikoli ne bodo odpustih', 
da njegovi otroci ne govorijo slovensko. Tako kot moji 
znanki niso odpustili ljubimca oziroma so mižali na obe 
očesi, ko je šlo za moralo njenega bivšega moža. sina 
znanih slovenskih revolucionarje v.

MED NAMI

v

Se eno 
težavno 
zasedanje 
skupščine

INTERVJU
Teodor Lorenčič: Ropanje 
Maribora 
TRAGEDIJE 
Grenke ure detomorke 
IZPADI
Walter Wolf Go Home 
INTERVJU
Spomenka Hribar: Nimamo kaj 
skrivati 
POSEBNEŽI
Dan s klošarji in brezdomci 
IZPADI
Plenice jeseniškega župana 
Navček za hraste 
INFORMBIRO 
Pljuvalizacija medijev 
PRIČEVANJA
Kninski četnik: Ne morem ubijati 
IZPADI
Velenjski ministri zahtevajo
odškodnino
Planica brez lastnika
DOGODKI
Demokrati se cepjj»

SOOOOOa&OOOCOCOCOBCOOOOOOCOCOCCOOCOOSOSC«.

NOVO - NOVO - NOVO - NOVO - NOVO 
V GOLOVCU - V GOLOVCU - V GOLOVCU -8

i
Petrovče 231, 63301 Petrovče 

Telefon: 063/28-220 
063/25-121

jš®ra
- osebni računalniki AT 286, AT 386, AT 486

- prenosni (lap-top) računalnik PHILIPS, EPSON
— tiskalniki EPSON, Hevvlett Packard

- ploterji ROLAND, Hevvlett Packard
— knjigovodski programski paketi za obrtnike in podjetja

- telefaksi CANON, PANASONIC
- mreže NOVVEL, RPTI

Poslovni prostor in servis: Levec 56

N0VAD0DA

I
S Zavod SRC »Golovec« obvešča vse proda- 
8 jalce rabljenih avtomobilov, da poleg tradi

cionalnega »AVTO SEJMA« ob torkih in so
botah še dodatno organizira ob četrkih in

8 nedeljah.

Nova doba - izdaja podjetje Preše d.o.o., tiska Družbeno 
podjetje Delo - Tisk časopisov in revij, p.o. • Naslov 
uredništva: Celje - knežje mesto, Aškerčeva 15, tel. (063) 
27-606, 25-331 e Glavni urednik Srečko Šrot, odgovorni 
urednik Brane Piano • Cena 25 din, mesečna naročnina 
90 din • Žiro račun pri celjski SDk št. 50700-603-31455 
® Oproščeno prometnega davka po pristojnem sklepu 
republiškega sekretariata za informiranje 9 Izhaja ob sre
dah • Rokopisov ne vračamo.

f
Po novem bo »AVTO SEJEM«:

torek od 13.-18. ure 
četrtek od 13.-18. ure 
sobota od 7.-14. ure 
nedelja od 8.-12. ure

prodajalcem omogočamo širo
ko prodajo avtomobilov.

»avto sejmu« v »Golovcu«.

8 S tem vsem prc 
8 ko prodajo avto 
8 Vidimo se na »c

_______________
!j-NOVO - NOVO - NOVO - NOVO - NOVO -8 
k- V GOLOVCU - V GOLOVCU - V GOLOVCU -|j
bGOSOOOCOSd«OCOOOOOCOOOOCOSCCCOG»SCOSCOCO
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Brezplačno na morje
Vse bliže je 29. maj, ko se bomo z našimi izžrebanci za dva 

dni odpravili na pot proti morju. Za STO BREZPOSELNIH 
SLOVENK IN SLOVENCEV bo v današnjih hudih časih 
morda to edina priložnost, da si oddahnejo in se poveselijo na 
našem morju, pripravljamo pa jim tudi še več prijetnih presene
čenj, o čemer bomo podrobneje pisali v številki, ki izide 22. 
maja in v kateri bomo objavili tudi seznam vseh udeležencev 
izleta.

Izlet so že podprli:

KOMPAS GMM Rent-a-car

instalaterstvo 
za ogrevanje 

in odsesovanje

franc in jure Kravanja
63000 celje-babno 

telefon: (063) 27-970

RADIO MARIBOR_______
REPUBLIŠKI 
SEKRETARIAT ZA DELO

V Vis skupščine
OBČINE CELJE

KOMPAS poreč
\MS

TURISTIČNO TRGOVINSKO PODJETJE

GOSTILNA Šampion roštilja 
v Sloveniji
lastnik Moma Jorgačevič 
Zaloška Cesta 31, Ljub
ljana
tel 061/447-313

Košaki’^ H' 62000 MARIBOR
OREŠKO NABREŽJE 1

TOVARNA MESNIH IZDELKOV TELEFON: nc (062) 25-381 
Cp MARIBOR, p. o. TELEX: 33-327 KOŠAKI YU

V žrebanju bomo upoštevali vse prijavnice, ki bodo v uredni
štvo prispele do sobote, 18. maja 1991.

Število radodarnih podjetij in zasebnikov je vse večje, z vseh 
koncev Slovenije so sponzorji te humane akcije. Vsi, ki bi še 
želeli postati pokrovitelji, naj se oglasijo v uredništvo NOVE 
DOBE, Aškerčeva 15, tel. 063 25-331 in 063 27-606, faks 063 
25-849.

(odunsir
OSKRBA LADIJ, d.o.o. 
GENERAL SHIPSOPPLIV I.T.D.

-a.___

CARINSKA CONA - LUKA KOPER/FREE ZONE - FORT OF KOPER 
Tel./fax.: (066) 22-655

Prijavnica za žrebanje 100 brezposelnih v Sloveniji z Novo dobo na moije

ime in priimek izobrazba

polni naslov prebivališča

rojstni podatki (dan, mesec, leto, kraj) matična številka občana

od kdaj ste brezposelni in vzrok, da nimate zaposlitve

Pečat enote za zaposlovanje in podpis uradne osebe

_, dne _1991 podpis:

Rok za prijavo poteče 15. maja 1991. Izžrebanci bodo objavljeni v Novi dobi 22. maja 1991.
Brezposelni ne obupajte, Nova doba je z vami.

111

CbkeSi'
ŽALEC

PIVOVARNA
LAŠKO

/ME/
Franc
Mihelin

Razstavno prodajni salon in 
servisna delavnica gostinske 
opreme Celje-Hudinja, Ulica 
frankolovskih žrtev l/e, 

tel.: 063/34-866, 
telefax: 063/38-642

KAVARNA »PORAT« IN 
PIZZERIJA >SKALINADA<
Červar Porat (Istra)
lastnik Juksen Sadiku — Asri
tel.: (0531) 36-424

»FOTO STUDIO - FOTO 
KOLOR«
Atelje: Carpacciev trg 4 
66000 KOPER 
tel.: (066) 22-794
Izdelava fotografij z vašega filma v eni uri

AKADEMSKI SLIKAR
Miroljub Pavlovič — Jugovac 
»POP«
Galerija ul. Padovan 41 
Novigrad — Cittanova 
Tel.: (0531) 57-013

'V

SLASTIČARNA

Inn) »FONTANA«

TKM
COMMERCE D.O.O.
EXP0RT-IMP0RT KOPER Tei: (066) 33-670

Fax.: (066) 34-285
in ra

lastnik Radmani Raki
51440 POREČ,

Dekumanova 26
|-ax.: (UOO) Tel.: (0531) 31-425 iei.: iuoo; zj-ooz

V!DE®€gN?£R
K©P£*

Izposojanje in presnemavanje 
filmov
snemanje z video kamero
Stojkovič, Kosovelov trg 3 
Tel.: (066) 25-662



STRAN 4NOVA W DOBA

Bralki
s Frankolove- 
ga

Ko sem prebirala članek »Ce
lje eno samo« so se mi misli vra
čale v rojstni kraj Frankolovo.

Predobro se spominjam vojne, 
spominjam se partizanov 14. di
vizije: goli, bosi, sestradani in 
prezebli, samo teh partizanov je 
ostalo malo pri življenju.

Čisto drugače je bilo z našimi 
terenci, kakor ste jih imenova
li. Res so se bali za svoja življenja 
in za svoje družine samo z razliko 
od svojih soborcev v brigadi, so 
sedali za polne mize in bili toplo 
oblečeni.

Dobro so znali poskrbeti zase, 
zato so poskrbeli pač tako, da so 
vse morebitne nevarnosti obsodi
li na najbolj okrutno smrt. Med 
njimi nič kriv oče 4 malih otrok 
gostilničar B., 18 letno dekle, ki 
je pričakovala otroka.

Imenovali ste jih izdajalci. Za
kaj niste napisali koga so te žrtve 
izdale, ali je bil zaradi njih kdo 
zaprt, ali na smrt obsojen? Če 
tega ne veste, pač ne bi smeli 
uporabiti besede izdajalec.

Vidite, jaz za razliko od vas 
dobro poznam rablje teh žrtev, 
dosti poguma imam, da bi jih 
imenovala (nekateri še žive) pa 
tega ne bom storila zaradi njiho
vih otrok, ki niso nič krivi. Ni se 
vam treba bati maščevanja, od
pustili smo vam, pozabili pač ne 
bomo nikoli. Tisti, ki nosi zločin 
v sebi, je kaznovan že s tem, da 
še živi.

Ne bom se podpisala, ker se 
meni ni potrebno, ker bodo vsi 
na Frankolovem vedeli, komu so 
ubili očeta, sestro in spravili osta
le člane družine na Teharje.

BRALKA iz Celja 
naslov v uredništvu

Mamila in 
AIDS

Zdravstvene in druge instituci
je v zadnjih dveh letih poročajo 
o vedno več primerih uživanja 
heroina, pričakujemo pa lahko, 
da se bo število uživalcev heroina 
še povečalo. Hkrati lahko pred
vidimo tudi povečanje števila 
okuženih z virusoma HIV in 
HBS v populaciji uživalcev drog, 
ki si droge vbrizgavajo. Obstaja 
pa tudi precejšnja verjetnost, da 
bi se zaradi pogostejšega menja
vanja spolnih partnerjev virus 
HIV preko uživalcev drog razširil 
tudi med populacijo, ki drog ne 
uživa. To je bil eden najmočnej
ših razlogov, da sem se v okviru 
delovanja stigme v zadnjih šestih 
mesecih pogovarjal z več kot tri
desetimi uživalci heroina v Slove
niji z namenom ugotoviti, v ko
likšni meri uporabljajo načine 
uživanja drog, ki bi lahko vplivali 
na širjenje virusa HIV. Podatkov 
nisem številčno ovrednotil, kar je 
nedvomno potrebno pri nadalj
njem raziskovanju. Ugotovil 
sem, da zaradi nuje, zaradi malo
marnosti, zaradi strahu, da bi bili 
pri nakupu brizgalk v lekarni 
identificirani, zaradi nedostop
nosti brizgalk predvsem v manj
ših krajih v Sloveniji in zaradi 
precejšnje oddaljenosti dežurnih 
lekarn, uživalci drog pogosto 
uporabljajo skupno brizgalko, ki 
jo običajno sperejo le z vodo. 
Zelo pogosto pretakajo raztopi
no heroina iz ene brizgalke v dru
go, uporabljajo pa tudi isto briz
galko in vsak svojo iglo, ker pač 
mislijo, da se lahko virus HIV 
prenaša le z iglo. Ponekod dajo 
večje število plastičnih brizgalk 
in igel v isto posodo z vodo, ki pa 
je ne segrejejo preveč, da se ne bi 
brizgalke deformirale. To omo
goča prenos virusa HBS, verjet
no pa tudi virusa HIV. Zgodi se, 
da naključno zamenjujejo briz
galke in igle. Pogosto pripravlja
jo doze za več uživalcev skupaj 
v eni žlici z eno vatico. Pri vbriz
gavanju pogosto pomagajo drug 
drugemu ter tudi pridejo v stik 
s knjo kolege. Nekateri pogosto

menjujejo spolne partnerje, veči
noma pa ne uporabljajo kondo
mov. Tudi nekateri od tistih, ki 
so že bili na zdravljenju in bi naj 
bili seznanjeni z varnimi načina 
uživanja drog, tvegajo z vsaj 
enim od opisanih načinov prena
šanja virusa HIV. Mlajši uživalci 
heroina predvsem v manjših kra
jih ne upajo v lekarno ter so pre
cej slabo informirani o prenaša
nju virusa HIV, vbrizgavajo pa 
ga običajno v skupini. Precejšnje 
število uživalcev večkrat letno 
potuje iz kraja v kraj, heroin 
predvsem mlajših uživalcev se še 
ni testiralo na virus HIV, bojijo 
se. da bi bili identificirani, mno
gim pa je tudi vseeno, če so oku
ženi ali ne. Skoraj nihče med nji
mi ne ve za možnost povsem ano
nimnega testiranja pri Mikrobi
ološkem inštitutu Medicinske fa
kultete v Ljubljani.

Z ozirom na podatek, da sta le 
dva med do sedaj znanimi 34 infi
ciranimi z virusom HIV v Slove
niji (januar 1991) intravenozna 
uživalca drog in na podatek, da 
nihče od približno štiridesetih 
zdravljenih uživalcev drog na Psi
hiatričnem oddelku v Vojniku ni 
bil okužen z virusom HIV, da pa 
so skoraj vsi pozitivni na protite
lesa virusa hepatitisa B, lahko

sodijo v kategorijo »prizadeta vr
sta«. Pomeni, da se je njena šte
vilčnost zmanjšala na kritično 
stopnjo. Takole so: črna štorklja, 
orel belorepec, sršenar, mali kli- 
kač (klinkač), orel kačar, sokol, 
selec, južna postovka, prepelica, 
kosec, beločelideževnik, veliki 
škruh, pegasta sova, zlatovran
ka, vodomec, mala cipa.. ■

v razvitih državah več 
za ekologijo, je dobro

Da je 
posluha
znano, pa četudi je to bolj stvar 
kulture kot visokorazvite tehno
logije. V Nemčiji so se odločili za 
revitalizacijo močvirij, v Sloveniji 
so melioracije še zmeraj popular
ne. Saj se pri nas še zdaj borimo 
za močvirja, ki so prvobitnega 
izvora.

In ravno zaradi vsega tega ho
čemo tudi ZELENI PREK
MURJA prispevati svoj delež 
k tej akciji za ohranitev Zlato
vranke (na Štajerskem je živi sa
mo še 3-5 parov in tam bo v krat
kem tudi koncert za njeno ohra
nitev).

ZLA TO VRAN K A (Cora cias 
garrulus) je 30,5 cm velika, živo- 
pisana ptica z močnim proti kon
cu nekoliko kavljastim kljunom. 
Perje ima ažurno modro, po hrb
tu je opečno rjave barve, krila so 
živahno modra in med njenim le
tom, se lepo vidi, da so krila 
črnoobrobljena. Rep je zelenka
sto moder. Zlatovranka izpreže 
na telegrafskih žicah, strmoglavo 

sklepam, da verjetno virus HIV pada na leteče insekte. Njen glas 
Sloveniji med intravenoznimi je globok in vreščeč, ljubi stare

uživalci drog še ni razširjen, da 
pa obstaja zaradi vsega zgoraj na
vedenega možnost zelo hitrega 
širjenja, vkolikor se takoj ne zač
ne s čim bolj pretehtano preven- 
cijo pred širjenjem virusa HIV. 
Po mojem mnenju je glede na 
izkušnje v tujini možno preprečiti 
širjenje virusa HIV najbolj učin
kovito s sklopom ukrepov, ki jih 
v tujini imenujejo harm reducti- 
on, risk minimisation, low thres- 
hold, akzeptirende drogenarbeit, 
user friendlv, syringe exchange. 
itd., precejšnjo vlogo pa igra tudi 
detoksifikacija in tudi vzdrževa
nje z metadonom. Te strategije 
so predvsem uspešne takrat, ko 
virus HIV še ni razširjen med 
uživalci drog, predpostavljajo pa, 
da je širjenje virusa HIV večja 
nevarnost za posameznika in jav
no zdravje, kot pa uživanje drog. 
Vsi ukrepi morajo biti zastavljeni 
tako, da omogočijo stik in delo 
s čim večjim številom uživalcev 
drog, pri tem pa je nujno pripo
moči jim, da čim bolj omejijo 
tveganje prenašanja virusa HIV 
ter si ohranijo zdravje, kar je tudi 
njihova pravica. Pristop strokov
njakov kot tudi odnos družbe do 
problematike drog je priporočlji
vo uravnati tako, da uživalci drog 
niso potisnjeni v »podzemlje«, 
kjer ostanejo nedosegljivi, saj to 
lahko zelo zmanjša učinkovitost 
ukrepov za preprečevanje širje
nja virusa HIV.

S tem kratkim opisom mojih 
opažanj ter svojim mnenjem bi 
Želel le opozoriti na resnost pro- 

, blematike ter spodbuditi prizade
vanja za vnaprejšnje sodelo
vanje.
SLAVKO GORJUP, Ljubljana

Akcija
zlatovranka

ZELENI PREKMURJA se 
s to akcijo pridružujemo sloven
skih ornitologom, ki so začeli s to 
akcijo, da bi opozorili slovenski 
narod na posledice melioracij.

Že pred časom so se namreč 
y svetu začeli pojavljati spiski 
vrst, ki so ogrožene, nastajati so 
začele nacionalne Rdeče knjige 
(Red Data Books). Spiski ogro
ženih vrst naj bi služili načrtoval
cem, zakonodajalcem, naravo
varstvenim službam, raziskoval
cem, skratka vsem. ki jim je do 
varstva narave. Veliko dogovar

janj je že bilo, da bi napravili 
Rdeče knjige v okviru cele Jugo
slavije, a narejenega je bilo bore 
malo. Tako je nastal le slovenski 
predlog Rdečega seznama ptičev 
Slovenije izpod peresa ornitologa 
Janeza Gregorija. Izumrla vrsta 
v Sloveniji je beloglavi jastreb, 
domnevno izumrli pa so močvir
ski lunj, prlivka, planinska vrana 
in čebelar.

Je pa pri nas veliko ptic, ki

gozdove, gnezdi v starih votlih 
drevesih in ljubi odprto pokraji
no. Če boste kaj zanimivega izve
deli o zlatovranki, nam lahko 
javite na naslov: ZELENI
PREKMURJA, Alija Kardoša 2, 
69000 M. Sobota.

Zeleni zastavljamo tudi dve ra- 
torični vprašanji:

1. Kdaj ste nazadnje videli zla
tovranko???

2. Ali jo boste še kdaj!!!
JANEZ MAROŠA 

Beltinci

K uredniške
mu pripisu

K uredniškemu pripisu k pi
smu bralcev z naslovom »Če- 
Ijančki so...« prosim za nasled
nje pojasnilo:

Nobenega spora ni, da sem va
šemu časopisu pomagal najti dva 
dokumenta, ki dajeta več jasnosti 
zadevi »slovenski« tolar. Objav
ljena sta bila v isti številki kot 
pismo! Globoko sem prepričan, 
da je prav, da javnost oba doku
menta pozna (Mnenje republi
škega ministrstva, da ni treba za 
tolar plačevati prometnega dav
ka in Stališče ter vprašanje IO za 
Nemčijo o tolarju. Poslal vam 
bom tudi stališče SSK na Koro
škem v Avstriji.)

Zagotovo pa je možno, da 
imamo o dokumentih različna 
stališča: bodisi jaz, bodisi sloven
ski kongres, bodisi Nova doba. 
Sodim, da je to povsem normal
no. Prepričan pa sem. da razčiš
čeno vprašanje tolarja ne more 
vplivati na enotnost Slovenije, 
prej narobe, nedorečenost lahko 
močno škoduje. To pa se žal že in 
še kar dogaja.

PETER KAVALAR. Celje

ZAKON IN 
NERED

V pisarni se je zglasila stranka 
Golc Edvard, Trubarjeva 91, Ce
lje. Stranka bo vložila tiskovno 
tožbo v zvezi s člankom Celje 
eno samo grobišče, na strani 13 
Vašega časopisa z dne 8. 5. 1991. 
Zato Vas prosim, da mi posredu
jete podatke o avtorju tega 
članka.

S spoštovanjem!

DUŠAN PETROVIČ, odvetnik 
Celje

(dalje na strani 6)
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VELIKO NAGRADNO ŽREBANJE V NEDELJO Z AGROPOPOM

Nagradna igra NOVE DOBE 
v sejemski izdaji

NOVA DOBA in Pomladanski obrtni sejmi pripravljajo za vas 
veliko nagradno žrebanje.

V posebni izdaji Nove dobe, ki jo dobite brezplačno pri vstopu 
na sejemski prostor, je tudi kuponček za veliko nagradno igro 
Nove dobe.

Na zunanjem razstavnem prostoru poleg gostišča Novak vam 
Nova doba ponuja svoje informacije, predstavlja bogate nagrade, 
in kar je najpomembnejše, tam odvržete nagradni kupon Nove 
dobe iz posebne izdaje. Kdor želi sodelovati v zaključnem žreba
nju z več kuponi, naj nas obišče in pomagali mu bomo.

V nedeljo, 19. maja, pripravljamo za vse bralce Nove dobe in za 
vse, ki so oddali nagradne kupone, na Golovcu veliko zabavno 
prireditev in zaključno žrebanje. Od 14. do 18. ure bo igral 
ansambel Agropop, žrebanje pa se bo pričelo na zabaviščnem 
prostoru sejemskih objektov poleg gostišča Novak ob 16. uri. Če 
nam bo zagodlo vreme, bo prireditev v hali D, kjer so razstavljeni 
avtomobili.

Pridite torej na celjske Pomladanske obrtne sejme, s kuponom 
z naslovne strani redne številke Nove dobe je vstopnica cenejša za 
20 dinarjev.

Naštejmo nekaj najprivlačnejših nagrad:
- Vrtna hiša SMREKA
- Scooter Suzy (vodno plovilo)
- Kolo s pomožnim motorjem Meri
- Videorecorder
- Pomično okno za avto

- Alarmna naprava za stanovanje
- zmrzovalnaomara 
_ 3 krat avto prevleke

in še več drugih lepih nagrad.

STAVA TISOČLETJA
Naša nagradna akcija temelji na domnevi, da se bo Slovenija osamosvo

jila in da bodo politiki udejanili plebiscitno izraženo voljo Slovencev.

Med prispelimi odgovori bomo vsak teden izžrebali (najmanj) tri 
nagrade, tistega, ki bo pravilno napovedal datum osamosvojitve, pa bomo 
na koncu akcije bogato nagradili. Če bo pravilnih odgovorov več, bomo 
nagrajenca izžrebali.

Nagradna akcija »Stava tisočletja« traja do 15. maja letos.

Med stavnimi lističi, ki so prispeli v naše uredništvo do 
ponedeljka 13. maja, je žreb razdelil naslednje nagrade:

- Janez MAROŠA, Melina 81, 69231 Beltinci, dobi zlat 
prstan, ki ga podarja ATELJE iz VOJNIKA

- Oskar SUHADOLNIK, Gorenje 7, 63327 Šmartno ob 
Paki, dobi VETROVKO.

- Cirila PODKRIŽNIK, Milčinskega 2, 63000 CELJE, pa 
gre na uro igranja tenisa v ROGAŠKO SLATINO

V naslednjem kolu pa bomo žrebali samo še med stavnimi 
lističi, ki bodo oddani danes, v sredo 15. maja, in bodo prispeli 
v naše uredništvo do petka 17. maja in sicer naslednje tri 
nagrade:

- zlat prstan, darilo ZLATARSTVA KRAGL in ŽALCA
- zlat prstan, darilo ZLATARSKEGA BOUTIQUE-a 

BOJAN iz ROGAŠKE SLATINE
- zlat prstan, darilo ZLATARSTVA MILAN GAJŠEK iz 

ŠENTJURJA

Tako, v naši nagradni akciji ob osamosvajanju slovenske države smo prišli do konca. 
Optimistov je tudi med našimi bralci vse več; praviloma vsi postavljate formalno razglasitev 
v prvo polovico letošnjega leta in mednarodno priznanje v drugo polovico leta oziroma na 
začetek leta 1992. Avstrija premočno vodi med tistimi, ki naj bi samostojno Slovenijo prvi 
priznali, tu in tam pa se pojavljajo Nemčija, Češko-Slovaška Federacija, Velika Britanija, Litva, 
Madžarska, Ciper, Albanija in druge (samostojne) države.

O nadaljnjem poteku akcije in pravilih vas bomo obvestili v naslednji številki.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- ,

I

Stavni listič tisočletja |
I

Priimek in ime.....................................................................................................
I
I

naslov....................................................................................................................
I
I
I
I
I

1. Kdaj bo Slovenija mednarodno priznana kot samostojna država. |
I

............................................................................................................................................  I
(dan, mesec, leto) |

2. Kdaj bo Slovenija formalno razglasila samostojnost in neodvisnost? |
1........

(dan, mesec, leto)
3. Katera tuja država bo prva priznala samostojno Slovenijo?

...................................... .................................................... .......................
(dan, mesec, leto)

I
I
I
I
I
I

Kupon pošljite na naslov: Nova doba, Aškerčeva 15, 63 000 Celje |
— knežje mesto S pripisom »Stava tisočletja«.

I
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(nadaljevanje s strani 4)

Izvršnemu
svetu
Skupščine
občine

V materialu IS SO Celje za 
dne 8. 5. 1991, z dne 26. 4. 1991 
sem zasledil 2. točko dnevnega 
reda »Predlog sklepa o javni raz
grnitvi sprememb in dopolnitev 
zazidalnega načrta za odlagališče 
sadre in piritnih ogorkov v Bu- 
kovžlaku (namišljeno ime Žepi- 
na) ter osnutka sprememb in do 
polnitev zazidalnega načrta za 
odlagališče Cinkarne Celje »Za 
travnikom«. (Material sem dobil 
slučajno dne 6. 5. 1991 mimo 
uradnih inštitucij, saj mi je g. 
Aleš Vrečko, sekretar IS pred 
cca mesecem dni ustno obrazlo
žil, da kot republiški poslanec 
materiale IS ne morem dobiti, 
ker tako določa status SOB 
Celje).

V zvezi z obrazložitvijo 2. toč
ke ostro protestiram proti obra
zložitvi, ki se sklicuje na »Smer
nice za načrt ureditve Spomin
skega parka Teharje« - Zavoda 
za varstvo naravne dediščine 
R Slovenije in na obisk komisije 
IS SR Slovenije zdne 21. 3. 1991.

Obrazložitev:
V »Smernicah« g. Mitja Fe

renc, prof. zgodovine in sociolo
gije. sicer opozarja, da je še po
trebno področje grobišč Teharja 
raziskati in dokumentirati, ven
dar »skoraj zanesljivo trdi«, da 
pod pregrado ni grobov. Prav ta
ko trdi, da ni živih prič. ki bi 
potrdile kje so grobišča. Prav ta
ko časovno zožuje povojna doga
janja na Teharjih samo na ob
dobje od 27. 5. 45 do avgusta 45. 
Kot žrtve omenja samo sloven
ske domobrance, ustaše, hrvaške 
domobrance, nedičevce in črno
gorske četnike, ki so bili vrnjeni 
Jugoslaviji iz Avstrije.

Gospod Ferenc je milo rečeno 
iz »ljubljanske oddaljenosti« 
spregledal cel kup dejstev in do
gajanj po vsebini, času in obsež
nosti. Gospod Ferenc se verjetno 
sploh ni potrudil, da bi si ogledal 
kraj dogajanj, poiskal še drugo 
dokumentacijo in ljudska priče
vanja razen po Francu Kržetu iz 
Clevelanda. Žive priče kot so g. 
Ivan Kamenšek - bivši koman
dant taboriščne straže v Tehar
jih, g. Grajžl. komandant tabo
rišča bivših nemških vojnih ujet
nikov, g. Franc Vrečar, družina 
Kopitar govorijo, da je desni del 
pregrade pokril dolino, kjer so 
streljali in zakopavali žrtve, prav 
tako je v levem delu pregrade 
zasut in vgrajen bunker poln po
smrtnih ostankov. V samo pre
grado so bila z buldožerji potis
njena grobišča v zahodnem bregu 
»doline piritnih ogorkov« (kjer je 
bil gozd in strelski jarki). Otroci 
so ob zemeljskih delih za to pre
grado založili velik kup kosti ob 
desni strani te doline, nakar so 
jih izvajalci nagnali in kosti z bul
dožerjem porinili v samo pre
grado.

Gospod Ferenc ne omenja, da 
je taborišče pričelo delovati med 
12. in 15. 5. 1945 in je delovalo 
do februarja 1946. Prav tako ne 
omenja, da je bilo tu usmrčenih 
veliko prebivalcev iz Celja in 
okolice (Slov. Konjice. Brežice,

Žalec, itd.) Prav tako se izogne 
dejstvu, da so trdni piritni odpad
ki prekrili dolino z vsaj 500 tisoč 
m- volumna in to tisti najbolj 
»grozljivi del« z grobišči vred. 
Zatravljenost tega dela ni 5.000 
m2, ampak vsaj 40% 4,5 ha veli
ke površine. Zatravljeni del skri
va pod seboj poleg mučilnic, 
ostankov barak in grobov še 4 do 
5 metrov debelo plast piritne 
brozge, ki jo ni bilo mogoče od
peljati in kri je zasuta na cinkar- 
niško civiliziran način z debelimi 
deli ostankov ruševin in smeti, za 
»glazuro« pa je bil nasipana 
zemlja.

Novo odlagališče »Za travni
kom« kamor je napeljan sporni 
cevovod (ena izmed črnih gra
denj Cinkarne Celje) nikoli ne bo 
moglo biti usposobljeno za odla
gališče tekoče sadre, saj plazovi 
in kraterji na sami pregradi ter 
plazovi ob robovih doline, kjer 
so v nevarnosti že obrobne hiše 
kažejo, da so bile geološke prei
skave terena samo teoretične ali 
pa jih sploh ni bilo. Samo dno 
pregrade pa je samo 1/2 m zako
pano v zemeljski temelj, kar je 
navadno čudno, posebno zato, 
ker je bil globlji izkop prepo
vedan.

Vsa zgoraj navedena dejstva so 
strokovnjakom ZPI, IS in CC že 
nekaj let »predobro poznana«. 
Zato mi je nerazumljivo takšno 
ponavljajoče se sprenevedanje, 
ki ni vredno delovnih mest in 
funkcij tistih, ki jih opravljajo.

IS in ZPI sta že nekajkrat po
kazala, da skušata »mešetariti« 
z bližnjo zgodovino in prihod
nostjo Celja (kar pomeni tudi s tu 
živečimi prebivalci), kar je milo 
rečeno neodgovorno in kliče po 
»javni odgovornosti«.

V vednost:
- Komisiji IS RS za ureditev 

grobišč v Rogu in ostali Sloveniji, 
Ljubljana

— Sredstvom obveščanja
- Rep. sekretariatu za varstvo 

okolja in urejanje prostora g. Mi
hu Jazbinšku Ljubljana

CRJANEZ CRNEJ, Celje

Mlin o šolstvu
Verouk ne sodi v državne šole, 

razen kot krožek tam, kjer cer
kev nima primernih prostorov. 
Za vednost o svetovnih verstvih 
ni potreben poseben predmet, to 
spada v enega od splošnih druž
boslovnih predmetov. Za koli
činska razmerja med različnimi 
verstvi pa naj veljajo takšna me
rila, kot za književnost.

Če bo v Evropi pouk ob sobo
tah ostal splošno uveljavljen, ga 
lahko uvedemo tudi pri nas šele 
takrat, ko bomo uredili zaposlo
vanje, gospodarstvo, delovni čas 
in sploh vse, kar je v zvezi s tem, 
tako kot v Evropi.

Flora legalis je povsem nepri
meren način za reševanje proble
mov, o katerih govori minister 
Vencelj. Bila bi še manj učinko
vita, kot je prepoved točenja al
kohola mladoletnim osebam. Po
licaji naj se ukvarjajo s svojim 
poslom, učitelji pa s svojim. Za 
naprej pa priporočamo občin
skim oblastem, naj ne izdajajo 
dovoljenj za obratovanje bifejev 
pod okni šolskih ministrov.

Strinjamo se tudi. da se da več 
prednosti naravoslovni izo
brazbi.

MLIN pri SDZ, Celje

NOVA STIVILKA ZE V PRODAJI

AVTOCESTA: WALTER WOLF BRANI SLOVENIJO

Wolf go home!
Sramoten odnos vlade in mi

nistra Krajnca do pobude, da 
bi z japonskim kapitalom zgra
dili avtocesto od Maribora do 
Kopra, Kot kaže, so privatni 
interesi cestnega lobya odločil- 
nejši od vlade. Predsedniki ob
čin in izvršnih svetov, zbrani 
v ljubljanski Šiški, so ostali dol
gih nosov, Slovenci pa brez av
toceste.

Razen osamljenih izjem so. 
slovenska sredstva informira
nja vtaknila glave v pesek ob 
dogodkih okrog pobude roja
ka, milijonarja Walterja Wolfa, 
ki je slovenski vladi in Sloven
cem ponudil pomoč za razbitje 
prometne izoliranosti. Gospod 
Wolf se je samodejno vključil 
v pomoč, da bi Slovenija do
stojno vstopila v Evropo s tem, 
da bi z japonskim kapitalom 
v tisoč dnevih zgradil avtocesto 
od Maribora do Kopra. Pozna
vajoč svet in trženje je gospod 
Wolf ob vse pogostejših obi
skih domovine Slovenije in

rodnega Maribora ugotovil, da 
je slovenski cestni loby Slove
nijo vse bolj odmikal od evrop
skih prometnih tokov.

S čim si je ta hvalisavi go
spod Wolf nakopal zamero vse
mogočnih Levičnikov, Krajn
cev, Zemljaričev in ostale ple
jade v neinventivnosti okoste
nele in usmerjene cestarske 
horde? S ponudbo, da je na 
daljnem Japonskem uspel 
zbrati podjetnike in kapital, 
s katerim bi z našo gradbeno 
operativo v treh letih zgradili 
avtocesto od Maribora do Ko
pra! Ko je gospod Walter Wolf 
skozi usta Antona Rousa, 
predsednika mariborskega iz
vršnega sveta, svoje mukotrp
ne in uspešne dogovore z Ja
ponci obelodanil, je to med slo
venskimi cestarji povzročilo 
— preplah. Osupnjeni in zgro
ženi so dvignili svoj glas. go
spod Marn, predvsem pa go
spod minister za ceste, inženir 
Marijan Krajnc sta se s po
nudbo skoraj zadavila, zato je

slednji v Mariboru javno zahte
val, da morajo najprej preveriti 
od kod Wolfu — denar!

V Šiški v Ljubljani in pred 
tem v Mariboru sta Anton Ro
jec in Mirko Tomaž Krajnc, pr
vi predsednik celjske občine in 
drugi predsednik tamkajšnjega 
izvršnega sveta z Antonom Ro- 
usom, predsednikom maribor
skega izvršnega sveta, organizi
rala srečanje predstavnikov 
prizadetih občin, da bi izkori
stili nepričakovano priložnost 
in možnost končne rešitve pro
metne izoliranosti in zaostalo
sti Slovenije, ki s kolovozi vsto
pa v Evropo.

Zgodilo se je, kar tudi vse 
redkejši zagovorniki slovenske 
vlade niso pričakovali. Najprej 
je dobičkarskemu in monopoli
stičnemu cestnemu lobyu uspe
lo, da je v javnosti kanilo le 
nekaj časopisnih vesti o Wolfo- 
vi pobudi. Televizija Slovenija, 
ki je sicer pridno snemala po
govore, javnosti ni predočila

niti okostje predloga, temveč 
pokazala že omenjenega Mar
na in njegovo nadvse gospodar
no razmišljanje. Tudi srečanje 
vseh županov in predsednikov 
občinskih izvršnih svetov, tra
se, po katerih bi nova avtocesta 
tekla in njih mnenja, kaj šele 
zahtev, iz Šiške ni uspelo spra
viti v javnost. Tako torej osta
jamo točno tam, kjer smo bili: 
Štajercem Krajnc osle kaže, ro
ko pa drži v cestarski skupni 
malhi, na skrivaj pa v žepu že 
žvenklja z novci, ki kanejo od 
starih načrtov. Druge razlage 
več ni.

Gospod Walter Wolf, v ime
nu poštenih Slovencev, ki jim 
je mar svoje domovine in nje
nega ugleda v svetu, vas prosi
mo, vrnite se od koder ste pri
šli, delajte cigarete in dirkajte 
s formulo 1, obkroženi z lepimi 
dekleti in se ne dajte poniževati 
poniglavim barabam, ki si še 
vedno lastijo pravico krojiti 
usodo Slovencev.

Naivni župani v Šiški: Kranjec moj jim osle kaže, vlada pa jim krade cestni dinar
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NA BARIKADAH V KRAJINI - PRIČEVANJE ČETNIKA

Ne morem ubijati
Krevsam v koloni ohomatan 

v pelerino. Naša izmena bo 
zavzela položaje ob cesti. To 
ugotovim, ker se kolona ustavi 
ob razpotju kolovoza. Drgetam 
od mraza; žganjica in kolo celo 
popoldne sta opravila svoje.

»Šolar! Pojdi naprej!«, mi 
veli Stevo, ki hodi pet, šest ko
rakov pred mano.

Torej bo Nikola, »nared
nik«, to noč slavik Ne mara me 
in ne zaupa mi. Čuden kujon, 
ki se je rodil šele to leto. Teden 
dni za veliko vstajo v Krajini. 
Zdaj je že leto in dan četovodja 
jurišne enote. Prst ima vedno 
na petelinu kalašnika in ob no
go pripet nož. Pravijo, daje on 
potegnil na tisto policijsko pa- 
trolo. Na petelina pritisne brez 
razmišljanja in ga zato v voj
vodstvu zelo cenijo. Drugi se 
ga bojijo. To sem ugotovil, ko 
sem bil prvič dodeljen v njegov 
vod.

»Zdaj boš imel možnost po
kazati, koliko te je v hlačah. 
Samo, da se takoj ne podelaš,«
mi polglasno reži, tako, da ga 
cela skupina sliši.

»Nič manj me ni v hlačah, 
kot je tebe in nič prej se ne 
bom usral, kot bi se ti,« odvr
nem. Rojena sva bila v isti vasi. 
Tu, na tem kršu. Kot njemu, so 
tudi moje stare potokli ustaši. 
Jaz sem kot partizanska sirota 
bil priključen Bošnjakom s Ko- 
zare in poslan v Slovenijo, on 
pa v Srbijo. Ko sem se v petde
setih vrnil in nadaljeval šolanje 
naprej v Kninu in potem v Beo
gradu, je on baje bil že v ne
kem begunskem taborišču pri 
Trstu.

»Ti in stari bosta požagala 
tisto drevo in zaminirala steno 
nad cesto. Luknje so navrtane,

stari jih bo napolnil, da si ti ne 
bi poškodoval svojih prstov.«

Žalosten sem. Midva in Stari 
smo najstarejši v četici. Ostalo 
je sama mladež. Vendar so 
profesionalci. Dva, trije so 
v JLA opravili specialno šola
nje v posebni enoti diverzan
tov. S temi fanti ni, da bi zobal 
češnje...

Lepotica, sleči hlačke
Stisnjen sem na polici nad 

cesto. Česte ni videti, ker je še 
tema in megla. To prekleto ro- 
senje mi bo nakopalo prehlad. 
Prestar sem za te štose. Toda 
v štabu so odločili, da moramo 
zaradi dviga morale tudi mi 
v akcije. Mislim, da gre za dru
go reč. S temi mladimi kosma
tim moramo v resnici zato, da 
jih brzdamo. Zaradi njihove 
nestrpnosti in krvoželjnosti je 
bilo že preveč slabega slišati 
o dejanskih razmerah v Kra
jini.

Po drugi strani pa je tem do 
skrajnosti zavretim glavam 
v tem letu dni, ko se je boj 
zavlekel iz jurišnega tedna v siv 
mesec in klavrno leto z nekaj 
praskami in več fantovskimi 
pretepi, dokaj upadla morala.

Tovariši v Beogradu so to 
dobro zaznali. Napad v Boro
vem selu je bil prepotreben. 
Dan in noč se tu sliši pripoved 
o tem, o junaštvu tega in one
ga, kdo jih je koliko ustrelil, 
kdo zaklal in kdo bi skoraj uto
nil, ko je plaval na ono stran 
v ledeni reki.

Verjetno sem zadremal. Ce
sta je tu, stare barikade tudi. 
Nikogar ni po cesti. Odkar se 
je v svetu razvedelo, kako je 
pri nas, ni prometa. Ni turi
stov. Pred mesecem sem bil 
v akciji na oni strani, nižje, ko

je priropotal tisti avtobus s turi
sti. Moj bog, kako so bili ne
bogljeni. Kako tudi ne, ni hec 
pasti med tako črnogledo sku
pino bradatežev. Kot ovce so 
nebogljeno stopali iz avtobusa. 
Vdani v usodo. Razen vodičke, 
ki se je šopirila, dokler ji fantje 
niso veleli, da mora na drugo 
stran avtobusa in si sleči hlač
ke. Potem je šlo vse kot po 
maslu. Eden se je nekaj pridu
šal, nekdo ga je brcnil v rit in je 
bil mir. Pravzaprav neverjetno, 
kako je človeka strah pred nez
nanim. Mene bi bilo tudi...

Branimo stoletja stara 
ognjišča

»Kdo žvižga,« vprašam, ko 
na oni strani proti Kninu nekdo 
žvižga Marš na Drino.

»To je oni bedak, Hrvat, ki 
se vrača iz službe. Že parkrat 
mu je bilo rečeno, da naj več 
ne hodi v službo, pa kaj, doma 
ima petero otrok. Pa so rekli: 
pustite ga siromaka, saj je ena
ko ubog kot mi. Saj ga potre
bujejo, ker je strokovnjak...«

Izza ostenja tišči kolo in kar 
naprej žvižga. Edina para, ki se 
je od polnoči sem upala po ce
sti. Po radiu prisluškujem, ka
ko je drugod. Povsod je enako. 
Dodobra smo jih nagnali strah 
v kosti. Ponoči si niti vojska ne 
upa kakšnega premika.

»Čuj bre, mar ti ni bilo zapo
vedano, da več ne kolovratiš 
naokoli!«

»Tovariši, saj me poznate. 
Moram tovariši, moram v služ
bo pa čeprav kot vi že tri mese
ce nisem dobil plače. Moram 
tovariši, doma imam lačno že
no in otroke...«

»Mi nismo tvoji tovariši. A, 
zdaj pa tovariši, ha? Ti bomo

dah tovariša, trk, ubij me je vrag odnesel... Prav Iju- 
svinjo ...« bila me ni nikoli...

To vem odkar sem tu. Ugo
tovil sem prvi večer, ko sem se 
vrnil z akcije. Mene so name
stili pri ženski, katere mož je 
v Nemčiji. Ko sem prišel, sem 
se zgrozil. Vse je smrdelo po 
hlevu. In ženska tudi. Ko sem 
jo vprašal, če bi se lahko oko
pal, mi je bilo žal. Ko sem se 
vrnil iz štaba, je bila sredi kuhi
nje kad... Gledala me je s ti
stimi velikimi očmi in vprašala, 
kdaj se bom kopal, da bo pri
pravila kopel. V kadi..

O, Bog, kako rad imam to 
kopel in njene trde dlani, ko 
me mili po hrbtu. In kako me 
je strah, ko moram v akcijo. 
Nekoč bom moral pritisniti na 
tega mrzlega petelina kot ono- 
krat, ko sem to storil, da bi 
pregnali ustaše. Nikola ima 
prav, ne sodim sem, ne zato, 
ker me je premalo v hlačah, ne, 
zdi se mi, da ne morem ubijati, 
ne morem. Mogoče bo krogla 
najprej mene zasedla in me bo
do zavitega v zastavo poklonili 
mojim, kot heroja in nihče ne 
bo vedel, da mi je mrzko že 
držalo te preklete strojnice...

To, zadnje, ki moral prečrta
ti, a naj ostane.

Ne, ne pretiravajo. Zunaj je zares vojna .

Jutro je razparal rafal, da je 
bilo slišati samo še frfotanje 
preplašenih ptic. Onemel sem. 
Gledal sem siromaka, kdaj se 
bo začel opotekati v smrtnem 
krču.

»Prekini,« sem se zadrl, »ne
streljaj? Kdo je streljal? ...«

»Saj nisem v njega. Samo ta
ko, pod noge, da bo lažje zaja
hal kolo. Tega je že nava
jen ... Zato tudi žvižga... Kaj 
boš njega, ki sesa isto skorjico 
kruha, kot mi... Samo tako, 
malo za šalo...«

Sranje. Tako ne bomo ubra
nili in tako se ne brani stoletja 
starih ognjišč. Med drugo voj
no so nam potolkli stare ustaši, 
njemu pa mi, četniki. Grozlji
vo, tam nekje daleč smo se iz- 
zvili iz istega semena, smo isti, 
kot Vlahi, samo, da so eni pra
voslavne. drugi katoliške vere. 
Face imamo iste, krš delimo, 
rodimo se enako, če je treba 
skočiti na pomoč, si pomagamo 
in ko pride čas, se spet kolje
mo. Že stoletja sem. Le zad
njih 45 let ne. Do lani.

Imeli bomo Srbijo, mater 
Srbijo

Po radiu slišim, da se naj 
umaknemo, prestavimo višje, 
ker nam bodo vojaki pripeljali 
topli obrok. Vsaj to. Kateri vo
jaki? Vse je pomešano.

Tisto ropanje trgovin v Kni
nu je vso stvar pobrkalo. Tisto 
ni bilo načrtovano. Raja kot 
raja, udri, sekaj ropaj, iznena
da so se zbrali in niti Bog jih ne 
bi mogel ustaviti. Lakota je ve
lik mojster, siromaštvo pa edi
na dediščina.

Včeraj pred cerkvijo je oni 
z Beograda lepo govoril, kot bi 
rožice sadil. V nedeljo, po refe
rendumu, bo vse drugače. Ime
li bomo Srbijo, svojo Srbijo, 
mater Srbijo. In vse bo kot 
prej, za vse bo kruh, otroci bo
do spet hodili v šole, na tej 
strani mitnice ne bo več bari
kad, min in bradatih fantov, ki 
šlatajo tvojo ženo in turistke.

To, da bo tekla nova meja od 
Šibenika in Virovitice, je fakt 
in zgodovinsko dejstvo. To je 
bilo vedno naše, nikoli Hrva
ško. Le Hrvatom dodeljeno po 
tisti sramotni odločitvi cagave
ga kralja.

Drgetam od mraza. To ni 
več zame. Prestar sem. Vpraša
li me boste, kaj delam tu. Po
vem vam, tu sem, ker moram 
biti. To je moj dolg domovini. 
Moja dva sta že velika, imata 
svoje otroke enake starosti, kot 
so ti fantje tu .. .

Zakaj sem jaz tu? Vrag vedi. 
če je res, kar pravim. Zena je 
stara in meščanka. Res je, rodi
la mi je otroke, tega krša pa ni 
nikoli dojila. Zdaj nepočesana 
s cigareto v ustih sedi za mizo 
in pije kavo. Verjetno posluša 
jutranje vesti, da bi slišala, če

Po uboja kralja Aleksandra Obrenoviča 1903. leta je 
kralj postal Petar I. Karadžordževič in nemudoma aktivirat

Sandžak in Metohijo. *

( ctništvo se je rodilo med mladimi oficirji, ki so odstra- 

stične in gverilske akcije,

Kraljevine Srbije) postavil pred ali-ali: a« brezpogojna 
združitev SHS s Srbijo ali amputacija Hrvatske po črti

Amputarijski načrt Beograda je bil resnici na ljubo do
Hrvatov še velikodušen v primeri z načrti Nikola Peška 
tedanjega srbskega ministrskega predsednika, ki je za osta
nek hrvaške predlagal le Zagreb s širšo okolico.

7. julija 1918 je bil dvor ob asšstenri vojaškega vrha in

Elementarno sovraštvo je posebnost balkanskih narodov 
in ga ni bilo nikoli moč utišati. Srbi še danes živijo v svojem

četniške formacije, ki so postale uradna vojska begunske 
vlade v Londonu.
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SPOMENKA HRIBAR, PREDSEDNICA KONFERENCE SVETOVNE

Rep. sekretarijat za kulturo 
Ljubljana, Cankarjeva 5 
dr. Andrej Capuder

V prilogi Vara pošiljam prošnjo za oprostitev proraetnega 
davka mednarodnega podjetja Eurotrade, Ljubljana, Miklošičeva 38, 

ki je pooblaščeno za Izdajo in disiribucijo spominskih medalj 
v čast obeleJitve in finančno podporo Svetovnega slovenskega 

kongresa.

Kot predsednica Komisije za Svetovni slovenski kongres pri 
Skupščini RS in v imenu Konference za Slovenijo, prosim, da 
prošnji ugodite in s tem pripomorete k realizaciji tega 
kongresa.

Lepo pozdravijeniI

Priloga: lx

Predsednika Komisije za
Svetovni slovenski kongees 

Spomenka Hribar

mednarodno podjetje 
Miklošičev« 38 
61000 Ljubljana 
Vugoslavia
telefon 38.61/320-641
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Datum: 27.3.1991

EUROTRADE d.o.o. 
LJUBLJANA

L J U B L J A N A 
Miklošičeva 3B

ZADEVA: PROMETNI DAVEK OD SPOMINSKIH MEDALJ V ČAST 
OBELEŽITVE IN FINANČNO PODPORO SVETOVNEGA 
SLOVENSKEGA KONGRESA

Is vaše vloge z dne 5.3.1991 ja razvidno, da ste sa isdajo 
in distribucijo spominskih medalj - tolarjev, izdanih v čast 
obeležitve in finančno podporo Svetovnega slovenskega 
kongresa, dne 18.1.1991 pridobili mnenje Republiškega 
sekretariata za kulturo o oprostitvi plačila temeljnega in 
posebnega prometnega davka.

Mnenje Republiškega sekretariata za kulturo je bilo izdano 
na podlagi pooblastila takrat veljavnega zakona o 
obdavčevanju proizvodov in storitev v prometu. Zakon o 
začasnih ukrepih o davku od prometa proizvodov in storitev 
(Uradni list SFRJ, št.4/91), po katerem ni več dano 
pooblastilo pristojnim republiškim organom za izdajo mnenj o 
oprostitvah,pa se je začel uporabljati 1. februarja letos, 
zato se te določbe ne morejo nanašati na že izdana mnenja po 
prejšnjem zakonu. Jasno pa je, da je oprostitev plačevanja 
prometnega davka vezana na količine, ki so bile predvidene 
ob izdaji mnenja o oprostitvi.

VEDNOST:
- RS za kulturo
- Komisija za svetovni 

slovenski kongres
- RUDE

ko*
KI SEKRETAR

inf" podjetje za notranjo in zunanjo trgovino ter finančno poslovanje, r.o.
r^lH | UUBUANA. TITOVA 66

SPOMENKA HRIBAR

OE Strokovne službe

DATUM: .....

NASZNAK^...:..2.24........
VAS ZNAK: ....... ................ ... ....................

Potrjujem, da smo kupili 200 zlatnikov - medaljonov (slovenski tolar) 
in jih podarili Svetovnemu slovenskemu kongresu - konferenci za 
Slovenija

Pozdravi

PETROL
pomočnik gendlrektorji 
za notranjetrg. dejavgri' 

Janez UMEK //

Nimamo česa
Konec junija pripravljajo 

v Ljubljani in v Celju prvi veliki 
korak k združitvi in spravi vseh 
Slovencev, ki živijo v domovini 
in po svetu. Delovna prizade
vanja in napore zadnje tedne 
spremljajo dvomi, ki so prišla 
v javnost tudi zaradi nasprotja 
med slovensko konferenco in 
celjsko podružnico, večino ob
tožb pa je uperjenih v ljubljan
sko vodstvo, neposredno 
v predsednico Spomenko 
Hribar.

»Veseli me, da ste po toliko 
objavljenih polinformacijah in 
dezinformacijah prišli k meni. 
Žal mi je, da vas ni bilo prej, 
ker bi dobili vse podatke, gra
diva, dokumente. Nobenega 
razloga nimamo, da bi kaj skri
vali,« je uvodoma dejala gospa 
Spomenka Hribar, ženska ki je 
med prvimi že dolgo pred slo
vensko pomladjo pozivala slo
venski narod k spravi in je letos 
10. januarja postala predsedni
ca Konference Svetovnega slo
venskega kongresa za Sloveni
jo. Med daljšim pogovorom 
smo ugotovili, da je bila za ne
sporazum kriva tudi čisto ba
nalna napaka administracije re
publiškega ministrstva za kul
turo.

Spor s Celjani

Tolar in denarič
»Pri sponziranju smo zelo 

natančni. Preden smo podpisali 
pogodbo s podjetjem Eurotra
de, smo obvestili osrednji inici
ativni odbor v Trstu in izvršni 
odbor slovenske konference, 
preverili smo vse mogoče po
goje in zadržke in šele potlej so 
šli slovenski tolarji v prodajo. 
Velja dogovor, da o vseh stva
reh, ki zadevajo imidž Svetov
nega slovenskega kongresa, 
obvestimo osrednji odbor. Ne 
smemo si dovoliti nobenih spo
drsljajev. Peter Kavalar pa nas 
je obvestil o svojem naročilu 
Zlatarni Celje šele, ko naj bi 
celjska Zlatarna kovanec že 
kovala. To je bilo neposlovno, 
neprofesionalno, sporno rav
nanje, hkrati povezano z afero 
o tolarjih, ki so jo zakuhali 
v Celju. Želim stvari usmeriti 
v korist kongresa in celjske 
Zlatarne, nedopustno pa je vse

to natolcevanje o tolarjih. Spet 
smo se Slovenci sprli, spet je 
prišlo do samoblokade, ki nas 
stiska k tlom v vsej naši zgodo
vini, prepojeni s kompleksom 
majhnosti.«

Celjani vam v zvezi z opro
stitvijo prometnega davka za 
medaljone očitajo spreneveda
nje in laganje. Sklicujoč se na 
dokument ministrstva za kultu
ro, iz katerega je razvidno, da 
so oprostitev odobrili Svetov
nemu slovenskemu kongresu, 
pravijo, da je bila konferenca 
tista, ki je vložila prošnjo in 
vlogo naj bi podpisali vi, še 
predenj ste postali predsednica 
Konference, vi pa trditev, daje 
to napravil pooblaščeni pred
stavnik za izdajo in distribucijo 
spominskih medalj — tolarjev, 
podjetje Eurotrade.

»Iz priložnih dokumentov vi
dite, da je prošnjo za oprostitev 
prometnega davka na Republi-
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ški sekretariat za kulturo 3. ja
nuarja letos naslovilo podjetje 
Eurotrade, sama pa sem napi
sala priporočilo in to kot pred
sednica Komisije za Svetovni 
slovenski kongres pri skupščini 
Republike Slovenije na katere
ga čelo so me sporazumno 
predlagale stranke. Komisija je 
bila izvoljena 18. 7. 1990 na 
skupni seji skupščine Republi
ke Slovenij. V odgovoru mini
strstva za kulturo je prišlo do 
administrativne napake, refe
rentka ga je napačno naslovila 
na Svetovni slovenski kongres 
in ne na vlagatelja podjetje 
Eurotrade.«

Gospod Anderlič naj bi vam 
poklonil dvesto tolarjev. Kje 
so ti medaljoni?

»Meni gospod Anderlič ni 
dal nobenih tolarjev. Dvesto 
tolarjev je odkupil Petrol in jih 
poklonil Konferenci za Slove
nijo, o čemer je na voljo uradni 
dokument, ki ga, prosim, obja
vite enako kakor druge, ki me 
razbremenjujejo obtožb. Iz za
pisnika o komisijskem pregle
du 9. maja letos je razvidno, da 
so tolarji, ki jih je predstavnik 
Svetovnega kongresa - Konfe
rence za Slovenijo 27. marca 
izročil v hrambo Ljubljanski 
banki d. d., v tamkajšnji želez
ni blagajni.«

V čem so nesporazumi in na
sprotja s celjsko podružnico 
Svetovnega slovenskega kon
gresa?

»Nesporazumov med nami 
in celjsko podružnico ni. Priza
devamo si sodelovati normal
no, korektno in prijazno. Ne
sporazumi so med nami in 
predsednikom podružnice go
spodom Petrom Kavalarjem, 
vendar v nasprotju z večino čla
nov našega upravnega odbora 
še vedno verjamem, da je do 
razhajanj prišlo zaradi Kavalar- 
jeve prevelike vneme in ničesar 
ni delal zlonamerno. Verja
mem v njegovo dobronamer
nost in dokler me kdo ne pre
priča o nasprotnem, bom verje
la v njegovo nedolžnost.«

Tudi drugi izven Ljubljane 
začenjajo konferenci očitati, 
da teži k popolni centralizaciji, 
hoče vse niti in vse finančno 
poslovanje držati v svojih 
rokah.

»Celjska podružnica, v kate
ri se povezujejo Celjani, se bo 
ukvarjala s problemi, ki zade
vajo Celjane kot Celjane, Ce
ljani pa imajo tudi probleme, ki 
jih imamo Slovenci kot Sloven
ci. Konference za Slovenijo ne 
moremo do kraja decentralizi
rati, kot želi gospod Kavalar. 
Če delamo slovenski kongres, 
moramo to delati kot Slovenci 
ne pa kot Celjani, Ljubljanča
ni, Mariborčani, Koprčani. 
Odnose in razmerja med kon
ferenco in podružnicami bomo 
uredili s statutom, formulirali 
stične točke in razmejili finan
ciranje«.

V Celju smo slišali trditev, 
da ste se osebno lotili celjske 
podružnice.

»To preprosto ni res. Do za
ostritve je prišlo na sestanku 
osrednjega iniciativnega odbo
ra, ko je Peter Kavalar pove
dal, daje samo naročil kovanje 
kovanca v celjski Zlatarni. In 
da bo provizijo pobrala celjska 
podružnica. Kar je počel prej 
se nam je še vedno zdelo nor
malno in logično, to pa je bilo 
preveč. In to ne preveč po kri
terijih konference za Slovenijo, 
ampak preveč po kriterijih 
Osrednjega iniciativnega odbo
ra, ki ga v Trstu vodi gospod 
Bojan Brezigar.«

zadava
ZAPISNIK O KOMISIJSVEM PREGLEDU
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So Vlada Habjana 
izigrali?

Ste v pripravah na Svetovni 
slovenski kongres v Konferenci 
za Slovenijo res ravnali samo
voljo?

»Vprašujem uredništvo No
ve dobe, na podlagi česa si je 
dovolilo objaviti trditve o sa
movoljnem ravnanju in o ško
di, ki naj bi jo napravila svetov
nemu slovenstvu, ko za to nima 
nobenih dokazov. V vašem ča
sopisu mi očitate nepoštenost 
in napake. Človek, ki dela na
pake, se je zmotil ali je ne
umen, ni pa nepošten. Takšne 
nedokazane trditve so zrele za 
tožbo, vendar nisem človek, ki 
bi hodil po sodišču, raje do 
onemoglosti dokazujem in ved
no znova odgovarjam, prepri
čana, da bo s tem nesporazu
mom odpravljen. Tudi časa ni-
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skrivati
mam za tožarjenje, zdaj moram 
delati vse dneve in del noči za 
kongres. A vedno znova se naj
de kdo, ki s prstom kaže name, 
na konferenco in kongres. Če
mu je vse to potrebno, ta hajka 
v rumenem tisku? Trdim, da so 
tisti, ki te reči pišejo, kongresu 
res napravili veliko škodo.

Vprašujem uredništvo, zakaj 
ni bolj ambiciozno, zakaj nima 
ambicij biti visoko kulturno 
glasilo, nekaj elitnega? Celjani 
in Slovenci gotovo zaslužijo 
drugačen časopis, kot je zdaj 
Nova doba. Predlagam, vam 
bodite bolj ambiciozni, gradite 
na kvaliteti. Vaš obisk pri meni 
štejem za korak v tej smeri, 
namreč v smeri iskanje res
nice.«

Ste Celjanom res zagrozili, 
da jim boste vzeli četrti dan 
kongresa, če ne bodo sami med 
seboj razčistili in prenehali izzi
vati.

»Gospod Bojan Brezigar, 
predsednik osrednjega odbora 
v Trstu, je izjavil, da bo Celje 
izgubilo četrti dan kongresa, če 
bodo iz celjske podružnice še 
naprej metali polena pod noge 
in če se z njimi ne bo mogoče 
pametno pogovoriti. Seveda bi 
moral takšno odločitev sprejeti 
Osrednji iniciativni odbor. De
jansko to ne pride v poštev.«

Osebno, ste zoper četrti dan 
v Celju?

»Veseli me, da bo četrti dan 
v Celju. Konferenca bo sodelo
vala po vseh svojih močeh. Ce
lje je izjemno mesto z imenitno 
kulturno in zgodovinsko tradi
cijo in upam, da bodo vsi pro
blemi razrešeni, ker so prepro
sto nepotrebni.«

Menda ne gre samo za celj
sko podružnico, temveč tudi za 
razhajanja v slovenski konfe
renci. V kolikšni meri drži, da 
se je odnos med vami in prof. 
Vladom Habjanom zaostril in 
da naj bi ga izpodrinili s funkci
je predsednika Konference za 
Slovenijo?

»Gospoda Vlada Habjana 
nisem izpodrinila. Za predsed
nico so me izvolili v skladu 
s statutom in tajno s šestnajsti
mi glasovi zame in tremi za go
spod Habjana. Gospoda Hab
jana zelo spoštujem in vselej 
poudarjam, da je idejo Svetov
nega slovenskega kongresa pr
vič javno predstavil prav on.«

Kongres in strankarski 
interesi

V zadnji številki Nove dobe 
je bil objavljen tudi faksimile 
Terseglavovega teksta, v kate
rem konferenci postavlja več 
vprašanj. Bi jih, prosim, na 
kratko komentirali.

»Trditev, da Feniks prodaja 
tolarje, ne drži, torej tudi ne 
obstaja nobena zveza med Fe
niksom in Anderličem. Ander- 
hčevege poslovne neoporečno
sti nismo raziskovali, zanimala 
nas je le njegova ponudba, kar 
je bilo za nas edino relevantno. 
Ponudba je bila solidna in ko
rektna. Najeli smo dva sodna 
izvedenca, enega za zlato in 
enega za finančno konstrukcijo 
in čez teden ali deset dni dobi
mo poročili. Tolar nima tretje
ga žiga zato, ker ga prodajajo 
izključno v bankah in na po
štah, torej ne kjerkoli, temveč 
v pooblaščenih inštitucijah.

In slednjič, nihče iz Nemčije 
ali od koderkoli drugod nima 
pravice dirigirati drugi konfe
renci. Največje finančno breme 
za organizacijo zasedanja bo 
padlo na Konferenco za Slove
nijo, tako smo primorani iskati 
sponzorje. Seveda nobena kon
ferenca ne sme iti v nepoštene 
finančne aranžmaje, da ne bi 
škodovala imageu SSK. »Slo
venski tolar« ga zagotovo ne 
maže.«

V pripravah na kongres izra
žajo ljudje bojazen, da se kon
gres politizira in da to ne bo 
kongres vseh Slovencev

»Najprej je treba razčistiti, 
kaj je to politizacija. Kot vsaka 
dejavnost, ki zadeva nacional
no skupnost, je tudi kongres 
politično dejanje. Če pa je bo
jazen mišljena v smislu politič
nega strankarstva, potem od
govarjam, da bo kongres kon
gres slovenskega naroda kot ta
kega. Kongres je nadstrankar
ska in neideološka inštitucija. 
Kar pa ne pomeni, da bodo 
imeli vanj vstop samo »čisti« 
ljudje ali da se vanj ne smejo 
vključiti stranke in politične 
skupine. Lahko, vendar pa 
prek kongresa ne smejo uresni
čevati strankarskih ciljev in in
teresov. Po statutu so stranke 
lahko kolektivni člani v smislu 
moralne podpore ideji sloven
stva, ne pa kot Demos, domo

branci, krščanski demokrati, 
socialdemokrati, prenovite
lji... Stranke imajo samo en 
glas kot vsak drug član. Kolek
tivni člani so že Slovenska ka
toliška cerkev, slovenski skrš- 
čanski demokrati, kmečka zve
za, pripravljajo se v stranki 
SPD. V kongresu želimo prese
či prav to tragično razceplje
nost Slovencev. To, da sva jaz 
kot predsednica in Igor Omer
za kot član upravnega odbora 
v stranki SDZ je posledica real
nih okoliščin. V času slovenske 
pomladi je ideja Svetovnega 
slovenskega kongresa dejansko 
zaživela v krogu Nove revije, iz 
katerega se je razvilo tudi jedro 
Slovenske demokratske
zveze.«

V tujini je slišati mneja, naj 
bi bil prvi kongres slovenstva 
izven meja matične domovine.

»Takšne ideje so bile. Lep 
čas smo si prizadevali, da bo 
prvo zasedanje v Sloveniji, 
v Ljubljani in v Celju. In tu 
smo na čelu z gospodom Hab
janom uspeli. Sedež pa najbrž 
nikoli ne bo v Ljubljani, to bo

zunaj meja Republike Sloveni
je. In tudi naslednji kongresi 
bodo v različnih državah, en
krat na tej drugič na drugi celi
ni, ne glede na to pa bo imela 
Konferenca za Slovenijo vselej 
veliko nalog.«

Tragična razcepljenost 
Slovencev

Govorili ste o tragični raz

cepljenosti Slovencev. Torej 
sprave, za katero ste se vi oseb
no toliko prizadevali, še vedno 
ni?

»Sprave v smislu idealnega 
stanja še vedno ni. Ko bomo 
spravljeni, o njej nihče več ne 
bo govoril. Sprava je presega
nje sovraštva, ki v ljudeh še 
vedno tli in zato je prav nuja po 
spravi tako globoko vgrajena 
v Svetovni slovenski kongres.«

Bodo negotove jugoslovan
ske razmere vplivale na prihod 
udeležencev, slovenske politič
ne in ekonomske emigracije?

»Lahko se zgodi. Nihče od 
Slovencev ni odšel, ker bi mu 
bilo tu dobro, odšli so goli in 
bosi in se zunaj z velikimi na
pori in težavami uveljavil in 
vpraševali se bodo, ali se velja 
spuščati v nevarnost. Upad je 
možen, vendar ne verjamem, 
da bi bil velik. Prizadevamo si, 
da bi kongres izpeljali, kot smo 
si skupaj z njimi zamislili.«

In za konec še dilema, o ka
teri tačas razmišljajo domala

vsi ljudje v Sloveniji. Kaj sodi
te o odcepitvi Slovenije?

»Hvala bogu, da nimamo 
druge možnosti. Tako se na
mreč ne da več živeti. Ne veš, 
kako bo, ko zjutraj vstaneš, ne 
veš, kaj boš videl pod oknom. 
To ni več nobeno življenje. Mi
slim, da smo Slovenci toliko 
politično zreli, da moremo na
rediti ta korak, se osamosvoji
ti, se postaviti na lastne noge in 
biti odgovorni sami zase. Da ne 
bomo kar najprej jadikovali in 
da bomo končno izmerili svoje 
moči. Jasno, to ne bo enostav
no. A če kdo misli, da bi v Ju
goslaviji bolje gospodarsko 
uspevali kot bom v začetku po 
osamosvojitvi, se zelo moti. Sa
mo pomislite, koliko milijard 
dinarjev sedaj potrebuje Srbija 
in spet jih bo natisnila, kot jih 
je v lanskem novembru. Mora
mo se osamosvojiti in kot sa
mostojna v država vstopiti 
v Evropo. Šele kot taki lahko 
gremo v Evropo in šele kot ta
ke nas Evropa ne bo posrkala 
vase. Evropa nam ni bila nikoli 
prijazna, nihče v Evropi. Tam
kaj se moramo pojaviti kot svo
ja država. Državo pa lahko na
pravimo le z medsedbojnim za
upanjem, s konsenzom in spra
vo. In najpomembnejši nalogi 
Svetovnega slovenskega kon
gresa sta naši zavzemanji za 
slovensko državnost in spravo, 
to gre z roko v roki. Svetovni 
slovenski kongres bo veliko 
prispeval k tej osamosvojitvi, 
ojačal samozavest naroda, ki 
v tej Evropi živi že tisoč tristo 
let in se mora enkrat za vselej 
izviti iz krča svoje majhnosti in 
občutka nezadostnosti.

OCI IN USESA VOHUNSKE 
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pomeni tudi štiri jezdece apokalipse. Imamo jih torej kar

podprla tuoi samostojno Slovenijo.

nogami. Vrh Beograjčan, pravijo, kaj bi šele bdo, če bi bila 
v vratih ženska.

Izvedeli smo, da JLA pn Lističi, kjer so meno kolono 
tankov zaustavili krajani, ni imela več ur zveze s svojim
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namreč okoli lačnih vojakov in krajanov razmestili koman- 

«£» 4'2 2-

Še o.številk ah. Od 10. maja je Slovenija zrela za izredne 
razmere, ker od tega datuma Slovenija več ne pošilja 
nabornikov v JLA. Nastradali bodo tisti slovenski fantje, ki 
so zdaj v sivoolivnih uniformah. Novačenje JLA zagotovo 
ne bo uspelo. Ti, ki so zdaj pod orožjem, pa lahko po 
zakonu ostanejo v JLA še šest mesecev več. kot je njihov 
rok. To je namreč povsem zakonito - po zveznih predpisih 
seveda.

Tudi to so številke. Najkrajša vojna doslej je bila teta 
1896 med Veliko Britanijo in Zanzibarjem. Končala se je 
v 38 minutah. Britanci so izstrelili prve salve na sudansko 
palačo in Zanzibar se je vdal in priznal poraz.

Bralci sprašujejo, kateri minister je na vrsti za zame
njavo. Tega natančno ne vemo. Dr. Osterc je »zamrznjen«.

Lojze Peterle.

plačajo svetovalskih uslug dr. Jeffreva Sachsa. Napaka je 
vtem ker je doktor sam povedal novinarjem, da ga plačuje 
OZN (cca 8000 dolarjev mesečno) m m prav, da naša oblast 
to zamolči ali pa se dela. da tega ne ve.

Srbija zanika, da bi imela kaj zraven pri napadih v Boro
vem selu in drugod po Hrvaškem. Pri tem pozablja, da 
podpira Martičevo samozvano policijo, dela pa se gluho, ko 
predstavnik srbske obnove javno govori o pomoči odreda 
»Dušan Silni« iz Srbije s 700 možmi. Da so zraven menda 
Romuni ne bi bilo čudno, saj se jih jc veliko, ko seje začel 
rušiti režim Ceausesca, iz vrst tajne službe Sccuritate zate
klo prav v Srbijo.
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IZ REGIJ
Izola: Skorajda hkrati z uvedbo stečajnega postopka za izol

sko Mehano so registrirali novo podjetje Mehanotehniko. Novo 
podjetje naj bi s svojim poslovanjem postopoma tudi odkupo
valo dolgove Mehana.

Maribor: Metalna sklepa nove posle. V Honkongu so podpi
sali pogodbo o proizvodnji kontejnerskih žerjavov v vrednosti 12 
milijonov dolarjev.

Maribor: Skromne možnosti za zaposlitev mladih. V Mari- 
oru naj bi letos opravila pripravništvo le četrtina absolventov, 

malo je tudi kadrovskih štipendij.
Žalec : V Žalcu in Preboldu bo plin namesto vode. Ker 
otermalne vode, ki bi nadomestila del ekološko oporečne 

nergije, ni. bodo pospešili plinifikacijo.
Maribor: Gospodarstvu gre še slabše, v Mariboru pa le še 
rnajo. V podjetjih z blokiranim žiro računom je zaposlenih več 

kot polovica delavcev, najslabše pa je v Metalni.
Slovenska Bistrica: Inšpektor SDK ugotavlja, da je prejšnja 
rčinska vlada v Slovenski Bistrici naredila gospodarski presto- 
k. Po domače naj bi delali z denarjem za pomoč gospodarstvu. 
Maribor: Tam bo odpustil 660 delavcev. Po mnenju ameriških 
etovalcev bi morali postaviti na cesto precej več ljudi, presež
ni delaycem pa bo podjetje kljub vsemu čim bolj pomagalo. 
Ravne tta Koroškem: Korošci so zaskrbljeni nad usodo raven

ske železarne. Katere proizvodne programe bodo opustili in 
mtere razvijali naprej, bo menda znano konec maja. Koliko 
ljudi bo brez dela, ne ve nihče.

Maribor: Zakaj vlada omahuje ob NVolfovf ponudbi? Maribor
čani ne morejo razumeti, da slovenska vlada zavlačuje s podpi
som pisma o gradnji ceste.

Slovenske Konjice: Konjičani so našli rešitev za sanacijo 
starega, o lokaciji novega odlagališča komunalnih odpadkov pa 
se bodo še dogovarjali.

Laško: Laški hotel Hum je dobil nove gospodarje. Pivovarna 
Laško in najemnica Anica Aškerc obljubljata bogato ponudbo 
v prenovljenem hotelu.

Moravske Toplice: Novogoriški HIT bo partner zdravilišča. 
Njegov prispevek za izboljšanje likvidnosti bo kmalu spremenjen 
v lastninski delež v toplicah.

Ruše: Potem ko odborniki ruške skupščine niso hoteli sprejeti 
sklepa, da livarju Radu Snežiču zaradi onesnaževanja zapro 
obratovalnico, je 50 nezadovoljnih vdrlo v dvorano. Umaknili so 
se. ko jim je vodstvo skupščine obljubilo ukrepanje preko in
špekcije.

Kobarid: Predmetni učitelj Ivan Laura, ki ga je disciplinska 
komisija obtožila navezovana emocionalnih vezi z učenci in ki so 
ga označili za pedofila, še vedno gladovno stavka.

Velenje: Velenjsko gospodarstvo je več izvozilo kot uvozilo.
' Kljub lanski prepolovljeni akumulaciji in skoraj milijardi izgub, 
je velenjski IS zadovoljen.
Šentjur pri Celju: Podjetje šoli ne da posestva. Srednja vrtnar
ska. kmetijska in gospodinjska šola zahteva svoje posestvo, ki se 
je leta 1961 preneslo na KZ, podjetje Meja Šentjur pa posestvo 
potrebuje.

Ljutomer: V Banovskih Toplicah so si oddahnili. Iz vrtine, 
globoke 1480 metrov, priteka dovolj termalne vode s 56 stopinj 
Celzija.
Ljubljana: Stečajna masa Trenda kopni. Je stečajni senat odo
bril vezavo denarja pri banki ali gre celo za likvidnostna poso
jila? Hude obtožbe na račun stečajnega upravitelja.

Kranj: Gimnaziji Kranj bodo podelili veliko plaketo občine 
Kranj ob 90-letnici prve velike mature in 180-letnici obstoja. 
Kranjsko gimnazijo so sicer ustanovili Francozi, leta 1863 je bila 
prva gimnazija na takratnem slovenskem ozemlju s slovenskim 
učnim jezikom. V 90 letih je iz gimnazije izšlo 6.300 maturantov.

Železniki: V Niko Železniki so v okviru praznovanja 45- 
letnice kovinarstva v Železnikih odprli novo galvaniko in 
poslovne prostore.

Škotja Loka: V Škofji Loki nameravajo urediti hišo za brez
domce. V njej naj bi našli svoj prostor tudi možje, ki po razvezi 
še naprej živijo z družino in jo maltretirajo. V hiši naj bi bila tudi 
brezplačna kuhinja.

Kranj: 16. sejma obrti in podjetništva, ki je bil prejšnji teden 
v Kranju, se je udeležilo rekordno malo razstavljalcev - 54.

Školja Loka: V škofjeloški občini so ustanovili Mlade krščan
ske demokrate.

Begunje: Na zboru Elanovih upnikov sb se odločili za prodajo 
Elana kot celote. Izklicna cena še ni znana, gibala pa se bo od 70 
do 170 milijonov DEM.

TEODOR LORENČIČ, PREDSEDNIK SDSS MARIBOR

Ropanje Maribora
Gotovo vam niso tuje nedavne peripetije v zvezi z mariborsko 

vlado, ki soji, zaradi nezadovoljstva z njenim delom, mariborski 
socialdemokrati in stranka Zelenih izrekli nezaupnico, ki pa je 
doživela neuspeh, saj so se poslanci raje izrekli za »manjše zlo«, 
kar pomeni, da stara vlada ostaja. Ena od glavnih zamer social
demokratov je neupoštevanje njihovega gospodarskega pro
grama za rešitev Maribora ter brezrczervno zaupanje t. i. McKin- 
sevevemu tcamu, skupini tujih strokovnjakov, ki prihaja reševat 
Maribor, v čemer v glavnem ignorira mariborske strokovnjake in 
znanje Univerze, ki je dobra samo za dajanje kakšnih izjav ali 
recenzij, oziroma namenjena izvedbeno aplikativnim nalogam 
uvoženega znanja. Je to avtonomija?

Gospod Teodor Lorenčič, 
lahko razložite vaš program go
spodarske sanacije Maribora 
v kratkih točkah?

Razvojni projekt SDSS Ma
ribor Strateško planiranje eko
nomskega razvoja mesta in re
gije v osnovi predstavlja razvoj 
kot regionalni iz enega prepro
stega razloga: trend zadnjih 15 
ali 20 let v svetovni ekonomiji 
kaže, da so regije gospodarske 
entitete in da se gospodarski 
razvoj odvija na nivoju regij. 
Sam program je postavljen po 
sprejetih svetovnih metodolo
gijah, se pravi v ocenitvi stanja, 
analizi obstoječega stanja in na 
osnovi tega postavitvi strategij 
ter implementaciji tega plana 
s ciljem doseči postavljene stra
tegije, pri čemer je treba razvi
jati še alternativne strategije. 
Zadeva mora seveda vključe
vati tudi analizo infrastrukture, 
privatni kapital, javni sektor, 
javna podjetja in jasno družbe
na podjetja, oziroma del, ki je 
povezan s privatizacijo. Obsta
jajo trije ključni elementi spre
memb, prehod od pretežnega 
zaposlovanja v proizvodnji 
v zaposlovanje v storitvah, pri 
čemer je treba le-te razumeti 
zelo široko, npr. marketing 
v podjetju je tudi storitev. Dru
gi tak prehod je od lokalnega, 
oziroma strogo nacionalnega 
sistema trženja h globalnemu, 
in, kot tretje, prehod od delov
no intenzivne k tehnološko in
tenzivni proizvodnji, kar pa je 
že posledica samega prestruk
turiranja v procesu. V našem 
projektu gre še za eno specifič
no zadevo, to je za konkurira
nje Centra za transfer tehnolo
gije v sam proces strateškega 
planiranja ekonomskega razvo
ja. Ta Center za transfer tehno
logije je koncipiran kot javno 
podjetje, se pravi neprofitna 
institucija s profitnimi projekti 
in je v bistvu vladna institucija.

Kje je torej vaš projekt dru
gačen od projekta mariborske

vlade, ki se opira na študijo 
McKinseyevega teama?

Na konceptualnem nivoju je 
seveda napaka ta, da McKin- 
sey uporablja metodologijo, za 
katero mislim, da je ena naj
slabših, ker je zelo zožena. 
Poznane so mi še druge sveto
valne firme, kot je recimo 
SPG. ki ima domicil v Ameri
ki. Ta uporablja podobno me
todologijo, kot je naša. ki je 
napravljena po Harvard Busi
ness School modelu, ki pa je 
implementiran in prilagojen 
okoliščinam, v katerih živimo, 
saj čisto prenašanje modela ne 
daje rezultatov. Problem pri 
McKinsevu je, da je to izredno 
necelovit pristop: vanj je vklju
čena le večina velikih in delno 
srednje velikih podjetij, ki so 
glavni izgubaši v mestu, izklju
čen je privatni kapital, pred
vsem pa ni zajeta analiza delov
ne sile in elementov, kot je 
energija, kjer je treba začeti 
vsako prestrukturiranje, ni za
jeta infrastruktura, oziroma 
vse tisto, kar se razume v so
dobni ekonomiji in sociologiji 
pod pojmom »kvaliteta življe
nja«. Naslednja stvar je trend, 
ki je prisoten v celi Sloveniji in 
se mi zdi z državotvornega vidi
ka konstituiranja neke politike 
nesprejemljiv. V Mariboru se 
je to pokazalo na ta način, da 
se preprosto ne računa s člove
škimi potenciali, saj je to uni
verzitetno mesto z lastnimi 
ljudmi, ampak samo z nekimi 
podizvajalci projekta, kar je 
destimulativno za mesto, če^ 
prav mora prestrukturiranje 
kot izhodišče in cilj doseči inte
gracijo človeških potencialov. 
Gre za kupovanje metodologi
je za zelo visoke denarje, to je 
za 300.000 DEM mesečno za 
prezentiranje metodologije, ki 
v tovrstni ekonomiji niso zašči
tene, saj so v knjigah in jih je 
potrebno izpeljati z lastnimi 
ljudmi. Tega ne smemo razu
meti tako, da tujih firm ne gre 
vključevati, ampak nasprotno.

Ne samo zaradi izkušenj, am
pak tudi zaradi vpliva in statu
sa, ki ga imajo v širšem svetov
nem okolju. Te firme sodeluje
jo pri prehodu iz lokalnega na 
globalni sistem trženja in se ve
žejo na provizijo.

Vi ste, poleg Zelenih stran
ka, ki ste se izrekli za nezaup
nico mariborski vladi. Katere 
so vaše največje zamere tej 
vladi?

Stvari so ležale na treh ključ
nih točkah. Res, da tega nismo 
uspeli nikjer prezentirati, saj so 
bili osrednji mediji zaprti za 
plasiranje naših informacij, 
edino radio MARŠ nam je dal 
prostor. Drugi problem je, da 
meni, ki sem v tej koaliciji za

dolžen za gospodarski del. ni 
bilo dovoljeno govoriti 
v Skupščini Maribora, ker pač 
nisem poslanec, kar je sicer či
sto v skladu s poslovnikom 
Skupščine. Kritike so bile na 
račun tekoče ekonomske poli
tike in razvojne strategije mari
borske vlade, ki ga je naša 
stranka izdelala pred McKinse- 
yevim projektom. Druga je po
litična strategija, ki je sicer 
v duhu republiške vlade, to je 
v preprečevanju vseh stečajev 
za vsako ceno, kar je nesmisel
no, saj je prinesla konkretno 
750 mio proračunskega pri
manjkljaja v 8 mesecih iz naslo
va invalidskega in pokojninske
ga zavarovanja, kar odpira so
cialno rano na drugem mestu, 
podjetjem pa ne koristi. Na, 
drugi strani pa nastopa proti

republiški vladi s sklicevanjem 
štrajkov z znanim dogovorom 
med vlado, direktorji in Svo
bodnimi sindikati, kar je ne
produktivna politika. S tem iz
vajajo pritiske na republiško 
vlado, čeprav je Maribor v tem 
letu dobil večji kos republiške 
pogače kot kdajkoli prej, se 
pravi, več ni možno. Toda 
McKinseyev projekt je plani
ran čez realne proračunske 
možnosti in zanj ni denarja. 
Vlada v teh desetih mesecih ni 
napravila niti selekcije, kje in 
kako. Poleg tega je bil naš na
men še izkristalizirati stališča in 
odgovornost strank, saj je vla
da brez večine v parlamentu in 
v bistvu ne more vladati, ven
dar nobena druga stranka raz
en nas očitno nima svoje strate
gije.

Glede na očitke o ceni vaše
ga projekta, mi podajte še ce
novno razmerje med McKinse- 
vevim in vašim projektom.

Kar zadeva moj honorar, pa 
ne za avtorske pravice, ampak 
za dvomesečno ekspertno delo, 
sem mariborski vladi izstavil 
fakturo za 36.000 din bruto. 
Ker ima projekt tri faze, je pr
va faza analiza stanja, čemur 
McKinsev pravi diagnoza, je, 
vključno s kompletno komuni
kacijsko strategijo, se pravi tu
di s celostno grafično podobo 
celotnega projekta in tiskano 
brošuro in predpripravo, oce
njena na 395.000 DEM. 
McKinsey samo za metodologi
jo, ki jo ponuja, računa 300.000 
DEM na mesec in bi jo naj 
končal v 6 mesecih, torej 1 mio 
in 800.000 DEM. Pri drugi fazi 
gre za vsoto 2.000 DEM, ker so 
stroški dvodnevnega srečanja 
vodilnega komiteja, medtem 
ko je tretja faza implementaci
ja, kjer je rizičnega kapitala 
1 mio in 600.000 DEM v dveh 
letih. Ta rizični kapital predpo
stavlja, da, v kolikor niti eden 
od projektov zaradi različnih 
razlogov ne bi mogel Centru za 
transfer tehnologije plačati, bi 
ta Center lahko normalno po
sloval s tem denarjem, torej, če 
ne bi bil nobeden projekt di
rektno profiten, s čimer pa re
alno ni mogoče računati. V tej 
ceni je tudi nakup računalniške 
infrastrukture v Centru (VAX) 
in ostalo, česar McKinsey nima 
vštetega. Komparativni ceni 
sta lahko samo 1 mio in 
800.000 DEM za metodologijo 
pri McKinseyu za 6 mesecerv 
in naša 395.000 DEM za anali
zo stanja za 4 mesece.

2. JUNIJA BODO ODPRLI KARAVANSKI PREDOR

Plenice jeseniškega župana
Bo 2. junija ob 6. uri zjutraj 

jeseniški župan lahko začel su
šiti plenice v novoodprtem Ka
ravanškem predoru? Tako je 
vsaj pred mnogimi leti napove
doval mariborski Večer, ko so 
v Sloveniji odločali, kaj naj bi 
bilo nacionalno pomembnejše: 
širitev šentiljskega prehoda ali 
predor pod Karavankami. Med 
Gorenjci jč sprožila pravo 
ogorčenje trditev, da gre v pri
meru predora pod Karavanka
mi za izsiljevanje, ker da za
hodni turisti nikakor ne bodo 
prihajali k nam skozi predor in 
se izognili Mariboru.

Zato naj bi predor ostal pra
zen in izoliran od prometnih 
tokov ter naj ne bi služil druge
mu kot sušenju plenic, saj bo 
prepih zagotovljen. Seveda so

velike razlike med lokalnim 
idealizmom in stvarnostjo. Ko 
so se strokovnjaki odločili za 
gradnjo in financiranje, zagoto
vo niso računali na sušenje ple
nic. To ne, vendar se kljub te
mu lahko zgodi, da ne bo vse 
tako lepo in prav kot si nekate
ri predstavljajo.

Gorenjci predvsem vedo, da 
niso oni tisti, ki bi morali biti 
najbolj zainteresirani za predor 
in mednarodno štiripasovnico. 
Očitno je, da jim poseg prinaša 
tudi veliko težav. Pomeni veli
ko uničenih prvorazrednih 
kmetijskih zemljišč na eni stra
ni, na drugi pa bo moderna 
avtocesta s predorom nekako 
avtomatično posrkala turistič
no reko (takrat ko bo do nje 
pač zopet prišlo) mimo Gorenj

ske. Podobno izkušnjo imajo 
že v Tržiču, kjer je z izgradnjo 
nove ceste stari mestni center 
v turističnem smislu praktično 
povsem zamrl. Seveda so si Tr- 
žičani pomagali z gradnjo tr
govskega centra »Deteljica« ob 
sami cesti in zagotovo tudi Got 
renjci ne bodo ostali kot iz
ključni opazovalci turistične 
reke.

Kakorkoli že bo, težave so 
že tu. Težave, ki lahko vsaj 
nekaj časa ogrozijo tudi sam 
promet skozi Karavanški pre
dor. Kot smo predvidevali, 
graditelji niso uspeli istočasno 
s predorom usposobiti tudi ob
vozno cesto mimo Jesenic. 
Menda jo bodo do konca leta, 
do takrat pa čaka Jeseničane 
res nenavadni način življenja.

Jesenice so namreč mesto, ki

je praktično razpotegnjeno na 
obeh straneh sedanje glavne 
ceste. Že sedaj je povzročal po
letni turistični promet velike 
zastoje, ob močno povečani 
obremenitvi pa bo praktično že 
zelo težko prečkati cesto. Pred 
časom so na Jesenicah grozili, 
da enostavno ne bodo dovolili 
prometa skozi mesto, če ne bo
do zgradili istočasno s predo
rom tudi obvozne avtoceste. 
Trenutno sicer ne kaže, da na
meravajo grožnjo s postavlja
njem barikad uresničiti, poskr
beli pa so za vsaj znosnejše živ
ljenje. V tem mesecu namera
vajo postaviti ob cesti dodatne 
semafore. Namesto enega, bo
do imeli osem semaforjev. Ta
ko bo mogoče iti čez cesto, ko
lone turistov pa bodo morale 
pač čakati in se skozi Jesenice

počasi premikati od semaforja 
do semaforja.

Tako naj bi bilo, če bi živeli 
normalno življenje, ker pa vse 
kaže, da so se začeli tujci v veli
kem loku izogibati države pol
ne negotovosti in krvavih spo
padov, tudi prometni naval 
skozi predor ne bo normalen. 
Ker verjetno ne bo dosti druga
če ne Šentilju, se obeta, da bo
sta gospa Tovornikova in go
spod Brudar lahko po mili volji 
sušila plenice.

Gorenjci sicer pričakujejo 
z izgradnjo avtoceste še vrsto 
neprijetnosti. Še vedno niso 
končana »pogajanja« o cestnin
ski postaji. Iz republike jim vsi
ljujejo cestninsko postajo v bli
žini Podvina. Tako bi bila 
praktično Gorenjska prerezana

na dvoje. Ker ni primernih 
vzporednih cest, bi morali pla
čevati cestnino za prevoze 
v službo in šolo, za obiske 
v bolnišnici na Jesenicah, ali pa 
tudi za (sedaj) preprosti obisk 
Bleda. Gorenjci zahtevajo naj 
postavijo cestninsko postajo ob 
samem predoru, v Ljubljani pa 
so vsaj doslej imeli za to gluha 
ušesa.

Seveda pa ni vse črno, kar se 
črno vidi. Karavanški predor 
bo zagotovo prinesel tudi veli
ko dobrega. Na primer, nova 
delovna mesta. Ob naraščajoči 
brezposelnosti vlada izredno 
zanimanje za vse službe, ki na
stajajo ob prehodu. Da to drži, 
potrjuje podatek, da se je za 
235 razpisanih delovnih mest 
prijavilo kar 2.491 kandidatov.



11. STRAN NOVA W DOBA

BREŽIŠKE MELIORACIJE IN KOMASACIJE

Navček za hraste
Da melioracije in komasacije 

niso »najprimernejše«, so se 
lahko prepričali že mnogi 
kmetje. Poleg želenega učinka 
prinašajo še številne negativne 
posledice, ki pa se jih občuti 
šele čez čas. Z razširitvijo eko
loških znanj se tudi meliorira- 
nje opušča, da pa povsod ne 
gre tako zlahka, so se prepriča
li člani predsedstva dr. Dušan 
Plut, član vlade dr. Leo Šešer
ko, dr. Božidar Voljč, vodja 
poslanskega kljuba Zelenih, 
predsednik skupščinske komi
sije za varstvo okolja in narav
no dediščino dr. Hubert Požar
nik in namestnica kmetijskega 
ministra inž. Marija Markeš, ki 
so v petek pregledali nove me
lioracijske jarke v Brežicah.

Izlet do novih melioracijskih 
jarkov je vodil gozdar Hrvoje 
Oršenič, ki je prisotne popeljal 
do dva metra globokega meli
oracijskega jarka tik ob pravem 
panonskem gozdu. Takega 
z lepimi hrasti in tudi z iglavci. 
Pozornost obiskovalcev je obr
nil na hrastove krošnje, kjer se 
že sušijo veje, zgovoren znak 
propadanja te drevesne vrste 
zaradi znižanja podtalnice. Dr. 
Voljč se ni mogel načuditi, da 
se melioracije še izvajajo, če
prav je slovenska skupščina 
vendarle prepovedala takšna 
dela.

Ob umetni strugi Gaber- 
nice je kot izkušen ribič samo 
nemo zrl v alge, ki bodo v malo 
toplejšem vremenu postala 
zdrizasta tekočina.

Po ogledu na kraju samem so 
se nenaključni obiskovalci pre- 
selili v telovadnico brežiškega 
dijaškega doma, kjer jih je že 
čakala množica kmetov in 
predstavnikov Slovenske 
kmečke zveze Ljuske stranke. 
Dr. Plut je opozoril, da mora
mo zanamcem pustiti še kaj za 
življenje sposobne narave. Kri
tično je ocenil stare slovenske 
načrte o 87-odstotni samooskr
bi s hrano, kar pomeni kar 40 
do 45 odstotno povečanje pri
delave. Dr. Hubert Požarnik je 
izhajal iz negativnega ogleda

na Goriškem. Navedel je nem
ške podatke o 200 izgubljenih 
živalskih vrstah zavoljo meli
oracij, povedal pa je tudi, da 
naj bi kvadratni kilometer hi
dromelioracij v ZDA prinesel 
v desetletnem obdobju od 2 do 
12 milijonov dolarjev škode. 
Dr. Božidar Voljč je vse skupaj 
imenoval licemerni odnos 
družbe do kmetijstva, saj drža
va s takšnimi subvencijami na
stavlja dvorezno vabo. Morda 
kmetje iz poplavljenega travni
ka res dobijo njivo, vendar smo 
Slovenci tudi zaradi tega lani

doživeli katastrofalno poplavo.
Kmetje so na melioracije 

opozorili še iz svojega vidika. 
Zatrjevali so, da so odločbe bi
le sporne, da so ljudje odkla
njali prevzem poštnih pošiljk 
z odločbami, pa so jih našli 
s podpisom tretjega in podob
no. Sporne odločbe je občina 
dobila nazaj, čakalo pa se je 
deset mesecev, da bi s tem 
zmedli kmete. Agrarijini kme- 
tijci, ki so na poti med jarki še 
nekako samozavestno pojas
njevali svoje akcije in načrte, 
so ostali brez besed.
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ZAMENJAVE V REPUBLIŠKI VLADI

Rezerve v rokavu
Kar tri tedne je slovenski na

rod ugibal, ali bo Peterle spre
jel odstop svojega podpredsed
nika za gospodarstvo dr. Jožeta 
Mencingerja, saj so se nekatere 
Demosove stranke zavzemale 
za to, da bi Mencinger ostal. Še 
bolj skrivnosten je bil odstop 
dr. Marka Kranjca, finančnega 
ministra, o katerem se je govo
rilo, da je že napisal odpoved, 
da pa je pod določenimi pogoji 
še pripravljen ostati v vladi, 
vendar pa v službo ni več priha
jal. Lojze Peterle je kot manda
tar ves čas zatrjeval, da 
o Kranjčevem odstopu nič ne 
ve. Če je Mencinger odstopil 
zato, ker zagovarja drugačno 
gospodarsko politiko kot har
vardski strokovnjak Jeffrey 
Sachs, ki ga je slovenska vlada 
očitno »posvojila«, pa je bilo 
o Kranjčevem odstopu veliko

več ugibanj. Koncept gospo
darske in finančne politike se
daj že bivšega finančnega mini
stra je bil podoben Mencinger
jevemu, zato so nekateri pred
videvali, da bo Kranjc, ki je 
nedvomno eden največjih fi
nančnih strokovnjakov, odšel 
skupaj z Mencingerjem. Ena 
od najbolj glasnih Kranjčevih

Čeprav je republiška 
skupščina vladi dovolila po
večanje plač njenim usluž
bencem, pa je vlada na
knadno sprejela moratorij 
na zviševanje plač in do na
daljnjega bodo plače 
v upravi ostale enake. Na
zadnje so jih povečali okto
bra lani.

zahtev je bila zahteva za zniža
nje skupne porabe, bil pa je 
tudi proti vsakemu dvigovanju 
plač v upravi.

Na zadnjem zasedanju repu
bliške skupščine so se vse stvari 
razrešile s presenetljivo nagli
co. Mencingerjev odstop je bil 
sprejet, na njegovo mesto pa je 
prišel dr. Andrej Ocvirk. Zani
mivo je, da je Peterle ves čas 
zatrjeval, da je Ocvirk le eden 
od možnih kandidatov za me
sto podpredsednika vlade. Kdo 
so bili ostali kandidati, nam ni 
uspelo izvedeti. Še bolj prese
netljiv pa je bil »nenaden« od
stop finančnega ministra, ki je 
očitno »presenetil« tudi Peter
leta. Ali pa ga tako zelo le ni 
presenetil, saj se je za izpraz
njen ministrski stolček še isti 
trenutek pojavil nov kandidat. 
Slovenski finančni minister je

odslej Dušan Šešok, dosedanji 
zelo uspešen direktor Yulona.

Nekoliko čudno pa je ven
darle, da mandatar »nič ne ve« 
o odstopu svojega ministra, 
hkrati pa ima zanj »v rokavu« 
že zamenjavo. Ali pa je bilo to 
le za vsak slučaj. Predvidevamo 
pa, da je Peterle svoj predlog 
prej uskladil v najvišjem poli
tičnem vrhu. Ker pa je slišati, 
da je vse več ministrov v slo
venski vladi nezadovoljnih, da 
o ljudeh in njihovem nezado
voljstvu ne govorimo, bodo 
takšne »rezerve za vsak slučaj« 
verjetno postale nujne.

Morda pa ne bi bilo odveč, 
če bi presednik slovenske vlade 
katerega od svojih ministrov 
zamenjal kar sam. Pa menda ni 
bil Stane Stanič edini nesposo
ben minister? Ali pa ga je bilo 
najlažje odstaviti?

'"'V-' d ,,d, t, , ko
Svobodno tržno gospodarsko in demokracija sta namreč’

šibkejših in nenehnim upoštevanjem skupnega biagorja m 
svobode v resnico Seveda pri tem ne gre za ideologijomm
ESi—SSSr

nič drugega kot podporo takšni privatizaciji, ki ne bo 
kradla tistim, ki so lastnino ustvarili, soupravljanje delavcev 
kot pravico šibkejših, da sodelujejo v odločanju (tako 
kot d ržavlja ni-voli ki v upravljanju državnih zadev).

7o seveda pomeni, da bo treba kar lep čel ustvarjenega

mmmmm
delavski praznik, n daje seveda še poseben pome

vztrajal | zmogel prtpnčatt svoje mmstrtg v katero sme,
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Ministra 
v Šmarju

PIRNAT IN RUPEL POD RDEČO ZVEZDO

Sanje
o pravičnosti

Nedeljska okrogla miza v kinu Rogaška Slatina, ki jo je pripra
vila SDZ občine Šmarje, je potekala pod sedanjo slovensko 
zastavo z rdečo zvezdo. O samostojnosti Slovenije, o lastninjenju 
in pokojninah sta govorila predsednik in podpredsednik IO SDZ 
dr. Dimitrij Rupel in dr. Rajko Pirnat, ki ju bolj poznamo kot 
ministra v slovenski vladi.

Osamosvajanje ne bo lahko, 
tudi mednarodno priznanje ne 
bo prišlo čez noč. Naporni bo
do dogovori o delitvi premože
nja in dolgov, posebej težko se 
bo pogajati z JLA. Slovenija 
ponuja vsem aktivnim v JLA 
službo v naši oborožitvi (Pri
pomba dr. Pirnata: Če vzamejo 
slovensko državljanstvo). Za
nesljivo bomo ob razdružitvi 
oškodovani, vendar je treba 
plačati tudi to ceno. Ob spre
minjanju sistema, je dejal dr.

na primer, če Jugoslavija ne bo 
priznala potnih listov, izdanih 
v Sloveniji, svet pa ne sloven
skih. Dogovori z mednarodni
mi denarnimi organizacijami so 
intenzivni.

Kar zadeva vračanje zaple
njenega in odvzetega, bomo to 
storili za leta 1945 do 1958. 
Ostanejo vprašanja arondacij, 
kompleksnih razlastitev, tudi 
vojnih odškodnin. Menda je 
Volkswagen namesto odškod
nine dal kapital za Uniš v Vo-

Rupel, je pravzaprav sanjarje- ^gošču (BiH). Upravičencev je
nje biti socialno pravičen in 
ekonomsko učinkovit hkrati. 
To se je nanašalo na problem 
lastninjenja, denacionalizacije. 
Vlada ima 14 komisij, ki vse 
pripravljajo. Težav bo veliko:

okoli 200.000. Vračali bodo 
v naravi, kot solastnino, delni
ce, namesto denarja bodo re
publiške obveznice. »Smo 

■ v čolnu, ki je do roba v vodi. 
Vsi moramo metati vodo iz čol

na, ne smemo ga zibati, nobe
nega vreči v vodo,« je dal pri
merjavo dr. Pirnat.

Dr. Pirnat se zavzema za po
kojninski sistem, ki bo bolj za
varovalniške narave. Tudi pri 
lastninjenju naj bi del denarja 
šel v tak sklad. Tisti, ki so proti 
Mencingerjevemu konceptu, 
ne ponujajo svojega. Dr. Pirnat 
je razložil, da je ekonomist 
Sachs proti denacionalizaciji. 
To najbrž ne drži, saj je dr. 
Sachs pred časom na Rogli re
kel ravno nasprotno. Je pa ta
krat, ker ni mogel razumeti, 
kaj je družbena lastnina, navi
jal le za podržavljanje, šele. 
pozneje pa tudi za delitev del
nic brezplačno.

Dr. Rupel je opozoril na te
žave tudi takole: »Če bomo sa
njarili le o socialni pravičnosti, 
bomo ekonomsko neučinkovi
ti.« To seveda pomeni, da bo 
treba tisto, kar so delavci 
ustvarili, še enkrat v največji

meri kupiti, tudi stanovanja. 
Opozoril je, da bo morala Slo
venija prevzeti okoli 2.600 
mednarodnih pogodb. »Slove
nija se zaveda problema veliko
srbskih apetitov. Upamo in že
limo, da meja vzhodne Evrope 
ne bo na Kolpi!«

Dr. Pirnat je na eno izmed 
vprašanj odgovoril: »Kar zade
va izsiljene darilne pogodbe in 
menjalne pogodbe, kjer so 
prejšnji lastniki dobili smešno 
nizko protivrednost, jih bo moč 
izpodbijati s tožbo na sodišču.« 
Strinjal seje, da gozdove lahko 
dobijo nazaj vsi, ne samo kme
ti. To bi bilo pravično. Trenut
no ima Slovenija precej težav, 
kako priti do izvoznih kvot, ki 
jih delijo v Beogradu. »Denaci
onalizacija in privatizacija sta 
procesa, ki se posameznemu 
narodu »dogodita« vsakih 1000 
let. To seveda pomeni, da gre 
za izredno velike in težke pro
bleme,« je tudi dejal dr. Pirnat.

SENTJERNEJSKI KMETJE SE NE DAJO

Za staro 
pravdo

O skupinskem oranju miho- 
viške gmajne na Rojah pri 
Šentjerneju smo že poročali. 
Več kot 30 traktorjev je pre
oralo in zbranalo zemljo, ki je 
bila kmetom že v času 1959 do 
1962 prisilno arondirana, potlej 
pa je z njo gospodarilo dra- 
škovsko posestvo novomeške 
Kmetijske zdruge. Podobno je 
bilo arondirano tudi polje pri 
Straži, tako da se v Zadrugi 
sedaj bojijo, da bo tudi tam 
zaoralo. Nejevoljni kmetje so 
se pred dnevi zbrali na omizju, 
na katerem so se nekako dogo
vorili, da bodo od novomeške 
občinske skupščine izsilili pisni 
dogovor, da lahko kmetje svoja 
nekdanja kmetijska zemljišča 
obdelujejo, dokler ne pride do 
zakonite rešitve - denacionali
zacije.

Novomeška Kmetijska za
druga je po tem dogodku bur
no reagirala. V pisni izjavi so 
med drugim tudi napisali, da če 
državni organi ne bodo ukrepa

li, bodo prsiljeni zavarovati 
pravice svojih delavcev na enak 
način, kot so to storili kmetje 
sami. To pa je na omizju, na 
katerem so poleg kmetov sede
li še predstavniki novomeške 
Kmetijske zadruge, namestnica 
kmetijskega ministra inž. Mari
ja Markeš in predstavnik Pirna
tovega ministrstva gospod Še- 
donja, še prililo olja na že tako 
plamteči ogenj. Znani rejec 
konj Kavšek je zahteve kmetov 
strnil v sedem točk. Ugotovil 
je, da so žaljiv in nesramne pri
merjave njihovega oranja s Pa- 
kracem in Kninom, ker šentjer- 
nejski kmetje niso nikogar ubi
li, ne streljali, ropali ali maltre
tirali. »Metoda takšnega etike
tiranja nam je dobro znana iz 
komunističnih časov, ko se je 
nekomu prilepilo nevzdržno 
etiketo in se ga zatem prega
njalo na osnovi takšne označ
be,« je izpostavil. Hudoval se 
je tudi na reakcijo novomeške

Zadruge, ki s tem kaže svoj 
odnos do kmetov. Najbolj se je 
zgražal nad Zadrugo zato, ker 
se z njimi ni hotela pogovarjati 
niti med samo akcijo, temveč 
so o oranju najprej obvestili 
milico in od njih pričakovali 
posredovanje in ukrepanje, ta
ko kot se je to dogajalo v prete
klosti. Tudi takojšnja pot 
v Ljubljano k ministru se jim 
zdi oblika pritiska, saj menijo, 
da bi se lahko v Zadrugi poslu- 
žili rednih in pravnih poti reše
vanja spora. »V zadrugi se 
spomnijo pravne države le, ko 
je v korist njim, sicer pa pošlje
jo nad kmete policaje s pendre
ki, ti časi pa so od lanske po
mladi mimo,« je zaključil ko- 
njerejec Kavšek.

Ko so kmetje že soglasno iz
glasovali, da bodo zorano tudi 
posejali, za preostala leta pa

terjali najemnino, hkrati pa že
lijo ob letu orati še na ostalih, 
po besedah od 50 do 100 hek
tarjev protipravno odvzete 
zemlje, so bili predstavniki Do
lenjske podružnice Kmečke 
stranke izžvižgani.

Namestnik pravosodnega 
ministra je med sprtimi požel 
še največ uspeha, saj problema 
ni skušal reševati, temveč je še 
sam povedal za krivice, ki so se 
zgodile v njihovi družini. Za- 
drugarji pa so omenjali tožbo 
za motenje posesti. Šentjernej- 
čani zatjrujejo, da komunistič
nega prava ne priznavajo več, 
malce naivni pa so bili tudi 
v novomeški zadrugi, ki so po
kazali malo volje za pogovor. 
Na potezi so torej v republiki, 
da pospešijo poravnanje krivic 
na vasi, saj naj bi jim to bilo 
v poduk, da se s kmečko rajo ni 
šaliti.
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POTA NEMARNE BIROKRACIJE

Lokacija z neba
Prav neverjetna je zgodba Jelke Ivančič iz Velenja. Februarja 
letos je dobila lokacijsko dovoljenje, skupaj z Jožetom Strožer- 
jem, mlajšim iz Rakovelj pri Braslovčah in sicer, da smeta dve 
parceli uporabiti za gradnjo gostinskega lokala in trgovine 
z mešanim blagom 12,40 krat 8,90 metrov, po lokacijski doku
mentaciji, ki jo je izdelal Zavod za planiranje občine Žalec, 
z upoštevanjem poprejšnjega soglasja sanitarne inšpekcije, z dne 
21. 1. letos itd.

Jelka Ivančič je od 18. 11. 
1988 pravnomočno razvezana 
in se je prej pisala Strožer (na 
to ime je tudi dobila lokacijsko 
dovoljenje). Za lokacijsko do
voljenje sploh ni prosila, celo 
nasprotno, nasprotovala je in 
to uradno.

Zanimivo je, da je občinski 
sekretariat v Žalcu, odgovoren 
za varstvo okolja in urejanje 
prostora, isti, ki je izdal odloč
bo o lokaciji, na tisti dan izdal 
še odločbo, da morata lastnika 
plačati 49.600 dinarjev odškod
nine za spremembo namemb
nosti kmetijskega zemljišča, 
sklicujoč se na lokacijsko od
ločbo, ki sploh ni bila pravno
močna. Obe odločbi sta bili iz
dani, čeprav je Jelka Strožer, 
pravilno Ivančič, že 23. januar
ja letos na uradni zapisnik na 
omenjenem sekretariatu jasno 
povedala, da se kot solastnica 
z vlogo za lokacijo in gradnjo 
sploh ne strinja in ji celo na
sprotuje.

No, lokacijsko dovoljenje je 
republiški sekretariat že razve
ljavil in sicer jo je 26. 4. 1991 
odpravil, saj so na občini Žalec 
pač kršili materialno pravo in 
bi morali vlogo že sami zavr
niti.

Najbolj nenavadno pa je, da 
nova zgradba že stoji, v njej sta 
bistro in trgovina. To pomeni, 
da je Strožer gradil na črno, 
brez gradbenega dovoljenja, 
saj v lokacijski odločbi posebej 
piše, da ta ne more nadomestiti 
gradbenega dovoljenja. In še 
več — Danica Jezovšek-Ko- 
rent, občinska sekretarka za 
družbeni razvoj in finance 
v Žalcu je podpisala odločbo, 
s katero so dali Strožerju v črni 
gradnji celo obrtno dovoljenje. 
No, v sekretariatu pravijo, da 
so menili, da je lokacija ne
sporna, da bo prišlo tudi grad
beno dovoljenje in so želeli 
obrtniku pomagati, da bo čim-

prej služil in tudi prispeval v dr
žavno, torej tudi občinsko, bla
gajno. Strožer je dal trgovino 
celo v najem in najemno po

godbo pravilno prijavil. Na ob
čini jo Jelki Ivančič niti ne po
kažejo.

In kaj pravijo prizadeti?
Jelka Ivanič: »Povsem ne

pojmljivo, da lahko uradni or
gani delajo tako nezakonito!«

Jože Strožer: »Delal sem 
v dobri veri.«

Vinko Debelak, sekretar za 
varstvo okolja in urejanje pro
stora občine Žalec: »Hotel sem 
se znebiti stranke. Predvsem je 
nemogoč Jože Strožer, ki mi je 
dan za dnem visel na vratu. 
Seveda pa je povsem jasno, da 
sem ravnal napačno.« Peter 
Marinšek, urbanistični inšpek
tor občine Žalec: »Ogromno je

problemov in težko je zaznati 
vsako črno gradnjo. Občinske
ga spisa o zadevi še nisem vi
del, vem. da je bila pritožba. 
(Povedali smo, da je pritožba 
odločbo občine odpravila.) Te
ga nisem vedel.«

Jelka Ivančič je še dodala, da 
razmišlja, da bo vso zadevo pri
javila temeljnemu tožilstvu 
v Celju. (Če se ta ne bo sam 
pozanimal, ko bo bral članke 
v časopisih.)

Kako bo zadeva razrešena, 
ni jasno. Ponavadi v takih pri
merih naredijo v občinah kar 
največ, da je možno vse legali
zirati. V tem primeru to ne bo 
šlo, saj Jelka Ivančič ne bo pri
stala, da bi stala črna gradnja 
na zemlji, ki je tudi njena. No, 
morda se bo dalo pomagati 
s kakšno pošteno vsoto in bo 
Jože Strožer njen delež odku
pil? V tem primeru ga čaka še 
postopek legalizacije, poprej 
sodnik za prekrške ...

Da je prišlo do zmede, pa so 
najbrž nekaj krivi odvetniki 
obeh, ko sta se ločevala, najbrž 
pa tudi sodišče, ki ju je razve
zalo. Pravnomočne razveze naj

namreč ne bi bilo, dokler si 
zakonca nista razdelila premo
ženja. »Najina deleža, ki sta 
idealna, niso hoteli razdružiti 
pred razvezo. Postopek po raz
vezi pa še ni končan,« pravi 
Jelka Ivančič.

Nasvet, da ni možna razdru
žitev pred razvezo, je bil zago
tovo napačen. Četudi se ne bi 
ločevala, je moč na sodišču 
v nepravdnem postopku pre
moženje razdružiti!

Težava pa bo še toliko večja, 
ker je zgradba na takem mestu, 
da ovira normalen promet na 
cesti. Zakaj je dalo cestno po
djetje soglasje k lokaciji, ni jas
no. Morda pa je dalo soglasje 
na drugem kraju parcele in je 
Strožer stavbo kar sam presta
vil? Iz dokumentacije pa tudi ni 
razvidno, da bi kdo za novo 
gradnjo kaj uradno povprašal 
sosede, ki so vedno stranke 
v lokacijskem postopku. Stav
ba stoji sicer v predelu, za kate
rega ni niti zazidalnega načrta, 
niti niso določeni prostorski 
ureditveni pogoji, na občini se 
sklicujejo na nekdanji urbani
stični red...

Sporna »črna« zgradba v Rakovljah

Zgornja Hudinja - Sova vas 
Zrlo H 000 Ju 10.000 h leta 1945. Grobišče je delno 

kmetijsko zemljišče, delno je pozidano.

Od roba: bivše tipekumišk e p. m e celjskih Opekarn (seda)
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prihodnjič konec

Dne 14. oktobra 1990 smo slovesno pokopali 
teharske žrtve. Sveti kraj še vedno skrunimo 
z odpadki. Pri vsem tem oblast mirno spi. Doklej?
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KONGRES MEDIJSKE 
PROMOCIJE

Demokrati 
se cepijo

V Celju bo to soboto prvi kongres Mlade iniciative pri sloven
ski demokratični zvezi, tako imenovanega Mlina. Kaj pričaku
jejo od kongresa in kakšni so njihovi odnosi do »seniorske« 
stranke smo se pogovarjali z Bojanom Ekselenskim in Gregor
jem Uraničem iz območnega odbora Mlina za Celje.

Kako je danes Mlin številčen?
Uranič: Veliko nas ni, smo pa zelo prisotni v javnosti. Poleg 

celjskega, sta močna še območna odbora v Ljubljani in Mariboru.
Kakšna je vaša povezava z matično stranko, Slovensko demo

kratično zvezo?
Uranič: Najprej je treba povedati, da vlada v SDZ nehomoge

nost. Obstajata dve frakcionaški težnji: takoimenovana kozerva- 
tivna, ki ima v prvem planu slovenski nacionalni program, in 
druga, ki se očitno hoče povezati s klasično levico. Te frakcije 
v javnosti niso znane, saj člani o tem ne govorijo, tudi predsednik 
stranke Dimitrij Rupel pa to prikriva. Naš Mlin je po drugi strani 
samostojna organizacija, ki je konkurenčna seniorski stranki. 
Naša orientacija je desno od centra. Čeprav je SDZ odločila, da 
zaenkrat svojega kongresa ne bo imela, ga bomo mi imeli.

Ekselenski: Klasičnega strankarskega življenja je nasploh pre
malo. Ta čas je Mlin mnogo bolj aktiven od same SDZ, predvsem 
tukaj v Celju. SDZ tepe tudi dejstvo, da je bila prva slovenska 
»nova stranka« in v njej je mnogo bivših komunistov. Recimo 
Bavčar, Janša, Rupel, Hribarjeva... ti imajo v sebi še malo 
boljševistične mentalitete. Mi pri Mlinu pa smo laična stranka. 
Naš cilj je, da se z vsemi ljudmi povezujemo v projektih. Smo 
pristaš strankarskega in nacionalnega konsenza. Če hočemo kaj 
uveljavljati, moramo to početi brez žrtev.

Ste strankarsko in obenem tudi generacijsko opredeljeni. Kaj 
to pomeni?

Urančič: To pomeni najmanj, da sodelujemo tudi na medna
rodnem področju z evropskimi organizacijami mladih. Recimo 
z Democratic Youth Company. Naš delegat Peter Volasko je bil 
pred časom na kongresu te organizacije v Atenah in dosegel 
polnopravni status Mlina v DEMYC.

Kaj naj bi prinesel slovenski kongres Mlina v Celju?
Urbančič: Namen kongresa je, da se dokončno spoznamo. 

Ustanovljeni smo leto in dva meseca, aktivnih občinskih odborov 
imamo po Sloveniji sedemnajst. Kongres je za nas predvsem 
medijski dogodek. Opravili bomo seveda tudi nekatere formal
nosti, sprejeli statut, program dela in podobno ... Pripravljamo 
resolucije o šolstvu, odcepitvi, nezaposlenosti.

Ekselenski: Pričakujemo tudi goste iz Avstrije, Madžarske, 
Italije, s Hrvaške. Obenem bomo Svetovnemu slovenskemu 
kongresu dali pobudo, da bi sklicali tudi vse mlade Slovence po 
svetu.

Ker je med mladimi največ nezaposlenih me zanima, kakšen je 
vaš odnos do tega problema?

Uranič: Zavzemamo se za totalno privatizacijo, lastninjenje, 
delovna sila naj bo blago na trgu.

Ekselenski: Katastrofa gospodarstva temelji na starih grehih 
prejšnjega režima. Tega se ne da popraviti v enem letu.

Razpis
Dobre, pogumne 
in drzne novinarje
redno ali pogodbeno zaposlimo.

Uredništvo Nove dobe, 
Aškerčeva 15, Celje

MINISTER MAKS RASTE:

Potrjuje se podjetništvo
Minulo soboto je gospod mi

nister Maks Bastl v Čelju odprl 
9. pomladanske obrtne sejme. 
Zavod ŠRC Golovec in STEP 
d.o.o. sta na sejmišču v Golov
cu postavila kar šest sejmov: 
Bio, Vse za otroka, Avto in 
vzdrževanje. Človek in prosti

čas. Novosti za trgovino in Pro
dajo za široko potrošnjo. Vse 
sejme spremljajo tudi najrazlič
nejša strokovna srečanja.

Organizatorjema je uspelo 
ponuditi raznoliko podjetnost 
domače obrti in sposobnosti,

Anton Rojec: »Čeprav nekateri organizatorji vztrajno vstopajo 
v naše stopinje, so celjski sejmi vedno korak pred njimi.«

Maks Bastl: »Veseli me vztrajnost organizatorjev, da vedno 
znova bogatijo vsebino sejmov in spremljajočih prireditev.«

nakazujejo pa se že tudi novi 
vsebinski okviri sejemskih pri
reditev, ki so že pred leti doži
vela širok odmev. K temu sodi 
tudi misel slavnostnega govor
nika, da počasi vspostavljamo 
tržno gospodarstvo. Tej misli je 
pritegnila tudi večina izmed

329 razstavljalcev, med kateri
mi vzbujajo največ zanimanja 
tisti deli sejmišča, kjer je ponu
jena izredno široka izbira avto
mobilov. Zato organizatorji 
razmišljajo, da bi v prihodnje 
pognali nov sejem, na katerem 
bi razstavili samo avtomobile.

ŠTORSKA ŽELEZARNA IN SLOVENSKI ELEKTRO

Nerodnost ali 
namerna škoda

Slovenska država s svojimi 
državnimi podjetji nima sreče. 
Komaj jih je spravila pod varna 
državna krila, že nagajajo dru
ga drugi in praznijo državno 
blagajno. Kako drugače bi si
cer lahko imenovali nedavni 
pripetljaj v štorski železarni, ki 
zna podjetje na kolenih spraviti 
dobesedno na hrbet. Je šlo res 
samo za nerodnost in admini
strativno malomarnost?

Sredi preteklega tedna so

v štorski železarni dopoldne 
dobili obvestilo, da jim bo slo
venski Elektro ob 14. uri zaradi 
ogromnega dolga 46 milijonov 
dinarjev za električno energijo 
odklopil električni tok. S po
poldanskim teleksom pa so to 
svojo namero preklicali, češ, 
da je pred spremembo sistema 
električnega napajanja ne mo
rejo izpeljati, kajti z odklopom 
bi ostalo brez električne ener
gije tudi celotno naselje Selc ali 
pa kar celo Celje. Spremembe

bodo opravili do 21. maja, ko 
jim bodo električni tok v Što
rah prav zares odvzeli. Čudno, 
da so se na te razmere in zako
nitosti svojega elektrogospd- 
darstva spomnili šele po obve
stilu štorski železarni.

Kajti v kolektivu so odklop 
električne energije vzeli zares 
in da bi prihranili stroške, sojo 
odklopili kar sami, odpovedali 
dobavo surovin in starega žele
za in celotna jeklarna je obsta

la. Za ponovni zagon bodo po
trebovali okoli štirinajst dni. 
Kaj to v finančnem smislu po
meni, ni treba posebej razlaga
ti, vprašanje pa je, ali bo tudi 
v slovenskem elektrogospodar
stvu kdo odgovarjal za materi
alno škodo podržavljenega po
djetja in torej slovenske drža
ve.

K sreči jim niso enako za
godli upravljalci z zemeljskim 
plinom in v štorski valjarni delo 
poteka brez zastojev.
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VIKENDI V DOLINI SKAKALNIC

Planica brez lastnika
Je res, da nekateri načrtujejo, kako bodo prišli do vikendaških 
stanovanj v svetovnoznani dolini planiških skakalnic? Tako se te 
dni sprašujejo domačini v bližnjih Ratečah, precej resne pomi
sleke pa imajo tudi na jeseniški občini in v Triglavskem narod
nem parku.

Gre za načrte oziroma idejni 
projekt Planuma iz Radovljice, 
da bi zgradili v Planici apart- 
mane. Lastnica doma v Planici 
je Športna zveza Slovenije. Po 
načrtih Planuma naj bi dom ob
novili in dogradili tako, da bi 
praktično zgradili športni hotel 
s sobami, apartmaji in športno 
dvorano. Lepo, vendar Šport
na zveza za to nima niti dinar
ja. Zato naj bi našel investitor
ja Planima objromoči Planiške
ga komiteja. Slo naj bi za inve
sticijo v vrednosti 11 milijonov 
nemških mark.

Tudi tu na prvi pogled ni kaj 
oporekati, stvari pa se zaplete
jo, če se prisluhne pripombam 
domačinov, ki imajo s podob
nimi posegi že kar nekaj nepri

jetnih izkušenj. V bližnji Kranj
ski Gori so namreči pred leti 
tudi zgradili apartmajska sta
novanja za turiste. V praksi je 
bilo drugače. Pokupili so jih 
zasebniki in tako prišli praktič
no do vikendov v našem naj
bolj znanem smučarskem 
centru.

Bi se lahko nekaj podobnega 
zgodilo tudi v Planici? Mar ne
kateri na to računajo? Tako se 
sprašujejo domačini. Mar kdo 
res misli, da si bodo športniki 
sami kuhali? Preje funkcionar
ji, vendar zagotovo ne tisti, ki 
pridejo s športniki na planiške 
prireditve, ampak tisti, ki bi 
pokupili takšne apartmaje.

Domačini so do takšnih na
črtov še toliko bolj skeptični.

ker zanje zvedo le po ovinkih. 
Vse dvome in pomisleke so ta
ko lahko povedali šele na ne
davnem posvetu, ki ga je skli
cal predsednik SO Jesenice dr. 
Božidar Brudar, ki je povedal, 
da občina ne želi postati le pa
sivni opazovalec dogajanj. Na 
posvetovanju so zagledale luč 
sveta tudi nekatere zelo čudne 
zadeve.

Tako je po besedah Janeza 
Goriška Planica praktično brez 
lastnika. Dokumente so izgubi
li in tako baje nihče ne ve ali je 
bilo zemljišče za skakalnice od
kupljeno ali ne. Je ta nelastni- 
na vzrok izredno nemarnemu 
odnosu do same pokrajine. Ta
ko je Brane Dolhar v imenu 
domačinov povedal, da niso za
dovoljni s sodelovanjem s Pla
niškim komitejem, ki se prav 
nič ne ozira na življenje v Rate
čah. Ko namreč v Planici dela
jo snežni topovi, ostane vas 
brez vode.

Domačini očitajo Planiške
mu komiteju, da že vsa leta 
dela po sistemu »Pridemo, po- 
kasiramo in gremo«. Skakalni
ce in dolina so namreč v kata
strofalnem stanju. Za priredi
tev morajo na primer zaintere
sirani plačati po 100 mark za 
tekoči meter pulta v bifeju. De
set mark od tega naj bi šlo za 
kasnejše čiščenje. Naj bi šlo! 
V resnici je v Planici še sedaj na 
ogled vsa svinjarija od zadnje 
prireditve!

Vsekakor želijo narediti v je
seniški občini red. Izkušnje 
v Kranjski gori so jim le pome
nile določeno šolo in zato vse 
kaže, da v Planici ne bo mogo
če priti do poceni vikendaških 
stanovanj. Predvsem predsed
nica IS SO Jesenice Rina Kli
nar zahteva, naj se vsi, ki načr
tujejo kakršnokoli gradnjo 
v Planici, najprej pogovorijo in 
dogovorijo z ljudmi, ki tam ži
vijo.

VELENJSKI EKSMINISTRI ZAHTEVAJO ODŠKODNINO

Morala izprijenosti
Zatem ko je republiško 

ustavno sodišče odpravilo dva 
neustavna in nezakonita skle
pa, s katerima je lani občinska 
skupščina v Velenju razveljavi
la odredbo tamkajšnjega izvrš
nega sveta o zvišanju stanarin 
in komunalnih storitev, so se 
z odškodninskim zahtevkom 
javno oglasili bivši ministri in 
njihov predsednik. Vsi so na1 
mreč zaradi odločitve poslan
cev v velenjskem parlamentu 
odstopili iz vlade, razen Igorja 
Meha, Ivana Gabra ter Jožeta 
Prislana, ki so še naprej funkci
onarji v občinskih organih, pa 
so odšli drugam s trebuhom za 
kruhom.

Takratni predsednik vlade 
Todor Dmitrovič in člani Mili
ca Tičič, Ivan Gaber, Miran 
Gmajner, Igor Meh in Jože Pri- 
slan so se naenkrat spametovali 
in spoznali, da so zavoljo njiho
ve razveljavljene odredbe ter

s »kasnejšimi reakcijami in po
sledicami doživeli strokovno in 
moralno diskvalifikacijo ter 
s tem v zvezi gmotno in neg
motno škodo,« (tako so zapisa
li v pismu skupščini občine Ve
lenje). Nikakor pa ne morejo 
neboleče pogoltniti grenke pi
lule (zadnje najbrž moralne), 
da so pogrnili že na začetku 
mandata pri prvi resnejši zade
vi, ker so poslanci bolj verjeli 
velenjskim svobodnim sindika
tom in enostavno zanemarili 
vladine strokovne utemeljitve. 
Če so bile resnično strokovne, 
zaenkrat nihče razen takratnih 
izvršnikov še ni povedal uradne 
ocene. S pravnega vidika se 
upravičeno lahko podvomi v to 
poudarjeno strokovnost, saj bi 
morali prejšnji velenjski izvrš- 
niki vedeti, da je v tej občini 
vlada edini pristojni organ za 
neposredno kontrolo cen in bi 
že zaradi tega, neglede na

skupščinske odločitve, morali 
vztrajali in uveljaviti višje sta
narine in spremenjene cene ko
munalnih storitev. Tako je vla
da klonila pred političnimi 
zdrahami v poslanskih klopeh, 
vladini možje so enostavno za
prli kovčke, reševanje v nebo 
vpijoče zdrahe pa so prevzeli 
Zeleni Velenja ( mimogrede 
povedano so ti zaenkrat najpo
membnejša politična stranka 
v občinski skupščini), ki so 
ustavnemu sodišču v Ljubljani 
poslali pobudo, da oceni ustav
nost in zakonitost ravnanja ob
činske skupščine.

Zdaj je ustavno sodišče pozi
tivno presodilo, ob tem pa so 
se znova predramili bivši izvrš- 
niki. Trdijo, da so se morali po 
razrešitvi (do te je prišlo po 
njihovi volji) vsak zase znajti 
zaradi nezavidnega položaja 
v katerem so se znašli, s strani 
občinskih organov pa tudi niso

bili deležni nobene pripravlje
nosti, da bi jim izplačali od
pravnine. Če smo pravilno ob
veščeni je to zahtevala samo 
takratna podpredsednica Mili
ca Tičič. Zato po petih mesecih 
in zatem ko zadeva pravno ni 
več sporna, razrešeni velenjski 
izvršniki zahtevajo odškodni
ne. Najprej hočejo, da se jim 
občinska skupščina opraviči 
v sredstvih javnega obveščanja; 
za povzročeno moralno škodo 
pa zahtevajo povprečno denar
no odškodnino takrat veljavne 
minimalne odpravnine ter red
no mesečno izplačilo razlike 
med njihovimi zdajšnjimi oseb
nimi dohodki in onimi, ki bi jih 
prejemali, če bi obdržali funk
cijo, in sicer za ves čas od pre
nehanja funkcije do rednih no
vih volitev izvršnega sveta. 
Igor Meh, ki je ostal član tudi 
v novi vladi pa se odpoveduje 
gmotni odškodnini.

DELAVSTVO POSTAJA REVNO

Puntanj e na obzorju
Namesto enega skupnega so

cialnega centra imajo v Zasavju 
3 občinske. Tako so se odločili 
pred leti v vodstvih občinskih 
vlad in v takratnih samouprav
nih interesnih skupnostih. 
V hrastniškem centru za social
no delo je zaposlenih 6 delavk, 
svoje prostore pa imajo v pre
urejeni glasbeni šoli na Cesti 1. 
maja. Vera Šivec, ki vodi cen
ter pravi, da je vedno več ljudi 
na vratih službe. Prihajajo mla
di in starejši, nezaposleni, de
lavci na čakanju, ženske iz ne
urejenih družin in vsi tisti, ki 
potrebujejo včasih res samo to
plo besedo.

Družinskih travm je vse več, 
v hrastniški dolini je tudi vse 
več samomorov in ločitev za
konskih zvez. Vendar v ospre
dju je vse več težav z zaposlo
vanjem. Mladi z diplomo v roki 
ne dobe zaposlitve, težko jim 
zavod za zaposlovanje priskrbi 
opravljanje pripravništva. Sez
nami ljudi na čakanju postajajo 
vse obširnejši, prav v tem tre
nutku v centru rešujejo 45 vlog 
delavcev, ki so na čakanju pri

gradbenim podjetju. Prav njim 
osebni dohodek predstavlja 
edini vir preživljanja in z izda
nimi naročilnicami za nakup 
hrane skuša center za socialno 
delo pomagati družinam, ki jih 
je doba industrializacije pahni
la na rob življenjskega minimu
ma. Le pridne roke so včasih 
mnogo veljale v tej turobni do
lini. Denar je bil za črne rudar
je, steklarje, gradbince, pa še 
gostinci so zaslužili. Ni bilo 
»šihta« brez piva ali kozarca 
rujnega.

Danes delavstvo živi v težkih 
razmerah. Redki so delovni 
kolektivi, ki še ne odpuščajo 
delavcev, toda čas bo prinesel 
svoje. Pridne roke bodo zame
njali računalniki in delovna 
mesta zasedli strokovnjaki. Od 
4500 zaposlenih v hrastniških 
firmah jih je polovica zaposle
nih nekvalificiranih ali polkva- 
lificiranih. Njihova delovna 
mesta so slabo ovrednotena, 
delo slabo plačano, vse več pa 
je primerov, ko delavci ostane
jo na listi čakanja.

V rudarskem, industijskem 
Hrastniku živi staro prebival
stvo. Več kot 2200 upokojen
cev ima ta dolina, precej starej
ših potrebuje sosedsko pomoč. 
Za vse te težave pri centru do
bro vedo, imajo evidenco posa
meznikov, toda vse se konča in 
začne pri denarju. Ljudi, ki bi 
bili pripravljeni pomagati sta
rejšim je nekaj, pripravljenosti

je tudi dovolj, toda vsak bi rad 
za kakršnokoli delo prislužil 
vsaj kakšen dinar. Denarja pa 
nima občinska vlada, še manj 
socialni center, na najslabšem 
pa so socialno ogrožene druži
ne. Socialnih razlik je vse več. 
vse bolj so opazne in »punta
nja« v tej najbolj onesnaženi 
dolini Slovenije zares ne 
manjka.

Forma
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Po (kmh...) domovini
Ljubljana: Slovenska vlada je sprejela sveženj osamosvojitve

nih zakonov. Skupščini v presojo je poslala osnutek zakona 
o NBS, o agenciji RS za zavarovanje depozitov bank in hranil
nic, osnutek zakona o državljanstvu, tujcih, potnih listih ...

Zagreb: Uradni viri o novih žrtvah ne poročajo, neuradni pa 
navajajo več mrtvih, čeprav na vseh koncih Hrvaške poka. 
V zrak so letele ceste, proge, predstavništva, vikendi in domovi 
Srbov in Hrvatov. Virus pa se je prenesel tudi na BiH.

Osijek: Skupina Osiječanov je zablokirala vojašnico.
Ljubljana: Slovenska vlada je zavrnila govorice, da nasvete 

prof. Sachsa plačujemo. Tudi sam prof. je bil razočaran nad 
zmotnimi izjavami, ker pri nas dela zgolj zaradi osebne naklonje
nosti Sloveniji.

Ohrid: Več kot tri tisoč jugoslovanskih državljanov je lahko 
prvič brez potnega lista prestopilo albansko-jugoslovansko mejo 
v bližini vasi Stenje pri Resnu.

Priština: Pričela se je prva skupščina Demokratične zveze 
Kosova.

Zagreb: Samostojna hrvaška letalska družba Croatia Airlines 
je prvič poletela.

Beograd: Gospodarstvo bo žrtev vojne med republikami. 
Ante Markovič trdi, da gospodarstva ni mogoče rešiti le s tera
pijo.

Beograd: Po podatkih statistike se nezaposlenost v Jugoslaviji 
naglo veča in že dosega 15 odstotkov, padec proizvodnje pa je 
18,2-odstoten in se še pospešuje.

Split: Med napadi na JLA so v Splitu ubili makedonskega 
vojaka. Množica več kot 50.000 ljudi je protestirala pred povelj
stvom vojaško pomorskega okrožja.

Beograd: Drobnoprodajne cene so se aprila povečale za 4,9 
odstotka, inflacija v prvih štirih mesecih pa znaša 24,3 odstotka.

Beograd: Predsedstvo zveznega odbora ZZB NOV Jugosla
vije zahteva, naj se začne z vlado Nemčije pogovarjati o tem, 
kako bi rešili vprašanje vojnih odškodnin bivšim jugoslovanskim 
vojnim ujetnikom in drugim žrtvam.

Zagreb: Pred okrožnim sodiščem v Zagrebu so začeli s soje
njem četverici, ki so pripravljali, sodelovali in pomagali pri 
pripravljanju oboroženega upora proti ustavni ureditvi in varno
sti RH.

Priština: Albanci še vedno skušajo preiti našo mejo brez 
potnih listin. Predstavniki srbskega notranjega ministrstva sojih 
opozorili, da takšen prehod ni mogoč in jih zavrnili.

Zagreb: Po še ne popolnih podatkih popisa bo Zagreb kmalu 
milijonsko mesto.

Zagreb: Hrvaško notranje ministrstvo ima trdne dokaze 
o vmešavanju terorističnih skupin iz Srbije v hrvaške notranje 
zadeve. V Borovem selu so morili Šešljevi četniki in verjetno 
tudi poklicni morilci Securitate.

Beograd: Na izredni seji predsedstvo ni sprejelo ultimata 
vojaškega vrha. V navzočnosti predsednikov republik je pred
sedstvo SFRJ zahteve ZSLO obravnavalo, Milan Kučan pa je 
opozoril, da JLA v resnici predsedstva več ne priznava.

Zagreb: Na nacionalno mešanih območjih je vojska prevzela 
vlogo policije, drugod pa postavljajo barikade pred tanki. Mirni 
protesti v Dalmaciji se nadaljujejo.

Ljubljana: Vojska zahteva izredne razmere po vsej državi. Že 
tretjič letos najvišja stopnja bojne pripravljenosti.

Sarajevo: Šesti predsedniški vrh so preložili. Nadaljeval se bo 
na Stojčevcu pri Sarajevu 16. maja.

Beograd: Bodo Grubeliča zdaj izpustili? Poslali so ponovno 
zahtevo v Švico, saj menijo, da nepotrebno zavlačuje rešitev 
primera.

Osijek: Za Šešljem so razpisali tiralico.
Skopje: Makedonske matere zahtevajo, naj makedonski 

fantje služijo vojaški rok doma in da naj predlog obravnava 
zvezna skupščina, sicer bodo gladovno stavkale.

Beograd: ZIS je sprejel 11 ukrepov za rešitev dramatičnih 
razmer. Nedopustne so spremembe notranjih meja med republi
kami, vlada pa je tudi pooblastila JLA za odločno ukrepanje.

Zagreb: Velik del hrvaškega prebivalstva meni, da je vodstvo 
republike klonilo. Zlasti ostra je opozicija.

Ljubljana: Odprava Kanč ’91 je pod vodstvom Toneta Škarje 
uspela. Osvojila je 8.586 metrov visoki Kančenjung, tretji naj
višji vrh sveta v Himalaji.

Beograd: Zvezno predsedstvo je soglasno sprejelo sklepe, ki 
naj zagotovijo red in mir. Svoje ugtovitve je strnilo v šest točk 
s konkretnimi ukrepi.

Jesenice: Jugoslovanski cariniki bodo dobili nove uniforme.
Ljubljana: Dr. Jože Mencinger in dr. Marko Kranjc sta se 

poslovila. Dr. Andrej Ocvirk in Dušan Šešok sta prevzela njune 
funkcije.

Ljubljana: Vlada je pripravila nove zakone za upokojence in 
bolnike, sprejela pa je tudi sklep o dolžini in urnem obsegu 
visokošolskega študija.

Zagreb: Se Mesiču majejo tla? Predstavniki 12 opozicijskih 
strank so zahtevali takojšen sklic sabora in razveljavitev »kapitu
lacije Hrvaške«.

Ljubljana: Franc Horvat je bil izvoljen za predsednika GZS.
Titograd: Črnogorska vlada predlaga, naj skupščina sploh ne 

razpravlja o razdružitvi. Slovensko resolucijo so odločno zavr
nili.

Zagreb:Tudman odklanja pogovor s predstavniki Krajine. 
Izjave hrvaškega predsednika morda napovedujejo novo zao
strovanje.

Zagreb: Hrvaška prosi za pomoč Združene narode. Evropsko 
skupnost in Svet Evrope.

j PETROL
l z vami na poti
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RES JE...

- da Jože Anderlič ne more brez Slovenije. 
Podjetnik iz Celovca, zadnji met mu je uspel 
s tolarjem, škofjeloškemu izvršnemu svetu gro
zi s sodiščem, predtem se mu je izmuznila 
Tavčarjeva domačija na Visokem...

- da v kratkem poteče delovna doba direk
torju Dnevnika Dragu Bitencu. Bivša ljubljan
ska županja Tina Tomlje, ki je zdaj direktorje
va pomočnica, težko odšteva dneve.

- da je bil sestanek republiških predsedni
kov na Brdu pri Kranju, ko je šlo vse »niz 
brdo«. Tokrat bo v Stojčevcu pri Sarajevu. 
Zdaj bodo najbolj zastraženi »turisti« na ti
skovni konferenci po srečanju lahko izjavili, da 
vse skupaj »stoji«.

- da v celjski bolnišnici že nekaj mesecev 
poteka gverila v boju za - stolčke. Žuntar ne 
more, ker ne zna, Arzenšek pa ne upa vzeti 
v roke prepotrebnega kirurškega skalpela.

— da čaka sedanjega v. d. glavnega in odgo
vornega urednika Radia Kranj Vineta Beštra 
še bleščeča kariera. Če je njegov predhodnik 
Dušan Rogelj z organiziranjem bojkota napre
doval v podministra, mora Bešter, ki radio spet 
postavlja na noge, postati vsaj predsednik.

- da se je Jože Zupančič, predsednik skupš
činskega zbora, sicer ravnatelj gimnazije v senci, 
uradno pritožil, kako Nova doba že štirinajst 
dni ne vidi njegovih skupščinskih naporov. 
Drugi tudi ne.

- da je sevniška županja, gospa Breda Nijo- 
vič vsa iz sebe zaradi Prekmurcev, ki kljub 
večinskemu deležu nočejo pridržati dežnika 
nad sevniškim hotelom. Baje ABC Pomurka 
ne zmore dvesto dni v letu v ta prečudoviti 
hotel nabutati po dva avtobusa prepotrebnih 
gostov.

— da njega dni Titovo Velenje izgublja vpliv 
v slovenskem prostoru. Kljub velenjski podpori 
gospoda Hermana Rigelnika, je temu zdrsnilo 
na zadnji stopnički do predsednika Gospodar
ske zbornice.

- da je gospod Ivan Oman, član predsed
stva Slovenije in predsednik Slovenske kmečke 
zveze predlagal svojemu zetu, nesojenemu mi
nistru, da bi naj namesto kmetijskih izdelkov iz 
Sovjetske zveze raje uvažal estradne umetnice, 
ker dobi gonorejo zastonj.

— da je Vitodrag Pukl, podpredsednik slo
venske skupščine tovarišu Aksentijeviču na 
zadnjem zasedanju skupščine izrekel opomin, 
da bi tovariš Aksentijevič na naslednjem zase
danju k razpravi pristopil obremenjen in bi mu 
gospod Pukl izrekel še en opomin, nato pa 
ukor.

MULTILATERALNI EKOLOŠKI PROJEKT

Multilateralni
HUMORESKA

Slovenija
vaša
dežela

FOTOREPORTAŽA

Prijateljsko
prepričevanje

poleti
Iz Miinstra v Nemčiji je prišla vest, da se tamkajšnjega 

mednarodnega kongresa, na katerem je sodelovalo osem
najst držav, ni udeležil predstavnik zelenih Jožef Jarh iz 
Celja. Prisotni so obžalovali, ker jim ni mogel predstaviti 
multilateralnega ekološkega projekta oziroma mednarod
nega izobraževalnega centra v mestu ob Saviniji in so se 
spraševali, kako se je to lahko zgodilo. Mislili so. da bo 
s seboj prinesel video posnetke celjske občine.

Kot smo izvedeli, je nastal problem, ker J. Jarh ni mogel 
iz svoje denarnice financirati potovanja v Miinster, saj bi 
bilo več ko dovolj, če bi tam predstavil multilateralni 
projekt, izvršni svet pa ni imel posluha za projekt in za to, 
da bi mu plačal letalsko vozovnico Brnik-Miinster in nazaj 
(iz Celja do Brnika in od tod do Celja bi tako potoval na 
svoje stroške). Sestala se je koordinacijska komisija, ki je 
obravnavala Jarhovo vlogo za dodelitev letalske vozovnice, 
in jo je gladko zavrnila. Ugotovila je, da ni nobenega 
pametnega razloga, da bi prosilcu ugodila, oziroma da bi iz 
proračuna podeljevali take in podobne letalske vozovnice. 
Kam bi pa prišli? Kaj se ne bi že jutri oglasil član kakšne 
druge stranke ali kandidat, ki bi si šel ogledat Havaje, kjer 
bi preučeval, zakaj so tako zeleni in kako bi to zelenilo 
presadili v mesto ob Savinji. Koordinacijska komisija za 
koordiniranje prošnje z realnostjo je celo rekla, da iz 
proračuna že ne bodo plačevali letalskih vozovnic članu 
zelene stranke, saj ima ta svoj denar, naj pa ga porablja bolj 
racionalno.

Tako je nastala velikanska škoda za promocijo multilate
ralnega ekološkega projekta. In ne samo to. Izigranega se 
čuti pilot letala Adrie Airways. J. Jarh se je namreč že prej 
dogovoril z njim, da bi naredil 20 do 30-minutni video 
posnetek celjske občine, Šmartinskega jezera in Logarske 
doline (ki ni v celjski občini). Pilot si je menda nabavil vso 
potrebno snemalno tehniko in jo montiral pod letalo. Dvig

nil se je v zrak in naredil prve poskusne posnetke Šmartin
skega jezera. Dvignil se je drugič in dobil na posnetek tudi 
Cinkarno. Od tod je naredil daljši desni zavoj in že je bil 
nad Logarsko dolino. »Kakšni multilateralni ekološki pos
netki!« so vzkliknili v laboratoriju. Na gladini Šmartinskega 
jezera je bilo videti surfarje, v globini pa tu in tam celo 
kakšnega krapa. Torej popolnoma zdravo okolje, ki bi ga 
po mnenju Jarha lahko občina gladko uvrstila v projekt

Celje zdravo mesto in prav tako v aktivnosti svetovnega 
slovenskega kongresa. Kakšna ideja!

Pa je zaradi spufane letalske vozovnice propadla izjemna 
priložnost, da bi mednarodni javnosti predstavili medna
rodni ekološki izobraževalni center v Celju. Od tod bi še 
Celjani izvedeli, da ga imajo. Pa hočemo vsi v Evropo! Pa 
še enega samega človeka ne spravimo niti do Miinstra! Kaj 
ni to za razjokat?

INFORMBIRO

Pljuvalizacija 
medijev____________

Kako bo slovenska vlada razdelila famoznih 27 milijonov 
dinarjev, ki jih je v proračunu namenila za »pluralizacijo 
medijev«. 20 milijonov naj bi dobil Slovenec kot zagonski 
kapital. Nad tem četrtim ali celo petim slovenskim dnevni
kom držijo roke krščanski demokrati, čeprav ljudje okrog 
bodočega dnevnika zatrjujejo, da to sploh ni res. Konec 
maja naj bi začel list izhajati, pa se bomo lahko sami 
prepričali.

Preostalih 7 milijonov pa naj bi šlo za pokritje dolgov, ki 
jih je za seboj pustila Demokracija in družba Megellan, 
čeprav naj bi to uradno izgledalo kot ponovno oživljanje 
tega časopisa. Naj spomnimo, da je bila Demokracija prvi 
opozicijski časopis v starem režimu, ko pa je nekdanja 
opozicija postala pozicija, ga je pustila klavrno propasti. 
Očitno so upali, da bodo časopisi, ki so bili nakoč na strani 
oblasti, to tradicijo nadaljevali. Da pa na svoj nekdanji list

Vojna in mir, 11. del

vladajoča struktura le ni čisto pozabila, priča tudi dejstvo, 
da namerava velikodušno pokriti vse stroške privatne 
družbe Megellan, ki je Demokracijo izdajala. Direktor te 
firme je (bil) Bojan Korsika, eden glavnih akterjev nekda
njega Bavčarjevega odbora in eden najresnejših kandidatov 
za vodjo skupščinske službe za informacije, od koder je 
pred kratkim odletela Alenka Leskovic. Kot je slišati pa 
Korsika tega mesta ne bo zasedel.

Do kod seže Grosov 
vpliv_______________

V zadnji številki smo med drugim pisali tudi o tem, da naj 
bi skupščina Slovenije na zadnjem zasedanju imenovala 
našega novinarskega kolega Dušana Roglja za namestnika 
republiškega sekretarja za informiranje. Glede na to, da je 
Rogelj odstavljeni urednik razvpitega Radia Kranj, smo 
izrazili dvom o tem, da bo šlo njegovo imenovanje gladko 
skozi skupščino. Kot se je izkazalo, so se naša predvideva
nja uresničila, predlog ni prišel niti do skupščine, saj se je 
zapletlo že prej. Kot smo izvedeli, se v Demosovi koaliciji 
niso strinjali z Rogljem v vladnih vrstah. Najbolj goreče so 
bili proti Roglju - Vitomir Gros in njegovi liberalci. Ob 
tem velja spomniti, da je bil prav Gros tisti, ki je naredil

»red« na kranjskem radiu, od koder je moral med drugim 
oditi tudi Rogelj. Grosovo nasprotovanje je bilo mogoče 
pričakovati, mogoče pa je predvidevati, da se še kdo 
v Demosu ne strinja s prihodom Dušana Roglja v Republi
ški sekretariat za informiranje. Ali so Gros in njegovi 
liberalci tako močni in je njihov vpliv tolikšen, da lahko 
preprečijo prihod v vlado vsakomur, ki jim ni povšeči, ne 
glede na njegove sposobnosti? Ali Jelko Kacin, kot bivši 
namestnik obrambnega ministra, ki je prišel uredit zadeve 
na informativnem področju, nima dovolj moči, da bi si za 
svojega najožjega sodelavca pripeljal nekoga, ki si ga sam 
izbere?

Štelunga _______
Bodoči uredniki bodočega slovenskega dnevnika Slove

nec so novačili med uredniki in novinarji Dela. Koliko so 
ponujali za prestop, ni jasno, kot pa smo uspeli izvedeti, 
kakšnega posebnega odziva ni bilo. Izvedeli pa smo, da naj 
bi Delove vrste v kratkem okrepil Miran Lesjak, nekdanji 
urednik Mladine. Časi se očitno spreminjajo. Še pred sla
bim letom nihče od popularne Mladine ne bi odšel 
k »režimskemu« Delu. Pred Lesjakom je k Delu »presto
pil« že Vinko Vasle. Dobro obveščeni viri zatrjujejo, da je 
padec Mladinine naklade povezan tudi z Vasletovim od
hodom.
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Roko na srce, bolj ko se 
odcepljamo in osamosvaja
mo, bolj pozabljamo ali zane
marjamo naš turizem. Kaj je 
še sploh ostalo od znamenite
ga slogana Slovenija moja de
žela? Ne razmišlja zastonj 
moj znanec — specialist za 
vsa turistična vprašanja, da bi 
bilo treba nemudoma nekaj 
narediti. »Kaj če bi lipov list 
zamenjali z metuljem?« je 
ustrelil ko iz topa. »Pa ne 
z admiralom, se razume.«

»Če smemo skromno pri
pomniti,« sem rekel, »po mo
je ni dobro, da smo si omislili 
slogan Slovenija moja dežela. 
Tako si potencialni turisti mi
slijo, da je samo moja in je 
nočem deliti z nikomur. Mo
rali bi reči Slovenija vaša de
žela.«

»Tako je. Prav imaš. Slove
nija je vsa vaša dežela, bi lah
ko popravili slogan še iz real
socialističnih časov, in si pri 
tem mislili, vaša seveda samo 
v času turistične sezone.« Tu
ristični strokovnjak se je uda
ril po čelu: »Kako da na to 
nismo pomislili prej? Koliko 
več turistov bi imeli! In še 
kako bi drli k nam, če bi na
redili še kakšno potezo.«

»Kakšno?«
»V mislih imam predvsem 

prijazen pozdrav na meji. Tu 
bi turiste pričakali z nasme
ški, jim dajali povonjat lipovo 
cvetje in jim podarili kakšen 
lipov list, naraven seveda, ne 
pozlačen. Si predstavljaš, ka
ko bi to vžgalo! Kako oma
men vtis bi bil to!«

»A ne! Namesto, da jih že 
na oni strani meje čakamo in 
jim ponujamo liste z obvesti
lom, da lahko »merverštojer« 
dvignejo kar na naši strani in 
to v dinarjih,« sem pripomnil.

»Ja, ampak tisto so naši tu
risti v Avstriji. Kako da ni
sem pomislil, da je najvažnej
ši prijazen pozdrav na meji in 
lipov list in vonj po lipi?«

»Kaj pa tostran meje, v tu
rističnih krajih?«

»Ti si pa res radoveden. Na 
naši strani jim moramo ob 
popolni prijaznosti in pozor
nosti nuditi veliko več kot 
Slovenija je vaša dežela. Do
biti morajo tako rekoč čisto 
ves turizem. To pa je pravza
prav najtežja stvar, ker lahko 
hitro kdo pomisli ali reče, da 
je dobil tudi kaj neturistične- 
ga. V tem je stvar. Morali 
bomo tako rekoč absolutizi
rati naš turizem, kar pomeni, 
da bo moralo biti turistično 
vse, kar je turistično - od 
zraka, narave, voda do zna
menitosti. Razumeš?«

»To je pa res zelo strokov
no povedano. To bi pa res 
zastopil že vsak antiturist.«

NI RES...
— da najvnetejši celjski prenovitelj Željko 

Cigler nima sreče. Odkar so ga zapustili nekda
nji najbolj krvi željni sobojevniki, sam vihti 
partijski barjak in dela veter.

- da Demosovca dr. Božidar Voljč in dr. 
Hubert Požarnik, prvi iz stranke Zelenih in 
drugi iz SDZ, ne poznata vicev. Pod brežiškim 
gradom sta družno ugotavljala, da je eno, če 
demosovec kaj misli in drugo, kar Lesar med
tem v Ljubljani naredi.

- da bi Kranjčani vedeli zakaj ima njihova 
krajevna skupnost ime bratov Smuk. Živijo 
v radostni veri, da je njihova krajevna skupnost 
povzela ime po bratih Smuk iz Tržiča. Peter je 
namreč župan v Tržiču, Simon pa gostinec in 
lastnik firme za kozmetiko.

- da se dipl. ing. Mirko Tomaž Kranjc, 
predsednik celjskega izvršnega sveta, ni udele
žil otvoritve celjskih pomladanskih sejmov. Vi
den je bil med železnimi konjički in to v tistem 
delu hleva, kjer so bila razstavljena najboljša 
grla.

- da odgovorni možje, ki v Celju skrbijo za 
lepši videz mesta ne opravljajo svojega dobro 
plačanega dela. Ob vsaki večji prireditvi, ki 
v Celje še privabi goste, naženejo na ceste 
pleskarje in zaradi pleskanja pozapro po par 
ulic, da v že tako neumnem mestnem promet
nem režimu spravljajo ob živce na desetine 
voznikov.

- da so Kranjci na skrivaj odstranili mejni ka
men med deželama, ki je stal v Zajesovniku 
pod Trojanami. Resnica je, da so tudi s pijačo 
skušali podkupiti buldožerista, ki bi naj ob 
prestavitvi ceste ob novogradnji »po nerodnosti 
butnil v tisti butasti kamen,« in ga odrinil v po
tok Eolsko.

- da je kranjski župan, gospod Vitomir Gros, 
poslanec Liberalne stranke v republiški skupš
čini, kot je bilo povedano na otvoritvi 16. 
mednarodnega sejma obrti in podjetništva 
v Kranju. V zbor občin je bil gospod župan 
izvoljen kot kandidat Demosa in takoj poskr
bel za senzacijo, ker je na volitvah premagal 
samega Aleksandra Ravnikarja.

- da obstaja možnost, da bi se rojak iz Hrastni
ka in naš podjetni someščan, tovariš Jože Vol- 
fand vrnil k Delu za vojnega dopisnika. Možno 
je le, da bi postal povojni dopisnik iz povojnega 
Iraka. Seveda le v primeru, če bi svojo misijo
narsko odpravo sam plačal in ne zahteval stro
škov za ločeno življenje.

i

— da bi Celjani nasedli govoricam o katastro
falnem potresu, ki bi naj Celje in njegovo ožjo 
okolico porušil do temeljev. Nekateri Celjani 
so samo zaradi neustreznih postelj določeno 
noč prespali v avtomobilih. Nekateri pa iz po
vsem drugotnih razlogov. Vendar v dvoje.
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DAN S KLOŠARJI IN BREZDOMCI

Liudj e so dobri
Če se zgodi kaj slabega - piješ zato, da bi pozabil.
Če se zgodi kaj dobrega - piješ, da bi proslavil.
In če se nič ne zgodi - piješ zato. da bi se kaj zgodilo.

Prejšnji večer so imeli »žur« 
do štirih zjutraj. Ura je devet. 
Na stopnicah večje stanovanj
ske hiše nasproti avtobusne po
staje še najdeš ostanke razbitih 
steklenic. Vrat ne moreš od
preti, saj so snete s tečajev in 
podprte z drogom. Za njimi sli
šiš polglasno preklinjanje in ne
godovanje, namenjeno prez
godnjim obiskovalcem. Duri se 
kmalu odmaknejo. Izpod de- 
kam podobnih pokrival gledajo 
skuštrane glave. Stanovalci le
žijo po skupinah, da jim je to
pleje, sončna očala imajo na 
očeh, da je dalj temno.

»Kje so moje gate? Daj mi 
jih nazaj!« so prve besede.

»Kaj sitnariš, vidiš, da mo
kre visijo na vratih.« izpod iste 
odeje odgovori Nindža_.

»Kaj se pa ti režiš? Še nikoli 
nisi imel mokrih hlač?« nadere 
Haš Sreča.

»Na, tukaj imaš ene hlače. 
Včeraj sem jih prinesel«, odgo
vori Sreč in se izvije izpod 
skupnega ležišča z dekletom.

»Te da bodo meni prav? Kje 
pa!« sitnari brezhlači Haš.

»Če so bile zadnjič meni prav 
bodo danes tudi tebi, ko te je 
manj,« sitneža odpravi Nindža.

Dekle, ki je verjetno bolj do
jela situacijo, se previdno zavi
je v pokrivalo in ne omenja 
hlač, čeprav bi jih tudi potrebo
vala.

Počasi se prično razmerja 
jasniti. Sreč je določen, da sku
ha kavo — če ne bo spet naredil 
»kurtšlusa« na razstavljenem 
kuhalniku. Vodo natoči iz pi
pe. ki je na drugem koncu so
be. Pod njo je plehnata poso-

Ostal sem sam
Vsak večer prihajam 
v mraku bi najraje sam sebi zbežal, 
okrog nog ovija se mi megla, 
a v menf bolečina srca se je strr

HAŠ
da, katere vsebino ne moreš 
pogledati, če nimaš živalskega 
želodca. Roke zaspancev naj
prej sežejo po cigaretih, nato 
po »flaši«. Odkrijejo se, obleči 
se ni potrebno, saj se tudi slači
li niso — razen tistih nekaj hlač.

Nindža je Heavymetalec, 
Haš je nekje med metalci in 
hipiji. Sreč je najbolj soliden 
hipi, Janis Joplin — Barbara je 
dolgolasa hipijevska »sirena«, 
medtem, ko je druga ženska 
neznanka.

»Daj zapri vrata, vidiš da je 
prepih« sitnari Nindža. »Ti pa 
noge bolj skupaj drži, ko se 
z njim pogovarjaš ...«

»Saj so zaprta, piha ti skozi 
okno. Ta deka, ki nadomešča 
šipo, ne tesni dobro«, učeno 
razloži Haš.

Kaj ti ne delujejo več apa- 
urinčki in alko, da te zebe?« 
nadaljuje. »Če ti niso dovolj 
apaurinčki, je tam čisti alko in 
ostalo«, dopolnjuje Haš. Ško
flek. edini zavedajoč se situaci
je, pokliče še Knaflca iz druge 
sobe.

Vrata drugega prostora se 
odpro. Skozenj pogleda rdeče- 
barvna kocinasta glava prijaz
nega pogleda. Na njej je simpa
tična pletena kapa. Telo se ne
kam mlahavo odziblje proti 
edinemu prostemu od dveh 
stolov.

»Da se ne boš vsedel na moje 
cote!« se nejevoljno obregne 
dekle. Suho, drobno telo se 
previdno spusti na razmajan 
stol. Roke so ožgane od ciga
retnih ogorkov. Telo rahlo dre- 
geta, ne vem ali od mraza ali 
od česa drugega.

Gorska roža
Ko gorska rožo zadehti, 
ko nebo zajoka in dan zaspi, 
ko roka roki daje moči, 
ko vidiš, da je še nekdo 
ki misli prav tako 
kot misliš ti in ko pravi ti. 
da radie ima, 
resnično iz dna srca 
tukrai spo/Miis, da svobodna si

ki ljubiš in ki ljubljena si. HAŠ

»Daj mi cigaret!« so prve be
sede. Tudi ogenj išče, čeprav 
skoraj sedi na vžigalicah. S po
gledom objame sobo ter strast
no vdahne cigaretni dim. Za
dovoljen je z dnvevom, ki se je 
pričel!

Knaflc alias Gaster
Nekateri ga kličejo tudi Per- 

la, čeprav mu je Peter ime. Šte
je šele dvaintrideset let, a delu
je kot spoštovanja vreden sta
rec. Govori tiho, prijazno, 
z očmi uprtimi naravnost v so
govornika.

»Že kar pomnim, sem bil po 
popravnih domovih. Ko sem 
odraste!, so domove zamenjali 
zpori. V glavnem so me obsoja
li zaradi kraj. tatvin in klate- 
štva.« Zamisli se in nato vpra

ša: »Ali veš kaj je to lakota?« 
Odgovora ne pričakuje.

»Dokler se nisem drugače 
znašel, sem, kadar je bila lako
ta prehuda, kradel. Danes do
bimo nekaj od socialnega, dru
gače pa »žicam«, takrat še ni
sem znal. Pa se vseeno zgodi, 
da me tudi danes vtaknejo 
v »čuzo« zaradi kraje, če me le 
najdejo blizu kakšne razbite iz
ložbe. Kako bom kradel, saj še 
hodim težko. Zato pa »žicam«. 
Ljudje so dobri! Včasih mi dajo 
kakšen dinar, drugič mi kdo 
prinese kaj za pojesti, ali pa me 
povabijo na pijačo. Nekoč sem 
bil poročen, kakšno leto je tra
jalo. Hčerka jih šteje devet let. 
Sedaj sem sam, tudi hčerke ne 
obiščem. le kako naj se takšen 
pojavim pred njo?« pripove- 
duje.

Zdaj nikogar ni več. ki poljub bi mi dal, 
nikogar, da bi z mano se smejal, 
na koncu sam sem ostal
in kot izmučen starec spomine shranjeval. //A<j
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Občinski center za socialno ddo ocenjuje, da je v Celju 
približno 10 do IS klošarjev. Prav takšno je tudi število 
brezdomcev, ki jih ne pojmujemo kot klošarje.

11 klošarjev prejema t.i. polovico edinega vira denarne 
pomoči v obliki naročilnice za hrano. Ta trenutno znaša 
1300 din mesečno. V nekaterih primerih te osebe niso 
sposobne ustrezno razpolagati z naročilnicami in jih »zame
njajo« za denar, velikokrat v manjšem znesku od naročil
nice. Kolikor to socialna služba ugotovi, jih »kaznuje«

domce. Na ustrezni lokaciji bi naj uredili prostore, ki bi bili 
namenjeni zgolj prenočevanju.

Brezdomcem in klošarjem pa nudijo občasne ah stalne 
oblike pomoči tudi različne druge ustanove. Tako je možno 
dobiti v nekaterih cerkvenih institucijah topel obrok hrane, 
drugje spet spodobno oblačilo.

V mestu je potreba, da bi odprli javno kuhinjo za vse 
reveže. Ocenjujejo, da bi takšnih primerov bilo trenutno
vsaj

FOTOREPORTAŽA

Klošarsko 
jutro II.

»Kakšno je življenje v tej va
ši klošarski skupnosti?« 
vprašam.

»V naši komuni nas živi oko
li deset klošarjev. Včasih več, 
včasih manj. Imamo tole stano
vanje, ki je last nekoga, ki je 
v »kehi«. Vsi smo veliki prija
telji. Če en nekaj nažica, to 
razdeli z drugimi. Delimo si 
vse: hrano, posteljo, pijačo, ta
blete in ženske. Zgodi se tudi, 
da si solidarnostno skupaj pre
režemo žile, potem nas pa od
peljejo. Vsi smo pošteni, nihče 
izmed nas ne krade! Kradljivca 
bi takoj izločili. Tako kot smo 
onadva Lepičnika,« modruje.

»Kdo sta Lepičnika?« 
vprašam.

»To je oni nore z ženo, ki mi 
je zažgal prste,« razloži in se 
pri tem vidno razburi.

»Ob lepem sončnem dnevu 
sem ležal v parku, na klopci. 
Nogavice sem si sezul, da se mi 
noge prezračijo. Saj drugače 
tako smrdijo, da nihče noče 
spati z mano. Zaspal sem. Ta 
nore Lepičnik pa pride in mi 
okrog prsta na nogi ovije pla
stično vrečko in jo zažge, kar 
tako za hec. Še zgorel bi lahko, 
če me ne bi kolegi zbudili in 
namočili v Savinjo. Pa smo ga 
nabutali. Pa še jih bo dobil, on 
in tista njegova, ki jo je tako 
rad posojal drugim - za poži
rek brendyja.

Drugače pa živimo v miru. 
Včasih" sem vdre kakšna druga 
skupina pa nam pokrade, kar 
imamo. Mi nabavljamo stvari 
od Karitasa in Rdečega križa, 
oni nam pa kradejo. Pa ti pra
voslavci tu čez nam tudi naga
jajo. Zadnjič, ko so imeli svojo 
žurko, so nam vrata sneli s te
čajev. Z njimi imamo politične 
probleme« razlaga. Vmes po
tegne dolg požirek »kačje sli
ne«, se zamisli in nadaljuje.

»Poglej tisto žensko tam. 
Sploh ne vemo, kdo je. Revica 
nima kje prespati pa pride 
k nam. Drugače pa nas večkrat 
obiščejo ženske iz Višnje gore, 
včasih so spuščene, včasih pa 
pobegnejo, pa se pridejo k nam 
pogret«, se nasmehne in naredi 
požirek.

»Kako se ti kaj zdimo, kaj? 
A smo ti všeč? Nekateri nas ne 
marajo zaradi brade in las. Ko 
stopimo v gostilno, kar kričijo: 
»škarje, škarje«. Jaz se obrijem 
le enkrat na leto. Ponosen sem 
na svoje rdeče lase in brado. Ti 
je všeč moja brada, kaj?« vpra
ša zapeljivo in se pogladi po 
njej. Z očmi poišče steklenico, 
naredi dolg požirek in obmol
kne. Kot poglavar vseh drugih 
klošarjev obsedi na stolu in za

dovoljno opazuje svoje tovari
še. V njegovi prisotnosti je ve
denje vseh drugih bolj spoštlji
vo ter daje občutek svečanega 
pri vzdiha.

BARBARA alias JANIS 
JOPLIN

Ne šteje še dvajset pomladi. 
Pred šestimi meseci je rodila. 
Otroka je dala v posvojitev. 
Fant je v Dobu. V soboto ga 
gre obiskat.

»Moji starši so se ločili, ko 
mi je bilo dve leti. Oče me je 
dal svojim staršem. Mame ne 
poznam. Imam štiri polbrate 
po mami. Tudi jaz sem bila 
v zavodih in v zaporih. V to 
klapo sem prišla že pred sedmi
mi leti. En mesec sem bila za
poslena v Emu. Sedaj živim tu
kaj, dokler moj fant ne pride 
iz ječe. Še tri leta bom čakala. 
Ti fantje dobro skrbijo zame, 
kot bratje so mi. Pazijo, da ne 
pijem, da se mi kaj ne zgodi, 
saj sem vendar že mati. Ko se 
kratkočasim z žicanjem na av
tobusni postaji, vedno kdo pazi 
name. Ce postane kakšen de
dec preveč nevaren, se takoj 
nekdo zadere in reče: »Pusti 
mojo ženo na miru«. Zadnjič 
so me policaji zaprli, ker sem 
z nožičem vrezovala črke v mi
zo«, se nasmeji in zavihne ode
jo podse, da zakrije tisto, kar ni 
za vse oči.

Haš
Pravzaprav mu je ime Gre 

gor Bevc. Dvakrat lahko ugi 
bate, zakaj ima tak vzdevek. 
Pesniška duša, da malo takš
nih, tudi kipari in riše rad. Nje
gova zgodba je podobna osta
lim. Le starše ima bolj pov
prečne - standardne, oz. za 
nekatere »normalne«. V po
pravnem domu se je izučil za 
avtoličarja. Tam so rekli, da je 
vzornega obnašanja. Danes 
ima slab dan. Včerašnja 
žurka je bila res super, tako, da 
še danes čuti posledice. Njego
va največja želja je, da bi lahko 
natisnil in izdal svoje pesmi. 
Sreču so tako všeč, da si jih je 
prepisal. Prinesel je beležko. 
Svetovali so mi, naj preberem 
tisto z naslovom Ostal sem sam, 
pa tudi druge so lepe. Iz gline 
pa je naredil kip »duševno zve- 
riženega človeka«. Tega je po
daril njihovi najljubši socialni 
delavki Rizmalovi. Škoda daje 
danes zadet. Bo pa drugič bolj 
razpoložen za razgovor«.

ZDAJ GREMO 
CESTO...«

NA

Dooooooooooooooooooooossasfifia AJULSGUUULRJLBJL'g
\ 1/ . / IVAN(Icuubf/ HRIBERNIK

Mariborska 2, SLOVENSKE KONJICE, tel.: (063) 755-207

OBIŠČITE NAS NA POS 91 ZA HALO D V CELJU, KJER 
VAM V SEJEMSKEM ČASU NUDIMO:
- PLAČILO NA OBROKE BREZ OBRESTI NA 3 DO 
4 MESECE
ZA BELO TEHNIKO IN AKUSTIKO
- PRALNI STROJ GORENJE A C 060 12.100,00 din
- PRALNI STROJ CANDV 4.62 X 15.210,00 din =
- PRALNI STROJ INDESIT 460 14.725,00 din C
Za belo tehniko 2 leti garancije. OPRAVLJAMO TUDI g

- SERVISNE STORITVE. ___________ E
^rrjnnnnrtnnrtnnnrtnmrinrirrtrri^^

B A

Abanka d. d. Ljubljana

POSEBNA PONUDBA

HRANILNO KNJIŽICO ABANKE 
LAHKO ODSLEJ ODPRETE 

TUDI NA VAŠI POŠTI
Varčevalci ABANKE so že dosedaj lahko polagali 

in dvigovali denar s svojih hranilnih knjižic in 
tekočih računov na vseh poštah v Sloveniji.

Od 15. maja dalje pa lahko hranilno knjižico z 
nevezano ali vezano vlogo za ABANKO na pošti 

tudi odprejo.

Izberite možnost in za varčevanje pri ABANKI 
poiščite bančno ali poštno enoto, ki vam je najbližja!

letna obrestna 
mera

Dinarske hranilne vloge na vpogled 20%
Vezane dinarske hranilne vloge in depoziti
nad 1 mesec
od 1.000,00 do 10,000,00 35%
od 10.001,00 do 25.000,00 36%
od 25.001,00 do 50.000,00 37%
od 50.001,00 do 100,000,00 38%
nad 100.001,00 39%

nad 3 mesece
od 1.000,00 do 10,000,00 40%
od 10.001,00 do 25.000,00 41%
od 25.001,00 do 50.000,00 43%
od 50.001,00 do 100,000,00 44%
nad 100.001,00 47%

nad 6 mesecev
od 1.000,00 do 25.000,00 43%
od 25.001,00 do 50.000,00 44%
od 50.001,00 do 100,000,00 46%
nad 100.001,00 49%

nad J leto
od 1.000,00 do 25.000,00 55%
od 25.001,00 do 50.000,00 56%
od 50.001,00 do 100,000,00 57%
nad 100.001,00 38%

nad 2 leti
od 1.000,00 do 25.000,00 58%
od 25.001,00 do 50.000,00 59%
od 50.001,00 do 100,000,00 60°7o
nad 100.001,00 31%

nad 3 leta
od 1.000,00 do 25.000,00 61%
od 25.001,00 do 50.000,00 62%
od 50.001,00 do 100,000,00 63%
nad 100.001,00 66%

POSEBNI BANČNI OKENCI

ZA POSLOVANJE OBRTNIKOV 
IN IZPLAČILO POKOJNIN 

V EKSPOZITURI CELJE, 
MIKLOŠIČEVA 1

Obrtniki, svoje bančno poslovanje lahko 
opravite na vašem bančnem okencu 

v ekspozituri Celje, Miklošičeva ulica 1, 
vsak dan od 8. do 14. ure.

Posebno bančno okence bo v času izplačevanja 
pokojnin odprto tudi za vse upokojence, 

ki pokojnino prejemajo v ABANKI.

Banka prijaznih in

PODJETNIH LJUDI
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VOJNA S TIHOTAPCI 
NARKOTIKOV V ITALIJI

Heroin 
v želodcu

Tihotapci mamil so zelo duhoviti in spretni v skrivanju 
nevarnega prahu, ki potuje dolgo pot, na primer iz Šri 
Lunke ali iz nekaterih drugih oddaljenih držav, a prav tako 
spretni so v njegovem odkrivanju italijanski miličniki. Tako 
so v Trstu med počivanjem zaradi naporne poti ujeli dva 
mladeniča iz Sri tanke, ki sta iz naše države v Italijo 
prepešačila. Našli .so heroin, skrit v njunih teniskah.

V mednarodnem vlaku, kije iz Istanbula preko Jugosla
vije prispel v Italijo, so italijanski cariniki odkrili heroin. 
Našli so ga pri kurirjih mednarodne tihotapske skupine, 
tuniških državljanih in to v neprepustnih najlonskih vreč
kah in v steklenicah s šamponom za kopanje.

Italijanska policija je pretrgala mrežo tihotapcev koka
ina, kije obvladovala mamila na področju Krasa in v okoli
ških vaseh, v Sesljanu. Nabrežini, Križu in Proseku, kjer 
živijo pretežno pripadniki slovenske narodnosti. Tedaj so 
ujeli šest glavnih oseb te razvejane tihotapske mreže.

iz Bogote so v Italijo preko Frankfurta in Zagreba 
pretihotapili kokain in ga razdelili med mladino na vasi. 
Gla vni organizator te skupine, po poklicu geolog, je kokain 
tihotapil v preluknjanem kamnu.

V tržaškem zaporu so se znašli štirje Nigerijci, ki bi 
morali trasir.ati progo v Italijo. Z vlakom iz Beograda, 
kamor so prileteii z letalom iz glavnega mešta Nigerije, so 
prispeli v Trst. Na jugoslovansko - italijanskem železni
škem prehodu so miličniki zasumili, da ne gre za navadne 
potnike in so jih odpeljali na policijsko postajo. S podrob
nim pregledom in z rentgenskimi posnetki so ugotovili, da 
v \ njihovih želodcih nahajajo okrogle kapsule. Vsak je 
imel v želodcu po štirideset kapsul s po deset gramov 
najčistejšega heroina »brmvn sugar«. Vsega skupaj so Nige
rijci imeli 1.6 kilograma heroina. Poleg tega so pri njih našli 
2001) ponarejenih oziroma lažnih dolarjev in ponarejene 
potne liste.

Astronomski zaslužki
Na sovjetski tovorni ladji General Korbatov, ki je iz 

Bejruta priplula v tržaško luko in imela dvojno dno. so 
v enem izmed kontejnerjev, namenjenih neki italijanski 
firmi, našli štiristo kilogramov hašiša. Droga je bila zapaki-

To je k neka j ekstremnih primerov, kako tihotapci skri- > 
vajo m prevažajo mamila, pri čemer sploh nismo navajali

ssasss jsssssraustr
Trst postaja središče mamil, kajti po odkritju in zaporu 
nekaj tisoč tihotapcev in preprodajalcev vlada na tem 
področju zdaj vsaj začasno zatišje.

Prebrisani tihotapci
Ne glede na trenutno obnašanje tihotapcev mamil, 

italijanska policija budno nadzoruje obmejno področje (ne 
samo zaradi prevažanja droge, tudi zaradi beguncev, ki

z mamili čakal dva meseca. Da bi čimprej prišel pred 
sodišče, sije iz protesta zašit usta. Znano je, da v tržaškem 
zaporu večina zapornikov sed, prav zaradi trgovanja z ma-

V ulici Miramar.sk) drevored v Trstu so našli pravo 
veleblagovnico kokaina in hašiša. Bila je v hiši zakoncev R. 
in F. R.. frizerke in bančnega uslužbenca, ki sta dobivala 
drogo iz Milana. Z njuno pomočjo je policija med filmskimi 
in televizijskimi igralci, manekeni in plesalci odkrila tudi 
drugo skupino prodajalcev droge.

Da narkotiki pogosto prihajajo v Italijo iz Severne 
Afrike, potrjuje prijetje dveh Afričanov, ki sta v Trstu 
prodajala mamila. Policija je izvedela, da v mestu prodajata 
mamila dva temnopolta prodajalca in kasneje odkrila, da 
sta to Egipčan H. A. in Marokanec S. M., oba stara 25 let, 
ki živita v Milanu. Vpast sta šla, ne da bi drogo skrila ali 
uničila. Takoj ko so ugotovili, da prebivata v hotelu v sre
dišču mesta, so jima pričeli slediti in opazili so. da se 
v glavnem potikata po lokalih ter ulicah, kjer se zbirajo 
tržaški narkomani. To je seveda v starem delu mesta ozi
roma na ulicah, ki vodijo na trg Unila. Agenti so osum
ljenca prijeli skupaj z njunim mercedesom. V plastičnih 
vrečkah so poleg svežega sadja odkrili 170 gramov heroina, 
4 grame kokama in 1.800 gramov hašiša. Zaplenili so tudi 
večji znesek denarja in razne dokumente. Analiza zaplenje
nih narkotikov je pokazala, da je heroin izredno čist in 
sklepati je bilo mogoče, da .sta mlada Tržačana, ki sta v tem 
času umrla zatradi prevelike doze mamil, kupila drogo prav 
od obeh prijetih Afričanov. Za priložnostne narkomane je 
čisti heroin namreč lahko življenjsko nevaren.

EKSKLUZIVNO IZ TRSTA

Tudi profesorji 
kradejo
Veliko je »kupcev« iz Jugoslavije, ki padejo v roke čuvarjem 
veleblagovnic v Trstu, med katerimi je najslavnejša UPIM - če 
ne po drugem tedaj po številu ujetih Jugoslovanov, ki mimo 
»procedure« dajejo razno blago v svoje torbe.

Da se med dolgoprstneži naj
de tudi prenekateri intelektu
alec, kaže primer nezaposlene
ga profesorja sociologije iz Sa
rajeva, ki se je pred kratkim 
znašel in tudi ostal v znanem 
Coronejskem zaporu v Trstu, 
kjer je trenutno veliko Jugoslo
vanov zaradi raznih kaznivih 
dejanj. Primer profesorja iz Sa
rajeva ni bil objavljen niti 
v enemu italijanskemu ali jugo
slovanskemu časopisu, verjet
no zaradi tega, da ne bi »pok
varili« njegovega ugleda, Ce bi 
ta novica bila objavljena v Itali
ji, bi lahko prišla tudi preko 
meje. Novi dobi je uspelo od 
uradne osebe v Trstu, ki pri
mer profesorja dobro pozna, 
izvedeti podrobnosti zaradi ka
terih se je profesor sociologije 
M. Dž. iz Sarajeva znašel v Co
ronejskem zaporu, kjer bo pre
živel 2 leti in 2 meseca kolikor 
je dobil za svoje »obnašanje« 
pred veleblagovnico UPIM, če

bo njegova pritožba odbita.
Kako je profesor planil 

v »zadrego«?
Pred časom je na poti proti 

Trstu (potoval je skupaj z bra
tom) profesor spoznal v vlaku 
skupino Jugoslovanov, s kate
rimi se je sprijateljii. Ko so pri
šli v Trst, so se vsi skupaj napo
tili proti veleblagovnici UPIM. 
Skupina novih prijateljev je 
profesorju dala torbo in rekla, 
da naj čaka pred veleblagovni
co. Tako je profesor s torbo 
čakal pred vhodom, njegovi 
»prijatelji« pa so kradli po vele
blagovnici in štirikrat so prine
sli ukradeno blago v torbo. 
Medtem je čuvaj v veleblagov
nici opazil skupino Jugoslova
nov kako krade in jo skušal 
ustaviti. Dolgoprstnežem je 
uspelo pobegniti iz UPIM-a, 
medtem ko je M. Dž. vse to 
opazoval in celo pred velebla
govnico ujel čuvaja in mu strgal 
rokav. Zaradi tega dejanja je

padel v roke policiji, ki je prei
skala njegovo torbo, v kateri je 
bilo ukradeno blago. To je bilo 
dovolj, da profesorja obtožijo 
za krajo in za fizični napad na 
čuvaja veleblagovnice.

Na sojenju je nezaposleni 
profesor M. Dž. iz Sarajeva do
bil 2 leti in 2 meseca zapora, 
zaradi tega ker je imel v torbi 
tudi nož pa je bil obtožen tudi 
za oboroženo ropanje.

Niso ujeli njegovih »prijate
ljev«, brat, s katerim je potoval 
v Trst, pa je iskal M. Dž. po 
vsem mestu. Odšel je na polici
jo, kjer je bil zaprt vso noč in 
kasneje izpuščen, ker je polici
ja ugotovila, da ni imel nič 
s postopkom svojega brata.

Pritožba v primeru M. Dž. je 
že napisana in predana sodišču, 
toda težko je verjeti, da je bil 
profesor v tej igri po naključju, 
kot trdi v svoji obrambi, v kate
ri je priznal, da je udaril čuva
ja. Zaradi tega je malo možno
sti, da ga bodo izpustili iz Co- 
ronejskega zapora pred pote
kom kazni. Tudi zaradi tega,

ker strogi sodnik De Nicolo ne 
verjame, da profesor ne pozna 
imen svojih novih prijateljev, 
s katerimi .je sodeloval pri 
kraji.

Da je omenjeni sodnik trš- 
čanskega sodišča zelo strog, ko 
gre za kraje, kaže tudi nedavno 
zabeležen primer mladega Be
ograjčana Ljubiše Linda, ki je 
bil prav tako ujet v veleblagov
nici UPIM, ko je ukradel spod
nje perilo. On je bil obtožen za 
krajo in povzročitev telesnih 
poškodb čuvaju veleblagovni
ce, zaradi česar je bil obsojen 
(po hitrem postopku) na 2 leti 
in 2 meseca zapora. Potem, ko 
mu je bila izrečena sodba, so 
objokanega Lindo odpeljali 
v zapor Coroneo na prestajanje 
kazni. V obeh primerih je bilo 
izvedeno tako imenovano soje
nje po hitrem postopku, zaradi 
česar so fantje dobili blažje 
kazni (namesto 3 let in 3 me
secev).

Še en opomin tistim, ki misli
jo, da zaradi male vrednosti 
ukradenega blaga v Italiji ne 
bodo obsojeni.

NOVA DOBA RAZISKUJE

Alge ne bodo cvetele
Kako se približuje začetek turistične sezone, se vse bolj zastavlja 
vprašanje ali bo morje cvetelo tudi letos in koliko bo ta pojav 
vplival na prihod tujih gostov, ki želijo preživeti dopust v naši 
državi. V tem trenutku je pravi odgovor gotovo nemogoče dati, 
še težje je napovedati, kaj vse se lahko zgodi v tem letu.

Cvetenje morja oziroma pre
tirano naraščanje alg v priobal
nih vodah je znak porušenega 
ravnotežja narave, čemur je 
botrovalo vse kar je človek 
ustvaril v zadnjih petnajstih le
tih. Posledica tega so tudi alge 
kremenke, ki živijo na mor
skem dnu in se razmnožujejo 
v zimskih in poletnih mesečih. 
Normalno cvetenje morja, ka
tero se opazi v obliki blage 
motnosti na površini, je nava
den pojav, ki se pojavlja med 
poletjem. Površen opazovalec 
morske površine takega pojava 
velikokrat sploh ne opazi. In
tenzivno in pretirano razmno
ževanje enoceličnih alg kre- 
menk posredno izziva človek, 
ki pošilja v morje velike količi
ne hranljivih mineralnih mate
rij. Dokazano je, da morje naj
intenzivneje cvete ob italijanski 
obali severnega Jadrana, glavni 
vzrok pa je reka Pad, ki v mor
je prinaša industrijske odpadke 
in velike količine umetnih gno
jil iz svoje plodne doline.

Cvetenje morja je pojav, ki 
je zasedaj posebej značilen za 
severni Jadran. Južno od Za
dra ga je bilo v majhnih, zane

marjenih oblikah okoli Šibe
nika.

Ali bo Jug tudi vnaprej obva
rovan tega napada, je težko na
povedati.

Te dni je bilo videti tako pro
zorno morje, da že dolgo ni 
bilo takšno. Trenutna razisko
vanja in analize vzorcev iz mor
ja ne kažejo na kakšno nevar
nost v severnojadranskem 
delu.

Cvetenje morja ni nov pojav. 
Zapisi o njem so stari več kot 
sto let. Glede na dogodke iz 
preteklosti mnogi trdijo, da le
tos morje ne bi smelo cveteti. 
Pravijo, da vedno, ko je morje 
cvetelo, se je to dogajalo dve 
leti zaporedoma.

Ker se je morje dovolj nacve- 
telo v letu 1989, bi moralo biti 
letos čistejše kot lani ko ni cve
telo.

Turistični delavci Slovenske
ga primorja so v okviru svojih 
možnosti naredili vse. Tako so 
tudi kopališča za vsak primer 
zaščitena pred razcvetenimi al
gami. Kopališča so opremili 
z zaščitnimi mrežami ter ogra
jami, ki bi ustavljale alge in 
ostalo umazanijo, tako, da tudi 
v času cvetenja ne morejo priti

Delal puško, da bi 
se ustrelil

V četrtek jo je po neumnosti skupil tridesetletni Celjan Dušan 
S., ko se je lotil predelave zračne puške. V tej vsesplošni oboro
ževalni tekmi ga je verjetno zamikala lastna oborožitev. Lotil se 
je serijske zračne puške in jo predelal v malokalibrsko.

Svojega delovnega uspeha pa se žal ni dolgo veselil. Takoj po 
»uspešno« opravljeni predelavi mu je puška zdrsnil iz rok, naboj 
se je sprožil, krogla pa mojstra zadela v levo roko. Tako ranjen je 
poiskal pomoč v bolnišnici, kjer so ga zadržali na zdravljenju, 
medtem pa so mu miličniki pobrali tudi puško in strelivo.

Zdravstveno stanje Jadranskega morja je dobro. To izhaja iz 
zalednih ugotovitev zunanstvenikov, ki bedijo ob tem kroničnem 
bolniku. Temu pozitivnemu razpletu je botrovala ostra zima 
z izredno nizkimi temperaturami, kije ob močni btnji in vetrovih 
južnega kvadranta povzročila take termično-dinamične spre
membe, da je verjetnost ponovnega prekomernega bohotenja 
alg minimalna. Temperatura moija je prvič po dolgih letih 
zdrsnila pod 5 stopnji Celzija, zaradi močnih vetrov je obenem 
prišlo do temeljitega vertikalnega premešanja morske vode.

Romano Pagnotta iz CNR (Vsedržavni raziskovalni center), ki 
proučuje vprašanja cvetenja morja, vseeno opozarja na previd
nost, ker bo po njegovem vse odvisno od vremena v prihodnjih 
dveh, treh mesecih. Corrado Piccanetti z univerze v Fanu pa 
navaja, da prekomernega cvetenja morja ne moremo preprečiti, 
kot ne moremo preprečiti, da bi jeseni listje padalo z dreves.

Vsakoletno cvetenje je nedvomno povsem normalen biološki 
pojav, ko pa ta pojav prizadene širša območja in ko se preko
merno poveča koncentracija sluzaste biološke mase, smo priča 
porušenemu biološkemu ravnotežju. Dokler je bilo tako preko
merno cvetenje ciklično, si nihče ni pretirano belil glave. Po letu 
1988 pa se je začel pravi preplah, ker so bile razsežnosti tega 
pojava dramatične in se je v naslednjih letih ponavljal.

Za preprečitev in proučitev tega pojava so nakazali težke 
milijarde. Po mnenju večine izvedencev se bo položaj ob 
neugodnih razmerah normaliziral šele, ko bodo uspeli sanirati 
porečja Pada.

nega znamenja bohotenja diatomej. Tudi ribiči so prepričani, da 
bo letošnje cvetenje morja v mejah normale. Zadnja tri leta so 
namreč že februaija z globinskimi mrežami in vršami z dna 
pobirali tudi prozorno sluz, ki je neke vrste predznak za preko
merno cvetenje moija. Letos te sluzi skoraj ni, da so vsaj ribiči 
prepričani, da tudi ob prihodnjih neugodnih vremenskih razme
rah letos ne bo prekomernega cvetenja morja.

Spodbudne izjave znanstvenikov potrjujejo tudi globinski pos 
netki italijanskih televizijskih snemalcev, ki niso opazili nobe

do kopalcev.
Tako bodo tudi letos na ko

pališčih Slovenskega primorja 
kopalci zaščiteni pred možno

invazijo alg. Samo postavljanje 
mrež pa ni dovolj. Potrebno je 
poskrbeti tudi za odvoz umaza
nije, ki se zbira na mrežah.
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KDO NAJ JI POMAGA

Grenke ure 
detomorke

Kot smo žepisali, je Živanka 
Savkovič leta 1980 sama rodila 
otroka in ga takoj za tem zako
pala v poljskem stranišču blizu 
hiše, kjer je stanovala. Kasneje 
je obdukcija pokazala, da se je 
otrok rodil živ. Isto dejanje je 
ponovila letos 11. januarja, ko 
je prav tako sama doma rodila 
fantka. Le-tega je zavila v pla
stično vrečko in zakopala sto 
metrov od svojega bivališča. 
Obdukcija je pokazala, da se je 
tudi tokrat otrok rodil živ. Po 
obisku UNZ je dejanje priznala 
in sama pokazala kraj, kjer je 
zakopala novorojenčka.

Živanka je leta 1978 prišla 
v Slovenijo iz Bosne. Tam je 
pustila otroka in moža. Sedaj 
živi skupaj s prijateljem Stjepa- 
nom. Z njim ima tudi dva otro
ka, sedemletnega Rajka in tri
letno hčer Lidijo. Zaposlena je 
v keramični industriji Ljubeč
na, že šesto leto kot čistilka. 
'Živi v dveh sobicah gospodar
skega poslopja, ki služi tudi kot 
hlev, nasproti gostilne Podpe
čan v Ljubečni pri Celju.

Nova doba je reportažo o teh 
dogodkih objavila v prvomajski 
številki. V njej je pozvala 
ustrezne socialne službe, naj 
»priskočijo« na pomoč otroko
ma, ki živita z Žjvanko in njej 
sami.

Po poizvedovanju na Centru 
za socialno delo v Celju smo 
ugotovili, da iz socialne službe 
ni nihče obiskal družine. Pri
mera še danes ne »poznajo« in 
ne vedo, »kdo«, naj bi ga 
obravnaval po socialni plati. 
Na poziv NOVE DOBE, naj 
gredo skupaj z novinarko na 
kraj prizorišča niso našli ustrez
ne delavke. Tako se je zgodilo, 
da smo »nesrečno« Živanko 
spet obiskali sami.

Ravnokar je prihajala iz svo
je »vrhnje« sobice po lesenih, 
s slamo obloženih stopnicah. 
Z njo sta bila otroka.

»Dober dan, gospa! Ali prav 
vidimo, šepate? Kaj ste si nare
dili?« Smo jo ogovorili in opa

zili na njenem obrazu modrice 
in sledi podplutb.

»Ja, to so mi naredili! Vidite! 
Nogo sem imela tako zatečeno, 
da še hoditi nisem mogla. Sin 
gospodarice me je vrgel po teh 
stopnicah, nato me je še ona 
s »črepinjo« namahala. Moja 
otroka sta vse to videla. No, 
Rajko, pokaži, kje se še vidi kri 
na stenic ko je bila mamica te
pena!« Živana je napol jokala, 
tresoče pripovedovala.« Prišel 
je sin »gazdarice«. Stopil je 
k meni, ki sem bila na vrhu 
stopnic in me vrgel po njih. 
Potem je prišla še ona, v roki je 
imela »črepinjo« in me je z njo 
tolkla.«

»V nedeljo zjutraj se je po
novilo. Takrat sta prišla »gaz- 
da« Vili in njegov sin ter sta me 
v moji kuhinji pretepla. Poglej
te, strgala sta mi celo trenir
ko.« Pokazala je za pest veliko 
luknjo, ki je bila na trenirki. 
»Otroci so vse to videli, Lidija 
je tulila kot zmešana. Mislila 
sem, da bo »fliknila«. Zaradi 
podplutb sem šla k zdravniku, 
še sedaj sem v bolniški.«

Sedeli smo v sobici, kjer smo 
bili že prvič. Na štedilniku je 
bila vstavljena dimna cev, tudi 
zakurjeno je bilo. V kotu je 
bila postavljena majhna okro
gla miza, katere prvič ni bilo. 
Hrana in obleke so »ležale« po 
prostoru.

»Tukaj živimo že štiri leta in 
pol. Dogovorjeno je bilo, da 
stanovanje odsluživa z delom. 
Stjepan mora pri gospodarjih 
delati kot hlapec. Tudi jaz sem 
včasih morala pomagati v go
stilni. Zdaj nič več. Od lani 
smo skregani. Tukaj sploh ni
smo prijavljeni. Moja Lidija ni
ma rojstnega lista, Rajko bi 
moral letos v šolo, pa ga nima
jo na seznamu:«

Obljubiti smo ji morali, da 
pripeljemo socialno delavko. 
»Tega ne vzdržim več! Ona mi 
hoče vzeti moje otroke. Otrok 
ne dam, pa če grem sama na

cesto z njimi ah pa si dam vrv 
za vrat,« grozi Živanka.

Naslednji dan smo spet ob
vestili občinsko socialno službo 
in poprosili, če lahko skupaj 
z nami obiščejo »nesrečni« 
kraj. Nič od tega. Obljubili so, 
da bodo šli tja drugič. Na Lju
bečni smo tokrat obiskali ljudi, 
ki jih Živanka imenuje 
»gazde«.

Večina Celjanov pozna go
stilno Terezije in Vilija Podpe
čana. Gospodarsko poslopje, 
kjer živi Živanka z družino, je 
last teh ljudi. Za pogovor je 
bila pripravljena Terezija Pod
pečan. _ Že pred skoraj 'petimi 
leti je Štefan (kakor oni imenu
jejo Stjepana) prišel prosit za 
stanovanje. Njemu na ljubo 
smo preuredili spodnjo klet 
v kuhinjo, zgoraj je bila soba že

napravljena. Žena Živanka je 
bila noseča, s seboj pa sta pri
peljala nekaj let starega Rajka. 
Dogovorili smo se, da namesto 
plačila krmita živino, zjutraj in 
zvečer. Pomagali smo jima ure
diti stanovanje. Tudi nekaj po
hištva sem jim podarila. Ne 
plačujeta ne elektrike, ne vo
de. V začetku sta dobila tudi 
jajca. Ponudila sem jim, naj si 
z mojo doma pridelano krmo 
vzredita prašiča. To se ni zgo
dilo, razen takrat, ko sem jim 
ga sama kupila. Otroka sem 
imela vedno rada. Večkrat sem 
jima kaj podarila. Želela sem, 
da bi bila bolj čista in srečna. 
Pripravljena sem jima bila ure
diti tudi sobo za primere, ko 
sta bila pri nas. To ni bilo tako 
redko. Že prav majhne sem 
večkrat pazila. Tudi letos, ko je

Živanka odšla za dobrih štiri
najst dni v Bosno, je Rajko 
ostal pri meni. Večkrat sem po
skušala Živanko naučiti reda in 
čistoče, vendar mi to ni uspeva
lo. Za to, kar se dogaja v Ži- 
vankimi familiji, je v prvi vrsti 
kriv alkohol. Oba s Stefanom 
se ga rada napijeta. Otroke 
imata zelo rada, močno sta na
vezana nanje. Kadar sta pijana, 
ne moreta trezno ravnati in ta
krat trpijo tudi otroci.

V nedeljo, pred štirinajstimi 
dnevi, je bila spet pijana. 
Zmerjala je mojega 17-letnega 
sina in ga hotela napasti z vila
mi. Sin je ni mogel več posluša
ti. Takrat se je zgodilo tisto na 
stopnicah. Ona je napadla na
šega sina z vilami. Kar naprej 
kriči na nas. Zelo je agresivna! 
Tudi naslednjo nedeljo je kri
čala za nas iz svoje kuhinje.

Takrat je možu prekipelo in je 
šel k njej. Jaz se bila vedno tak 
»troti«, da sem ji hotela poma
gati«.

»Dovolj nam je tega! Dolgo 
smo ji pomagali! Že lani smo 
jima rekli, naj se izselita, pa 
nočeta iz stanovanja. Mi nismo 
nobena socialna služba, da bo
mo skrbeli za njiju! Zaslužita 
čez 10 milijard, pa vse zapijeta. 
Sedaj pa naj bi bili mi vsega 
krivi. Res sem jo namahal, saj 
tega ne moreš več prenašati. 
Nisem jima dolžan nuditi stre
he nad glavo,« dodaja mož Vili 
Podpečan.

Tragedija na Ljubečni se na
daljuje. Živanko je okolica iz
ločila. V službi je zaenkrat še 
vse tiho. Ostala ji je le njena 
družina, otroka in njen prijatelj 
Stjepan.
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AKCIJA NOVE DOBE USPEŠNO SRBSKO PODJETJE

Pomagajmo 
Janezu 
v Ameriko

NOVA DOBA že štiri tedne zaporedoma zbira prostovoljne 
prispevke za Janezovo pot na olimpijske igre duševno prizadetih 
otrok v Ameriko. Janez Močnik bo v elementih košarke tamkaj 
branil naše barve. Janez je tudi predstavnik celjske regije, saj je 
gojenec zavoda za delovno usposabljanje Miha Pinter z Dobrne 
pri Celju.

Usposabljanje otrok z motnjami v duševnem razvoju temelji na 
programu, ki upošteva potrebe otrok in njihovo zmogljivost 
v različnih razvojnih obdobjih.

Vodilni smotri osnovnega in delovnega usposabljanja so čim 
večja samostojnost pri samooskrbi, pridobitev delovnih navad in 
osvojitev oblik socialnega vedenja.

Usposabljanje v domačem okolju in širši skupnosti terja učenje 
v različnih naravnih situacijah.

Največ pozitivnih izkušenj dobe otroci pri stikih z okoljem, ki 
je razumevajoče in vzpodbudno. Vzpodbude in potrditve pa 
morajo otroci doživeti predvsem na jrodročjih, kjer so lahko 
uspešni kljub določenim motnjam. Športna dejavnost je zato 
nadvse pomembna. V zadnjih letih jo v zavodu Miha Pinter še 
posebej skrbno razvijajo. Otroci so doslej že štirikrat sodelovali 
na republiških športnih igrah. Dosegli so lepe uvrstitve in si 
prislužili vrsto medalj. Le to veliko pomeni, čeprav velja za naše 
vodilo naslednja misel:
PUSTITE ME ZMAGATI, ČE PA NE MOREM ZMAGATI 
MI PUSTITE, DA BOM HRABER IN BOM POIZKUŠAL.

★ ★ ★

V petek, 17. maja bo gospa Katarina Zewe v Zdraviliškem 
domu na Dobrni pripravila koncert gojencev celjske Glasbene 
šole. Vljudno vabljeni.

Pomoč so prispevali:
Katarina Zewe 
Rokometni klub Celje 
Pivovarna Laško 
ABC Galeb 
Desiree Kolarec 
Remse
Pedagoško društvo Celje in upokojenci (srečanje na 
Hudinji)
KS Škofja vas 
KS Frankolovo

V celjski podružnici Službe družbenega 
knjigovodstva smo odprli posebni žiro 
račun
50700-723/3-31455 z obveznim pripisom za Ja
nezovo pot v Ameriko

Ambasadorji športa
Za nogometni klub Crvene zvezde iz Beograda upravičeno pra
vijo, daje največje in najuspešnejše podjetje v Jugoslaviji in eno 
najmočnejših takšne vrste v Evropi. Po odličnih rezultatih na 
zeleni preprogi, uspešni organizaciji in finančni poslovnosti je 
lahko vzor ostalim športnim klubom in tudi drugim v gospodar
stvu in ekonomiji. Marketinška služba Crvene zvezde se zadnja 
leta loteva največjih športnih in gospodarskih projektov. 
V kolektivu s približno sedemdesetimi zaposlenimi imajo delavci 
osebne dohodke, ki bi jim jih zavidali celo zahodnjaki.

Portir na glavnem Zvezdi
nem vhodu zasluži mesečno 14 
tisoč dinarjev, dobi pa tudi 
v skladu z nogometnimi rezul
tati dodatne premije. Prejšnji 
mesec je zaslužil nič manj kot 
40 tisoč din. Lahko si mislimo, 
koliko so šele zaslužili glavni 
akterji zadnjih izrednih uspe
hov Crvene zvezde, nogometa
ši in najožje vodstvo kluba.

Med prvomajskimi prazniki 
smo obiskali naš najuspešnejši 
klub in se pogovarjali z nogo
metno legendo, po mnenju naj

Crvena zvezda je letos 
v igri tudi za enega najviš
jih evropskih naslovov. Ji 
bo podvig uspel?

večjih strokovnjakov najbolj
šim nogometašem Jugoslavije 
vseh časov, Draganom Džaji- 
čem, sedaj uspešnim direktor
jem FK Crvena zvezda. Kljub 
časovni stiski — mudilo se mu 
je na letalo v Bari na pogovor 
z organizatorji in predstavniki 
FIFE in bodočega nasprotnika 
v finalu evropskega pokala 
01ympich iz Marseilla — si je 
vzel čas za pogovor z nami.

»Trener Petrovič se je vrnil 
iz Francije, kjer se je hotel na 
svoje oči prepričati o kakovosti 
našega nasprotnika. Do 29. 
maja bova s trenerjem Petrovi
čem skrbno spremljala igro 
kluba 01ympich, ocenila njiho
ve prednosti in slabosti. Rezul
tat finala je negotov, vendar 
verjamem v zmago svoje eki
pe«, je optimistično dejal 
Džajič.

Po uspehih v letošnji sezoni 
je to najbrž najuspešnejša se

zona v zgodovini FK Crvena 
zvezda?

»Absolutno. Če bomo uspeh 
kronali še z osvojitvijo evrop
skega pokala, bodo prihodnje 
generacije težko ponovile tak
šen uspeh.«

Crvena zvezda ni velika le po 
rezultatih na športnem polju, 
temveč tudi v organizaciji in 
poslovnosti kluba?

»Rezultati na igrišču so po
goj za uspešno dejavnost neke
ga kluba. Enega brez drugega 
ni. Klub je lahko uspešen na 
vseh področjih le. če je priso
ten v Evropi.«

Kolikokrat je Crvena zvezda 
doslej osvojila naslov državnih 
prvakov, kolikokrat ste bili 
zmagovalci jugoslovanskega 
pokala in kateri so največji 
mednarodni uspehi?

»V 45 letih našega obstoja so 
nogometaši Crvene zvezde 
osvojili sedemnajst naslovov 
državnih prvakov, dvanajstkrat 
so bili zmagovalci jugoslovan
skega pokala, največji medna
rodni uspeh pa je osvojitev 
srednjeevropskega pokala in fi
nale kupa UEFA, ko so nas po 
zaslugi italijanskega sodnika 
premagali igralci kluba Borusi- 
je iz Menchengladbacha.«

V dresih CZ so nastopili tudi 
štirje nogometaši iz Slovenije. 
Kaj menite o njih?

»Kot prvi nogometaš iz Slo
venije je v naš klub prišel Ivan 
Toplak, zatem Arnejčič in Els
ner in sedaj Simeunovič. Trije 
Mariborčani in en Ljubljančan. 
V našem klubu so vsi pustili 
sledove in rečem lahko, da smo 
bili z njimi zadovoljni, kar še 
posebej velja za Toplaka in 
Elsnerja. Crvena zvezda ima

izredne športne in prijateljske 
stike z Mariborom. Tam sta se 
tudi uveljavila oba Jankoviča, 
kasneje znana reprezentanta in 
igralca mednarodne kakovosti. 
Letos iščemo prost termin za 
gostovanje v Mariboru.«

Bi, če bi vas povabili, prišli 
v Celje?

»Zakaj ne, če bi imeli prost 
termin.«

Veliko se govori, da bodo 
vrste Crvene zvezde po zak
ljučku sezone zelo oslabljene. 
Najboljši igralci so napovedali 
odhod v evropske klube, mar 
ne?

»V klubu na to računamo, 
a po odhodu najboljših bo Cr
vena zvezda še vedno ostala 
Crvena zvezda. Seveda so Pro- 
sinečki, Savičevič, Pančev, Be- 
lodedič, Najdoski, Stojanovič 
in ostali igralci, ki bi si jih želel 
vsak evropski klub, vendar se 
jim tudi mi ne bomo kar tako

odpovedali. Tistim, ki so jim 
pogodbe potekle, bomo skušali 
ponuditi najboljše pogoje na 
ravni največjih evropskih klu
bov, kajti samo močna in 
v Evropi prisotna Crvena zvez
da zagotavlja finančne učinke.«

V Crveni zvezdi ste zadolže
ni za nove igralce. Ste mogoče 
zainteresirani za koga iz Slove
nije?

»Na območju Jugoslavije 
skrbno spremljamo razvojno 
pot vseh mladih in talentiranih 
igralcev in če bi se takšen igra
lec razvil v Ljubljani ali v Mari
boru, bi ga zagotovo pripeljali 
v klub.«

Kako pa gledate na politično 
situacijo v Jugoslaviji?

»Politika in šport ne gresta 
skupaj. Mi smo v Crveni zvezdi 
to razčistili. Smo ambasadorji 
športa in nepolitični agitatorji 
in takšni nameravamo ne glede 
na razvoj dogodkov tudi 
ostati.«

Direktor nogometnega kluba Crvena zvezda Dragan Džajič in sekretar kluba, nekdanji uspešni košarkaš Vladimir Cvetkovič.
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DVOBOJ HRVAŠKE IN SLOVENIJE

Uspehi kraljice
Natančno po 34 letih sta se na stadionu Boris Kidrič v Celju 

ponovno srečali atletski reprezentanci Slovenije in Hrvaške 
v okviru tradicionalnega Dneva celjske atletike, bolj znanega kot 
Skokov memorial. Rezultat, če uporabimo nogometno termino
logijo, je bil neodločen.

v dresu s šahovnico zaradi tega, 
ker so srbske narodnosti in bi 
se zamerili srbskim liderjem, ki 
v Hrvaški računajo na podporo 
znanih medijskih oseb, med 
katerimi so tudi športniki. 
Kljub njihovemu nesodelova
nju tekmovanje ni veliko izgu
bilo na zanimivosti.

Prvega dne je v memorialni 
disciplini/tek na 100 m za mo
ške Ferda Skoka, prepričljivo 
zmagal slovenski reprezentant 
Grega Novak. Organizator je 
njemu kot zmagovalci memori- 
alne discipline (100 m ovire, 
žene Fedorja Gradišnika) tudi 
hrvaški predstavnici Margiti 
Papič podelil vredna praktična 
darila. Tudi Margita Papič, Ne
deljko Višnjič, Branko Zorko, 
Milan Stjepovič, in Predrag 
Melnjak so prvega dne za dose

žene rezultate bili po madžar
skih lestvicah nagrajeni s 5 ti
soč dinarji. Po zaključku prve
ga tekmovalnega dne sta kom
pletni reprezentanci prijetno in 
vedro razpoloženje prenesli 
v hotel Evropo, kjer so nekate
ri ostali vse do zgodnjih jutra
njih ur ob prijetnem glasu Mu- 
hameda Latifagiča, bolj znane
ga kot trenerja metalca krogle 
Zlatana Saračeviča, ki jih je za
baval z bosanskimi sevdalin
kami.

Drugega dne tekmovanja je 
Laščanka Nataša Erjavec, (ki 
je prve atletske korake naredi
la pri Kladivarju, da bi pred 
dvema letoma nadaljevala pri 
ljubljanski Olimpiji) dosegla 
nov slovenski rekord v suvanju 
krogle - 16,60 m. Od ostalih 
rezultatov večjo pozornost za

služijo v glavnem tisti, ki so jih 
dosegali tuji tekmovalci, pred
vsem sovjetski predstavniki in 
atleti iz Bolgarije in Avstrije.

Med številnimi uglednimi 
športnimi delavci in bivšimi vr
hunskimi atleti so bili navzoči 
nekdanji asi celjske kraljice 
Stanko Lorger, Nataša Urban- 
čič-Bezjak, Roman Lešek, Mi

ša, da ji bo prinesel slike že 
v nedeljo, zelo veselila.

Vse pohvale zaslužijo tudi 
agilni in pridni atletski delavci 
Kladivarja na čelu s predsedni
kom kluba dr. Rudijem Čajev
cem, ki je za »drobiž« v Celje 
pripeljal nekaj velikih svetov
nih imen. Vse pohvale tudi at
letskemu sodniškemu zboru, ki

Izjave

r«
Stanko Lorger

Slovenski fantje so bili 
uspešnejši od hrvaških, hrva
ška dekleta pa od slovenskih. 
Kljub temu, da so celjski rezul
tati šteli tudi kot kvalifikacije 
za pokal Slovenije in da so 
v Celju nastopila tudi znana 
svetovna atletska imena, kot so 
sovjetski predstavniki, bivši 
svetovni rekorder v skoku ob 
palici Poljakov, dvoranski sve
tovni prvak v troskoku Prot- 
senko in tretji z lanskega 
grandprija v skoku v višino 
Malčenko, je bil v središču po
zornosti širše javnosti prav. 
dvoboj dveh republiških selek
cij, ki gojita dobre medsosed- 
ske odnose tudi izven športne
ga področja.

Ob intoniranju republiških 
himn Zdravljice in Lijepe naše 
in pozdravnega govora pred
sednika občine Celje Antona 
Rojca so svečano odprli tekmo
vanje, ki naj bi postalo tradici
onalno.

Republiška selektorja Jure 
Novak in Miljenko Rak v Celju 
na žalost zaradi odpovedi nista 
nastopila z najboljšo postavo. 
V vrstah Slovenije je manjkal 
daljinaš Borut Bilač, ki se po 
pomilostitvi EAA nahaja na 
pripravah v Makarski in držav
na rekorderka na 100 m z ovi
rami Brigita Bukovec, ki je za
radi poškodbe hrbtenice name
sto v Celje morala na pot v Pu- 
lo k dr. Peharcu in v Beograd 
k dr. Lozanovu. Tudi hrvaška 
reprezentanca je bila krepko 
oslabljena z nenastopanjem 
srebrne z evropskega prvenstva 
v Splitu v skoku v višino Bilja
ne Petrovič, državne rekorder
ke in ene od najboljših evrop
skih 800 metrašic Slobodanke 
Colovič in perspektivnega te
kača na 800 m Slobodana Mi- 
oloviča. Okrog razlogov njiho
vega nenastopanja je več ver
zij. Za slovenske atlete lahko 
rečemo, da iz objektivnih raz
logov niso nastopili v Celju, 
kar za Hrvaške ne bi mogli tr
diti. Po nekaterih govoricah 
omenjeni atleti niso nastopili

Nataša Erjavec, nova slovenska rekorderka v suvanju krogle: 
»Zelo sem vesela, da mi je uspelo doseči nov slovenski rekord 
v mestu kjer sem začela atletsko kariero. Danes sem bila izredno 
razpoložena in upam.da bom na naslednjih tekmah uspela doseči 
tudi nov državni rekord, ki ga zaenkrat ima Zrenjaninka Danica 
Živanov, 16,92 m.«

Gallna Čistjakova, svetovna rekorderka v skoku v daljino (7,52 
m): »Zelo sem vesela, da sem prišla v Celje, vendar sem žalostna, 
ker zaradi poškodbe nisem mogla nastopiti. Toda predsedniku 
Kladivarja dr. Rudiju Čajavcu sem obljubila, da se bom ponovno 
vrnila v Celje, toda kot tekmovalka.«

Rudi Čajavec, predsednik Kladivarja: »Zelo sem vesel, da smo 
največjo atletsko prireditev v letošnji sezoni uspešno izpeljali. 
Posebej tudi zaradi tega, ker smo po 34 letih uspeli obnoviti 
srečanje slovenske in hrvaške atletske reprezentance in ker smo 
v Celje uspeli pripeljati takšna svetovna imena, kot so Čistjakova, 
Poljakov, Protsenko in Malčenko.«

AVTOMOBILIZEM

Kuzmič 
v Monte Carlo

Brane Kuzmič, petnajstkratni državni prvak v rallyju in šesti v evropskem pokalu, se skupaj 
s sovozniki Rudijem Šalijem, Janezom Raničem in Marjanom Ramovšem popravlja za nastop na 
svetovno znanem rallyju Monte Carlo prihodnje leto.

Za to priložnost bo Kuzmič dobil od Renaulta nov avto, še pred nastopom pa bo na stezi v Monte 
Carlu tudi nekajkrat treniral. Posebej za Novo dobo je Kuzmič te dni spregovoril tudi o možnostih 
nastopa na naj večjem svetovnem rallyju Pariz-Dakar: »Če bi bil mlajši 20 let, bi o tem gotovo 
razmišljal. Danes to ne pride v poštev, saj nimam nikakršne želje, da bi se 21 dni s po tremi urami 
spanja na noč prebijal po divjinah in negotovostih Afrike.

V letošnji sezoni pričakuje Kuzmič tudi šestnajsti naslov državnega prvaka, s čimer bi se približal 
atletu iz Zagreba, metalcu kladiva Srečku Štiglicu. Sicer pa Kuzmič z znano Zlato selekcijo še 
naprej nastopa tudi v humanitarne namene in s tem na svoj način pomaga prizadetim osebam.

Marjana Lubej in Rudi Čajevec

ro Kocuvan, Marjana Lubej in 
Olga Šikovec-Luncer, kot gost
ja iz ZSSR pa tudi svetovna 
rekorderka v skoku v daljavo 
Galina Čistjakova, ki zaradi 
poškodbe kolena v Celju ni 
mogla nastopiti, vendar se je 
obljube našega fotografa Luka-

je kljub velikemu številu nasto
pajočih (čez 500) brezhibno iz
peljal zahtevno tekmovanje. 
Na žalost pohvale ne gredo tu
di občinstvu, ki ni pokazalo ve
liko zanimanja za največjo at
letsko prireditev v letošnji se
zoni v Celju.

Brane Kuzmič z vodjo ekipe in sovoznikom

KAKO TELOVADIJO CELJSKI 
GIMNAZIJCI

Zdravo telo 
v prahu

Šolski urniki vsebujejo poleg drugih predmetov tudi telo
vadbo, da se lahko učenci, dijaki sprostijo in oddahnejo med 
urami. Na Gimnaziji Celje ima telovadba precej nenavadno 
podobo.

Dijaki si nove moči nabirajo v dveh razpadlih in s kramo 
natrpanih telovadnicah, ki nista ničemur podobni. Nimajo niti 
garderobe, kjer bi se lahko preoblekli in odložili obleko. Po uri 
se ni mogoče nikjer umiti, ker ni temu namenjenega prostora 
v sklopu telovadnih prostorov. V lanski poplavi je bila improvizi
rana garderoba zalita, a je niso obnovili. Tako sedaj v telovadnici 
kraljujejo mize za namizni tenis, vso telovadno orodje in tja 
porinejo še druge stvari, ki jih trenutno nimajo kam spraviti. 
Parket na tleh je uničen, razpokan, nepolakiran in iz njega se 
dviguje prah. Stene so umazane, omet na nekaterih mestih že 
odpada. Okna in vrata slabo tesnijo in pozimi so bili prostori zelo 
slabo ogrevani. Pravijo, da denarja za obnovo ni, če pa kdo kaj 
pripomni, ga že pošiljajo na drugo šolo. Denarja pa ni samo za 
šport. Ni ga za obnovo telovadnic, za posip na krogu za tek, za 
športnike, reprezetance ... Našel pa se je za sceno za francosko 
igro. Vse se vrti v začaranem krogu. Dijaki pa za obešalnike za 
obleko uporabljajo telovadno orodje in se pri telovadbi, namesto 
da bi razgibali telo, najedo prahu.
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PO SVETU
Ankara: Turške oblasti so poostrile nadzor na mejnem pre

hodu Habur zaradi sporočil, da v nekaterih vojaških vozilih 
prevažajo orožje namenjeno Kurdom.

Moskva: Odnosi med sovjetskima republikama Armenijo in 
Azerbajdžanom so se znova zaostrili. Razmere so zlasti težavne 
na avtonomnem območju Gorski Karabah, jer je 80 odstotkov 
Armencev.

VVashington: Ameriški predsednik Bush se je znašel v bolnici. 
Potem ko mu je na joggingu zmanjkalo sape, so v bolnici 
ugotovili, da mu srce neredno bije, drugače pa je zdrav.

Daka: V južnem Bangladešu si reševalne ekipe prizadevajo 
rešiti življenje več sto tisoč ljudem, ki so preživeli katastrofalni 
ciklon. Grozijo jim bolezni in lakota.

Bagdad: Bagdad ponuja Ozalu spravo in vabi za pogajalsko- 
mizo. Sadam Husein bi rad pozabil na zalivske sovražnosti in se 
dogovarjal o Kurdih, preden bi ga kdo prehitel.

Nairobi: Na afriškem Rogu lakota in smrt grozita milijonom 
ljudi. Najhuje je v Etiopiji, kjer v strašnih razmerah životari 
sedem milijonov prebivalcev, kritično pa je še v Sudanu in 
Somaliji.

Sofija: Krščansko-demokratska skupnost Spasenje je v več 
bolgarskih mestih organizirala dan žrtev komunizma.

Saint Sebastien: Atentat v Baskiji. V pristanišču Saint Seba- 
stien je eksplodirala bomba, ob eksploziji pa je bil ubit en 
pripadnik civilne garde, drugi pa huje ranjen.

Praga: Washington je zagrozil Pragi, da bo morala prevzeti 
vse posledice, če bi uresničila svoj sklep o prodaji tankov Siriji in 
Iranu.

Buenos Aires: Kubo bodo pokupili Brazilci. Brazilski poslov
neži bodo prvi tujci, ki jim je vlada Fidela Castra dovolila, da 
odkupijo večino delnic kubanske državne družbe.

Aman: Palestinska osvobodilna organizacija želi imeti svojo 
neodvisno delegacijo na vseh mirovnih pogovorih o Bližnjem 
vzhodu.

Moskva: Nekdanji sovjetski premier Rižkov je potrdil, da se 
bo potegoval za predsednika največje sovjetske republike Ru- 
sije.

Nov Delhi: Muslimanski teroristi pobijajo v Kašmiru. Ustre
lili so sorodnika v Indiji najbolj znanega muslimanskega politika 
Sadika Šeika.

Praga: Ukradene štiri Picassove slike. Vredne naj bi bile 
približno 30 milijonov dolarjev.

Madrid: Zaradi stavke uslužbencev španske letalske družbe 
Iberis je popolnoma zastal letalski promet v državi. Odpovedati 
so morali kar 168 poletov po državi in tujini.

Daka: Tornado opustošil predmestje Dake. Bojijo se. da je 
umrlo približno 200 ljudi, več kot tisoč pa je ranjenih. Tornado 
je zravnal z zemljo več sto hiš, ruval drevesa in električne 
drogove.

Atene: Poslopje predstavništva nemškega podjetja Siemens 
v severnem atenskem predmestju je zadela raketa. Policija je 
ugotovila, da je bila izpuščena z okrog 200 metrov oddaljenega 
gradbišča.

Peking: Sovjetska in kitajska vojska sta obnovili staro zaupa
nje. Obisk ministra Jazova, prvi po tridesetletni sovražnosti, 
kaže na novo obdobje prijateljstva in na nove nakupe sovjet
skega orožja.

Buenos Aires: Pripadniki kolumbijske policije so zaplenili dve 
toni kokaina. V zadnjem mesecu so zaplenili 25 ton čistega 
kokaina.

Peking: Nesreča v kitajskem premogovništvu. V najhujši 
nesreči v zadnjih tridesetih letih je bilo ob življenje 147 ljudi.

Varšava: Na Poljskem je tvegano biti otrok ali pa bolnik. Stari 
sistem socialnega in družbenega skrbstva so namreč prenesli 
v nove, kapitalistične razmere, s čimer se je začela kriza v sub
vencioniranju dejavnosti.

Peking: Kitajska tožilstva bodo poslej dolžna zagotoviti var
stvo vsem ovaduhom, ki sami prijavijo po njihovem mnenju 
nezakonita dejanja. Imeli bodo tudi pravico do nagrade.

Rim: Italijansko filmsko igralko Lauro Antonelli so pogojno 
obsodili na zaporno kazen tri leta in pol. ker so pri njej našli 
kokain. Plačati bo morala tudi denarno kazen 24 milijonov lir.

Moskva: Rudarji v Sibiriji so nehali stavkati. Na delo so se 
pripravljeni vrniti po sporazumu med Gorbačovom in Jelcinom.

Bagdad: Begunci se vračajo. Sadam pa umika vojsko. Okoli 
75 tisoč Kurdov se je iz turške strani že vrnilo na svoje domove, 
ki jih varujejo zavezniški vojaki, iraške sile pa se umikajo 
s severa.

Rim: Italijanska vladaje ustanovila medminstrski odbor, ki bo 
spremljal razvoj dogodkov v Jugoslaviji.

Moskva: Po novem prelivanju krvi med sovjetskima republi
kama Armenijo in Azerbajdžanom je spet zavladal mir. Položaje 
na demitalizirani coni je prevzela vojska.

Bagdad: Sadam Husein je preprečil zavezniško operacijo širje
nja varnostnega območja. Iračani so tudi zavrnili modre čelade, 
pogajanja s Kurdi pa se zatikajo.

Dunaj: Dunajska policija je odkrila 11 madžarskih državlja
nov. ki-so z ukradenimi kreditnimi karticami velikopotezno 
kupovali. Dokazali so jim 224 kaznivih dejanj, škode pa so 
naredili za milijon šilingov.

Ankara: Direktor seizmološkega zavoda v Turčiji je izjavil, da 
je potres, ki je prizadel Gruzijo, povzročilo hudo bombardiranje 
Iraka med zalivsko vojno.

VVashington: Bela hiša je poostrila pogoje, pod katerimi lahko 
najvišji funkcionarji uporabljajo vojna letala.

Atene: Kopenske, pomorske in letalske sile Grčije in osmih 
drugih držav so v južni Evropi začele manevre, ki bodo trajali do 
22. maja.
★ ★★★★★★★★★★★★★★★★★★★★♦★'fr ★★★★★★★★★★

MANJ JAPONSKIH AVTOMOBILOV NA EVROPSKIH CESTAH

Evropa proti 
Japoncem

Ne moremo pričakovati, da bomo pogosto videvali 
japonske avtomobile na cestah Pariza ali Rima. Italija in 
Francija sta določili stroge uvozne kvote za japonske 
avtomobile. Zaradi podobnih omejitev v drugih državah 
evropske skupnosti dosegajo japonski proizvajalci le 10% 
delež evropskega trga avtomobilov.

Pričakujejo, da bosta Ita
lija in Francija te omejitve 
po letu 1992 odpravili, ven
dar pa se bodo zavzemali za 
oblikovanje novih na skup
nem evropskem trgu. In 
res, po dolgih in hudih bojih 
z advokati, ki branijo pro
sto trgovino, protekcionisti 
v evropski skupnosti napo
vedujejo zmago. Na sreča-

ponce to ugodna varianta, 
ni tako.

Omejitve so prisilile ja
ponske proizvajalce, da se 
izogibajo prodaji v države 
kot so Italija, Francija in 
Španija, kjer imajo nizek 
tržni delež. In če bodo takš
ne omejitve veljale na celot
nem evropskem trgu, bodo

Japonci prisiljeni zmanjšati 
rast proizvodnje avtomo
bilov.

Japonski avtomobili bo
do zato začeli prihajati iz 
evropskih tovarn. Takšne 
tovarne Japonci zaenkrat 
gradijo največ v Angliji.

Francoska vlada pravi, da 
se avtomobilski koncerni 
v njihovi državi strinjajo 
z njihovo politiko in verja
mejo, da bo Evropa delova
la odločno, da zmanjša pri
liv japonskih avtomobilov. 
»Amerika je predolgo čaka-

j

la, zato se je njihova avto
mobilska industrija znašla 
v izgubah,« pravijo Franco
zi. »Evropa se uči na ameri
ških napakah.«

Kot je bilo pričakovati, 
so reakcije Japoncev hlad
ne: »Če bo Evropska eko
nomska komisija res spreje
la takšne omejitve nas čaka
jo težka pogajanja.« Japon
ci zahtevajo največ 5 letno 
prehodno obdobje in da jim 
dovolijo neomejeno grad
njo avtomobilskih tovarn 
v Evropi. Japonci trošijo 
milijarde dolarjev, da si 
zgradijo avtomobilsko indu
strijo v Evropi.

Nissan Motor Co. ima to
varno v Angliji z letno ka
paciteto 200.000 avtomobi
lov, planirajo pa celo, da to 
kapaciteto podvojijo. Toy- 
ota in Honda tudi gradita 
tovarne v Angliji, medtem 
ko se je Mitsubishi odločil 
za joint venture (skupno 
vlaganje) z Volvom. Do le
ta 1999 bodo japonske to
varne v Evropi lahko proiz
vedle 1,2 milijona avtomo
bilov letno. Japonci upajo, 
da za njihove avtomobile iz 
evropskih tovarne ne bo 
omejitev.

Po letu 1999 Evropska 
skupnost planira, da bodo 
odpravili te protekcionistič
ne omejitve. »Do konca te
ga tisočletja bodo evropski 
avtomobili enakovredni ja-

nju Evropske ekonomske 
komisije 30. aprila so spre
jeli večino sporazumov za 
primer izvoznih akcij, kijih 
pripravljajo Japonci. Če
prav Evropska ekonomska 
komisija ni objavila detaj
lov, pa viri iz krogov, ki so 
blizu tej komisiji pravijo, da 
so obravnavali 6 — 7 letno 
obdobje po letu 1992.

V tem času bo japonska 
prodaja lahko postopno na
raščala, od 1,2 milijona vo
zil, ki so jih prodali v letu 
1990, do 2,5 milijona v letu 
1998 ali 1999. S tem bodo 
dosegli 16% delež evrop
skega avtomobilskega trga. 
Čeprav izgleda, da je za Ja- Prototip volkswagen Vario, eden odgovorov na japonsko invazijo.

Kabriolet izvedba Mitsubishijevega Pajera.

ponskim. Tako po ceni, kot 
po kvaliteti in zanesljivo
sti,« pravijo francoski urad
niki. Dobro bi bilo če bi se 
to res zgodilo. Na tržiščih 
Danske, Grčije in Irske, 
kjer nimajo omejtev za uvoz 
japonskih avtomobilov, na
mreč Japonci dosegajo 35% 
tržni delež.
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KNJIGA O NANCY REAGAN Nobelovi milijonarji

Prva dama 
lezbijka

Letošnji Nobelovi nagrajenci bodo postali milijonarji. Nagrade 
se bodo namreč povečale za 50%.

Aids v Afriki
Okoli 6 milijonov Afričanov je okuženih z virusom HIV, ki 

povzroča AIDS. Svetovna zdravstvena organizacija pa sporoča, 
da se bo v naslednjem desetletju rodilo milijon otrok okuženih 
s tem virosum.

Škandalozna knjiga o Nancv Reagan je v Ameriki dvignila 
mnogo prahu. Poleg nastalih govoric o bivši prvi dami, se veliko 
govori tudi o sami avtorici.

49-letna Kitty Kelley je 
s knjigo zaslužila 3,5 milijona 
dolarjev. Svojo kariero je zače
la s knjigo o Jaccjueline Onassis 
Jackie Oh!, napisala pa je tudi 
knjigo o Franku Sinatra.

Odraščala je v Spokani, 
Washington. Bila je najstarejša 
od sedmih otrok v dokaj pre
možni družini advokata. Bila je 
zelo popularno in radoživo de
kle, ki je skrivalo svoje proble
me zaradi svoje matere alkoho
ličarke. Po končani univerzi se 
je zaposlila v AVashingtonu kot 
administratorka, kasneje pa 
kot raziskovalka pri VVashing- 
ton Postu, vendar je morala po 
dveh letih dela odstopiti. Zače
la se je ukvarjati s pisanjem 
cenenih in opravljivih knjig in 
doživela višek s knjigo Jackie 
Oh!

Kitty Kelley je v svoji najno
vejši knjigi Nancy Reagan oz
načila kot hudobno, ceneno, 
temperamentno, manipulativ
no. maščevalno, komolčarsko, 
nevarno, lakomno, skopo in 
hladnokrvno osebo. Trdi, da je 
Nancy imela lezbične odnose in

Časopisi so različno reagirali 
in interpretirali Kittiyino knji
go. New York Times jo je oz
načil kot dvoumno. V Timesu 
pa je pisalo, da si nihče ne za
služi kaj takšnega.

Na Kitty Kelley se jezi Nan- 
cyjin posvojenec, pravi namreč 
da je prepisovala iz njegove 
knjige spominov izdane leta 
1988, prikazuje pa tako, kot da 
ga je intervjuvala.

Tudi Patti Davis, Reaganova 
odtujena hčerka, ki je za News- 
week izjavila, da jo je Nancy 
kot otroka večkrat pretepala 
z glavnikom po obrazu pravi, 
da Kitty Kelley njihovo druži
no predstavlja v napačni luči.

Kitty je zelo napadalna in 
odločna novinarka. Vendar so 
se ljudje, katere je intervjujala, 
vedno pritoževali, da je njihove 
izjave spreminjala.

Ker je Kitty vedela, da bo 
njena knjiga postala popular
na, je hotela ustvariti vtis, da 
temelji na skrbno opravljenih 
raziskavah. Res izgleda, da je

Kittj Keley na zabavi ob 
predstavitvi svoje knjige.

raziskovala, v bistvu pa je zbra
la vse govorice o Reaganovih, 
resnične in neresnične, ki so 
krožile več let.

Na začetku knjige se Kitty 
zahvaljuje celemu spisku ljudi, 
vključujoč tudi tiste katere 
sploh nikoli ni intervjuvala ali 
pa je z njimi govorila samo za
to, da bi tako izgledalo. Sama 
pravi, da je imela intervjuje 
z več kot 1000 osebami. Kakor
koli, Američanom je njen stil 
pisanja všeč in knjiga o Nancy 
Reagan je najhitreje prodajana 
knjiga v zgodovini Amerike. 
V prvi izdaji je bilo prodanih že 
600.000 knjig, piše ameriški 
Newsweek.

Bivši prvi par Amerike.

da je bivši predsednik Ronald 
Reagan lagal, ker je zanikal, da 
si barva lase.

Slišati je, da je Nancy alarmi
rala svoje prijatelje in zavezni
ke, da obrani svojo čast, huma
nost in čistost.

Da bi zanikali govorice, je 
pomočnik v Beli hiši dal izjavo 
za javnost: »Ni res, da je Nancy 
Reagan spala s Frankom Sina
tro v Beli hiši. Večkrat, ko je 
Frank prišel na obisk, me je 
Nancy poklicala in smo bili vsi 
trije skupaj.«

Tudi nekateri drugi, ki poz
najo razmere v Beli hiši, so za
nikali govorice.

Sarah Brady, žena nekdanje
ga Reaganovega sekretarja za 
stike z javnostjo, pravi da ni 
res, da je Nancy bila predsedni
ca, kot piše Kitty, in da je ona 
skrbela za predsednikove urni
ke in skrbela za osebje.

Zaplenjene kuvajtske 
umetnine

ZDA so izdale 148 stranski katalog, v katerem je več kot tisoč 
umetnin in starin, ki so jih Iračani odnesli iz kuvajtskega naci
onalnega muzeja Al-Sabah.

Princesa Ana za Afriko
Britanska princesa Ana se je odpovedala kosilom in k temu 

pozvala tudi druge, da bi s tem izrazila podporo zbiranju denarja 
za 27 milijonov stradajočih Afričanov.

Smrtne obsodbe
Na Kitajskem so na smrt obsodili trTmoške, ki so kradli orožje 

in ubili enega stražarja v glavnem mestu Tibeta.

Španija brez nukleark
Španska vlada se je odločila, da ne bo ukinila 7 letnega 

moratorija za gradnjo jedrskih elektrarn. Zgradili pa bodo plino
vod iz Alžirije, ki jih bo stal okoli 1,3 milijarde dolarjev.

Francozi ne poznajo 
svojega predsednika

Osem od desetih Francozov ne zna pravilno napisati priimka 
svojega predsednika Francoisa Mitterranda po 10-ih letih njego
vega uradnega službovanja.

Kako domačega se je v Beli hiši počutil Ole Blue Eyes - Frank Sinatra?

3 RO e*il
Podjetje za servis in trgovino
posredovanje - svetovanje
Telef. servis: (063) 37-501
Telef. - fax. za trgovino: (063) 34-624
Mariborska 116, Celje

POSEBNA SEJEMSKA PONUDBA 
V BIROBITU
- register blagajne - trgovske - gostinske
- fotokopirni stroji Canon
- Philips diktirni aparati
- PC računalniki Archi
- tiskalniki Epson
- IPCPOS terminali z bar - kodo za večje 

trgovine
- ves potrošni material

POSEBNA UGODNOST:
- NAKUP STARO ZA NOVO
- V ČASU SPOMLADANSKEGA SEJMA 

VAM PRI NAS KUPLJENE STROJE 
BREZPLAČNO MONTIRAMO.
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IZ SKICIRKE

BORI ZUPANČIČ

Tenis, yeah!
Priznam, da sei„ ,------ , ........
Priznam tudi, da se mi je včasih to zdel eden izmed 

najboij bedastih športov, tam nekje v rangu kakšnega bali-

M JV' •~n.gainti\7*r,an.i}tui yv ictJOKUt iglični, MJ

zs,z
bedasto igro. Se sam ne vem zakaj trie /e večina teniških 
rekreativcev spominjala na provincialne parvenije, ki so se 
v ta šport spustih zgolj zaradi trenda in kakopak tudi zaradi

Tisto dolgočasno odbijanje žogice z ene na drugo stran 
teniške mreže, tup. .tup. .. in to povrhu vsega še z lopar
jem, ki je bil kot da bi držal ponev v rokah, zares ni mogla

D:'K

»SWS
Ijeno bi to opisal, da s temsačem za nobeno ceno ne bi 
stopil na kakšen pir. če bi na to nanesla priložnost, iz 
preprostega razloga, ker oni tega pravzaprav sploh ne 
počno. Vsled njihove sterilne beline: tako sem pač predrl-

c“""” ” " “
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eno izmed redkih tatvin v mojem življenju. Po neki žurki na 
Gobinem domu. sem mu sunil rezervni teniški lopar. Še 
danes ga imam: leseni Dtmlop. z vozlom na mrežici.

hitro padeš v njegov kontekst, nudi ogromno užitkov, pa 
tudi za razočaranja nisi prikrajšan. Tenis je kot življenje: če ■ 
nisi dovolj v njem, se ti kaj hitro izmuzne izpod rok. 
Mogoče zveni ta misel malce prenapeto: a glede na moje 
nekdanje predsodke proti njemu je opravičljivo, da jo 
navedem, v takšni obliki.

Pa še zaradi nečesa sem se navezal na tenis. Daje mi 
namreč možnost, da opazujem psiho ljudi, ki ga igrajo m 
tudi tistih kijih pri tem gledajo. Pri tenisu se takoj spozna, 
kdo je za/etavec m kdo je odmahljtvcc. Kdo je sočutsiež m 
kdo hrezobzimež. Kdo pizdun in kdo odkritež.

Tenisači so tudi takšne vrste ljudje, da se najraje pogo
varjajo o tenisu. Zato si lahko med njimi temeljito spočiješ 
glavo od vseh političnih godelj v katere se potaplja naš

Tenis je torej tudi mentalni azil.
Tup.. tup.. .tup.. .tup. point and game!

FESTIVALI

Spet mladi 
pevci____

SLOVENSKI PEVSKI ZBOR GALLUS IZ 
ARGENTINE V SLOVENIJI

Prvi slovenski 
»petelini«

S koncertom v Kranju v nedeljo, v ponedeljek v Celju in torek 
v Kopru se je začela slovenska turneja Slovenskega pevskega 
zbora »Gallus« iz Argentine. Poprej so zapeli še Slovencem 
v Parizu. Do 3. junija jih boste lahko poslušali še v Mariboru, 
Murski Soboti, Rogaški Slatini, Novemu mestu in končno 3. 
junija v Ljubljani. Vmes, med 24. in 25. junijem, bodo sodelovali 
še na Koroškem v Avstriji, kjer se bodo zbrali vsi slovenski 
ansambli in zbori, ki nosijo ime znamenitega skladatelja, Slo
venca Jakoba Gallusa - Petelina. Nastopili pa bodo tudi v itali
janski Gorici.

Zbor iz Argentine je prvi slovenski zbor, ki si je nadel Gallu
sovo ime. Ustanovili so ga Slovenci leta 1948, ko so tja prebežali 
po vojni. Zbor je 36 let vodil dr. prava Julij Savelli, zdaj pa ga 
vodi njegova hčerka Anka Savelli-Gaser.

»Pojemo vse, spočetka pa smo peli predvsem slovenske 
pesmi,« pravi 79-letni doktor čilega videza. »Z Gallusom sem se 
spoznal kot študent pred vojno v Ljubljani, ko sem eno leto tudi 
vodil akademski pevski zbor, oziroma sem bil njegov predsednik. 
V Argentini smo bili spočetka precej »nenavadni«, saj smo tja 
prinesli neznano glasbeno kulturo Slovencev.«

Že po petih letih so jih proglasili za »pojočo slovensko diplo
macijo«. V bogati zgodovini so imeli nad 100 samostojnih kon
certov, dobili so številne diplome in medalje, izdali so 10 plošč, 
nastopali so na radiu in TV, predvsem pa so doživljali ploskanje 
številnih poslušalcev.

Tokratno gostovanje je omogočilo slovensko ministrstvo za 
kulturo, občine kjer nastopajo, škofijski ordinariati v Ljubljani, 
Mariboru in Kopru in več podjetij, ustanov, Festival Ljubljana, 
Slovenska izseljenska matica ter časniki Delo, Dnevnik, Večer, 
Družina ter RTV Slovenija. Nekateri pravijo, da je škoda, da 
niso prišli mesec dni pozneje in bi lahko počastili zasedanje 1. 
svetovnega slovenskega kongresa v Ljubljani.

PRIREDITVE

Pegasti
večer

Plesni forum Celje pripravlja v petek, 17. maja ob 20. uri 
v Narodnem domu v Celju peti Večer z gosti in tokrat je v mesto 
ob Savinji povabil naša priznana kantavtorja Zorana Predina 
(Lačni Franc) in Arsena Dediča, ki v zadnjem času uspešno 
združujeta ustvarjalne moči po vsej Jugoslaviji, v razprodanih 
koncertnih dvoranah promovirata skupen album Priče - svje- 
doci. Petkov Pegasti večer bo prepleten s koreografijami Ples
nega foruma Celje, koreografijami Goge Stefanovič-Erjavec, 
Save Malenšek in Estele Zutič na glasbo Zorana Predina in 
Arsena Dediča.

DOGODKI

PRI SLOVENIJALESU 
VEDNO KAJ NOVEGA
V MAJU
— prodaja pohištva iz Nemčije po cenah pred deval
vacijo:

spal. DAGMAR za samo 
spal. MUNCHEN 
otroška soba UWE 
otroška soba DENVER

21.887.00 din
27.971.00 din
21.438.00 din
29.922.00 din

ekskluzivna prodaja kuhinje EWE

— vrtne hišice, garniture, za vrt in teraso po najniž
jih cenah
— bogata izbira kopalniške opreme
— nova ponudba tehničnega blaga in talnih oblog 
v prenovljeni kletni etaži
— vedno bogata izbira blaga v zalogi za nakup brez 
čakalne dobe
— 10% popust za plačilo v gotovini ali ugodni kre
ditni pogoji
— brezplačna dostava in nasvet arh. svetovalke

Stvarne sanje.
Slovenijales, stanovanjska oprema

Mednarodno podjetje

Celje, Zidanškova 10-15 
Velenje, V'. Vlahoviča 46 

Slovenj Gradec, Glavni trg 26

Likovne regije 
se predstavljajo

Te dni je v celjskem Likovnemm salonu na ogled medregi- 
onalna likovna razstava, ki jo je pripravila Galerija Kulturnega 
centra Miško Kranjec iz Murske Sobote in se iz celjskega razsta
višča potlej seli še v Galerijo likovnih umetnosti Slovenj Gradec, 
v Gorenjski muzej v Kranj, v Pilonovo galerijo v Ajdovščino, 
v Dolenjsko galerijo v Novo mesto in v Obalne galerije v Piran.

S svojimi likovnimi izdelki se predstavljajo po trije likovniki 
mlajše generacije iz celjske, dolenjske, gorenjske, koroške, 
pomurske in primorske regije, izbrali so jih selektorji Alenka 
Domjan, Jožef Muhovič, dr. Cene Avguštin, Milena Zlatar, 
Dejan Mehmedovič in Franc Obal.

To je druga medregionalna razstava, na kateri je lansko leto 
sodelovalo 25 likovnih ustvarjalcev iz treh slovenskih regij. 
Gorenjske, Goriške in Pomurja, letos pa so k sodelovanju priteg
nili še celjsko območje. Dolenjsko, Koroško in Primorsko.

★ ★★★★★★★
Celje bo letos ponovno odprlo vrata tekmovanja željnim zbo

rom. V mestu bo že 19. Mednarodni mladinski pevski festival, ki 
bo trajal od 31. maja do 2. junija. V treh dneh se bodo predstavili 
številni zbori iz Slovenije in drugih jugoslovanskih republik ter 
tujine. V Narodnem domu bo v petek, 31. maja ob 19.30 otvori
tev festivala s slavnostnim koncertom. Tekmovanja bodo poleg 
petka še v soboto. Zbori bodo tekmovali v treh skupinah. 
Obvezne tekmovalne pesmi so letos dela J. Gallusa. Vsak zbor je 
v svoji kategoriji moral izbrali eno izmed predlaganih. Glasbena 
žirija bo sestavljena iz domačih in tujih ocenjevalcev. Zmago
valne zbore čakajo lepe nagrade. V nedeljo, 2. junija bo ob 11. 
uri zaključni koncert množičnega zbora s podelitvijo priznanj in 
nagrad. Ob 19. MMPF pa bodo v Celju še druge spremne 
prireditve.

Celeia
antigua____

V četrtek, 16. maja ob 18. uri bodo v razstavnih prostorih 
Muzeja revolucije v Celju odprli razstavo Celeia antiqua. Zavod 
za varstvo kulturne in naravne dediščine Celje predstavlja arhe
ološka izkopavanja pri Kreuhu.

POEZIJA

BINA ŠTAMPE ŽMAVC

Mavrica
Kada r gre dež na sprehod, 
sonce odpre nebesni svod 
in zbudi čemerne oblake. 
Zatakne v lase 
jim mavrične trake 
in pentlje razpne od ene 
do druge nebesne mlake.
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Letošnje tekmovanje za iz
bor najboljše popevke Evrovi- 
zije je v senci klanja in masakri- 
ranja minilo tiho in neopazno. 
Edini dogodek, ki je resnično 
zbudil zanimanje je bil prav ta 
nesrečno zrežiran izbor našega 
predstavnika. In če pogledamo 
bridkim dejstvom v oči, je bil 
to pravzaprav edini zanimiv in 
zabaven dogodek okrog vsega 
cirkusa.

Evrovizijska popevka na
mreč že dalj časa ne pomeni 
prav nič v svetovnem popu. 
Zadnji, ki so uspeli narediti še 
kaj več kot le zmagati na tem 
tekmovanju in potem neslavno 
utoniti v pozabo, so bili AB- 
BA, ki so se po zmagi na Evro- 
viziji zasidrali na lestvicah in še 
dolga leta proizvajali uspešnico 
za uspešnico ter postali eno iz
med najsolidnejših švedskih 
podjetij. Za njimi ni bilo več 
nikogar, ki bi svojo kariero dvi
gnil čez nivo lokalne zvezde. 
Zmagovalci se avtomatično za
pisujejo v rubriko »One Hit 
Wonder« in prav nedostojan
stveno tonejo v pozabo. Ilu
strativno vam lahko omenim 
Nicole, katere »Ein bischen fri- 
eden« nekaj časa nikakor ni bi
lo za sneti z radijskih gramofo
nov. Domiselni glasbeni ured
nik vala 202 je to pesem tako 
močno vzljubil, da jo je spuščal 
tudi po petkrat na dan. Kdo se 
danes spomni te ljubke deklice 
»s kitaro v rokah in vetrom 
v laseh«? Ti, jaz in njena 
mama.

Najbolj zabaven del evrovi
zijskega džumbusa je pri nas 
nedvomno postal izbor za naše
ga predstavnika. Že prejšnja 
leta se je dalo ob tej prireditvi 
do solz nasmejati. Niti glasbeni 
biznis se ne more izogniti poli
tični polarizaciji, če pa je to 
narejeno na jugo način, si lah
ko vsak režiser komedij v enem 
samem večeru nabere materi
ala za celo življenje. Pred nekaj 
leti se je »kao slučajno« zafec- 
Ijalo prav pri playbacku prištin- 
skega predstavnika, seveda iz
bor je bil v Novem Sadu. Ko je 
mala Lidija zmagala s pesmijo 
»Mangup« je z navdušenjem 
zbrcala čevlje z nog in na vses
plošno zgražanje odplesala eno 
domačo. Vsekakor pa je bilo 
najbolj zabavno letos, to mora
te priznati, ko so se veljaki 
RTB-a odločili, da bo jugoslo
vanski predstavnik prave in po
štene nacionalnosti ali pa ga ne 
bo. Ta izbor je bil verjetno naj
bolj smešen medijski dogodek 
v Jugoslaviji po znamenitih 
»zgodovinskih zadnjih« sejah 
razpadajoče ZKJ. Točke so de
ževale in Bebi Dol je na koncu 
v solzah radosti poskakovala 
ob nepričakovani zmagi. Mar 
bi bil kdo siroti povedal, da bi 
lahko celo pesem prejecljala ali 
prerigala, pa bi vseeno zmaga
la. Dvomim namreč, da se lah
ko takšno infantilno veselje kar 
tako odigra. Ali je to odurno 
babišče popolnoma butasto ali 
pa je še bolj butasto. Druge 
možnosti ni.

Po zgodovinskem izboru na
šega predstavnika (ki se je kas
neje odlično odrezal na Evrovi- 
ziji...), je HTV v vsaki oddaji, 
ki je imela le malo povezavo 
z glasbo, z držo moralnega 
zmagovalca razglašala prejšnje 
uspehe predstavnikov zagreb
škega studia in malikovala Raj
ka Dujmiča, Rivo in počenjala 
podobne hohštaplarske gravža- 
rije... kot da so gledalci tako 
butasti in ne vedo za kaj gre.

Na takšnem tekmovanju je 
tako vseeno kdo zmaga. Letos 
bi nas lahko zastopal kdorkoli, 
tudi Danijel. In kakšna razlika 
bi bila? Nobene razlike, nobe
ne. Oh, fant moj, če jih imaš 
petintrideset na grbi in imaš 
obraz mlajšega upokojenca, 
potem pač ne moreš igrati vlo

ge golobradega pubertetnika. 
Le kdaj bo ta konj doumel, da 
je čas namenjen njemu potekel 
in da si z vsakim kvazi come- 
back-om (ki ga vsako leto upri
zarja prav na tej prireditvi) le 
zapira še zadnja vrata, ki bi mu 
omogočila časten umik iz 
estradne arene.

Sploh pa evrovizijska popev
ka nikdar ni bila relevantno 
merilo stanja v evropskem po
pu, sicer bi med mnogimi, za 
večno anonimnimi imeni zasle
dili tudi kaj poznanega. Je sa
ma sebi namen in prav zato 
izgleda ob MTV-jevem ratingu 
kot zadnji sejem kiča in slabega 
okusa. In dokler se bo pri nas 
temu zahojenemu festu pripi
soval tak (precenjen) pomen, 
bo naša popularna glasba še 
naprej tam, kjer je: v riti.

3. VVILSON PHILLIPS
- Wilson Phillips
5. REM - Out Of Time 
RAP obeti (NME)
1. TERMINATOR X - In 
The Valley Of The Jeep Beets
2. SON OF BAZERK - Ba- 
zerk Bazerk Bazerk
3. DE LA SOUL - De La 
Soul Is Dead
4. THE BLACK SHIP
- A Wolf In A Sheep’s Clot- 
hing
5. KRS - 1 & SHABBA 
RANKS - The Jam

DISCIPLINA KIČME, IT S 
NOT FOR ŠALE, 9. 5., Ger
bičeva, Ljubljana.

Tokrat so si Ljubljančani 
lahko ogledali kompleten kon
cert »najbolje jugoslovanske 
grupe svih vremena«, ki so ga 
slednji kljub očitni omamljeno
sti odlično izpeljali. Tudi him
na ni umanjkala. DK je bend, 
ki ga obožuješ ali pa ga ne ma
raš. Vmesne stopnje ni. Koja 
Zeleni pravi:

»Po desetih letih smo spet na 
začetku. Prav tako kot v vseh 
drugih deželah tega tipa, smo 
spet na isti poziciji. Zgodil se je 
majhen premik v popularnosti, 
drugače pa ni kakšne večje raz
like.«

Toda mulci vas obožujejo?
»Da, toda ni jih veliko. Obo

ževati nas morajo stari in mla
di. V tem je štos.«

Veliko nas misli, da je zad
nja plošča najboljša od vseh?

»Dobro. Najprej bi ti rad če
stital za dober okus. Strinjam 
se s tabo. Ta zadnja plošča je 
po mojem zelo težka, vendar 
tudi zelo lahka... to je tisto, 
kar se mora zgoditi po tolikih 
letih.«

Plošča se pojavlja samo na 
dveh formatih, cedeja ni?

»Ni diskete. Si videl ovitek?
. Cedeja ni zato, ker je to odu
ren proizvod. CD je morilec 
glasbe. Na koncu bo vse skupaj 
v Atariju.«

Kako naprej?
»E, nova plošča, nove ploš

če, koncerti, povabili so nas na 
nek festival v Seattle, treba je 
delati, razumno in trezno, hja, 
mi smo vendar takšni 
ljudje...«

It’s Not For Šale: »Arrrgggh!« 
Night jump na koncertu v Inter 
clubu Prebold

zvrst glasbe že pred pojavom 
nove mode, da domala vsi an
sambli znova igrajo večno po
pularne melodije. Toda oprav
ljena je bila kruta selekcija in 
to je dobro. Obdržiš se lahko le 
s kakovostjo. Sedaj ob viken
dih gostujemo v raznih diskote
kah, kjer nas publika šele spoz
nava in mislim, da so nas že 
sprejeli medse. Za popestritev 
pa prirejamo tudi razne temat
ske večere, kot na primer sku
pine The Doors, pa tudi kon
certe ob obletnici smrti Jimmi- 
ja Morissona.«

K temu, da je koncert uspel, 
pa je pripomogla tudi dobra, če 
ne že kar odlična organizacija. 
Tako je bil večer resnično pre
krasen. Takšnih koncertov si 
mladi na našem koncu seveda 
še želijo, zato naj razveselim 
vse tiste, ki se niste udeležili 
sobotnega koncerta te skupine, 
z informacijo, da nameravajo 
zopet gostovati pri nas nekje 
v sredini maja in to v kinodvo
rani v Šempetru.

»Hej, prijatelju, dodi ovamo!«

Kot predskupina so na
stopili Laščani It’s Not For 
Šale. Očiten je velik napre
dek v strukturi in izvedbi 
glasbene slike, kar ta bend 
uvršča v sam vrh naše un- 
derground scene. Več kot 
dobro.

Skupina NIGHT JUMP iz
Kopra igra v celoti neavtorsko 
glasbo, predvsem stari rock 
šestdesetih in sedemdesetih let.

»Že vseskozi igramo takšno 
komercialno glasbo,« pravi 
Boštjan Andrejc-Buši. »Reči 
hočem, da smo gojili prav to

KONCERTI
21. 5. bodo v dvorani Orphe- 

um v Gradcu (A) nastopili
THE BLUES BROTHERS 
BAND.

16. 5. prav tako v Gradcu, 
vendar v Kaffe Pl nastopa ma
nijak iz Seattla TAD.

25. 5. v Orpheum na nostal
gično reminiscenco z MAMAS 
AND PAPAS.

Istega dne pa bo v Žalcu, 
v dvorani Hmezad zdaj že tra
dicionalni »FUCK OFF CO- 
MERCIAL« festival. Kot gost
je naj bi nastopili nihče drug 
kot HOLLV MOSES. Več 
o tem v naslednji številki.

Posedovati orožje in se poču
titi ogroženega.

Jim Morrison: »Jaz sem Fran
ček piromanček!«

The GO-GO’s

NOVICE

Velika Britanija (NME)
- singli
1. THE WATERBOYS
- The Whole Of The Moon
2. JAMES - Sit Dovvn
3. CHESNEV HAWKS
— The One And The Only
4. MADONNA - Rescue Me
5. THE WONDER STUFF
- The Size Of A Cow 
Velika Britanija (NME) — al
bumi
L SIMPLE MINDS - Real 
Life
2. THE EURVTHMICS
— Greatest Hits
3. ROXETTE - Joyride
4. ROD STEVVART - Vaga- 
bond Heart
5. REM - Out Of Time
Velika Britanija (NME) - ne
odvisni singli
L INSP1RAL CARPETS
— Caravan
2. THE SHAMEN - Hvper- 
real
3. CURVE - Blindfold
4. THE BOO RADLEVS
— Every Heaven
5. NEW FAST AUTOMA
TIC DAFFODILS - Get 
Better
Velika Britanija (NME) — ne
odvisni albumi
1. KLF - The White Room
2. THE FARM - Spartacus
3. KITCHENS OF DISTINC- 
TION - Strange Free World
4. THE BUTTHOLE SUR- 
FERS - Pioughd
5. CARTER TUSM - 30 So- 
mething
ZDA (Billboard) — singli
L LONDONBEAT - Ive 
Been Thinking About You
2. WlLSON PHILLIPS - Yo- 
u’re In Love
3. TARA KEMP - Hold On 
Tight
4. AMY GRANT - Baby 
Baby
5. ENIGMA - Sadness Part 1
ZDA (Billboard) - albumi
L MARIAH CAREY - Ma
riah Carev
2. C&C MUSIČ FACTORY
- Gonna Make You Sweat

GunsVRoses, po besedah 
celjske rock legende B. M. (28) 
najbolj iskren bend v rocku, 
bodo izdali nov album. Izšel 
naj bi sredi junija in to kot dva 
ločena LP-ja z naslovoma »Use 
Your Illusioh I« in »Use Your 
Illusion II«. Vsega skupaj bo 
album obsegal 36 pesmi.

Ponovno izdajanje starih 
plošč na novih formatih ne po
jenja. Kmalu bi naj namreč iz
šla dva albuma, ki ju je pred 
kakšnimi petnajstimi leti pos
nel David Bowie. Gre za »Yo- 
ung Americans« in »Station to 
Station«.

ZA VEDNO 
Z NAMI

Pred 5. leti
GEORGE MICHAEL
- A Diffefent Corner
Pred 10. leti
STARSOUND - Starš On 45
Pred 15. leti
ABBA - Fernando
Pred 20. leti
THE ROLLING STONES
- Brown Sugar
Pred 25. leti
MANFRED MANN - Pretty 
Flamingo

Oliver Stone o Jimu Morri
sonu: »Čujte, nekdo, ki zakle
ne svojo punco v omaro in po
tem omaro zažge, ne more biti 
že kar ves pokvarjen, ha?«

Cliff Richard: »Včasih se mi 
zgodi, da ko pojem posebej vi
soko, dobim občutek, da mi bo 
razneslo glavo.«

Monie Love: »V čem Anglija 
prekaša Ameriko? Boljša kva
liteta spodnjega perila.«

Madonna: »Rescue me!«
»IN«

Državljanska vojna na TV, 
tokrat ne v Romuniji, temveč 
pri nas.
»OUT«

Posiljevanje gledalcev z do
kumentarnimi filmi v najbolj 
gledanih terminih na TVS.

MAMA DOLORES, »Rja 
v ustih, 7«, Front Rock

Neodvisni ne mirujejo. To
krat je udarilo iz Maribora. Za
ložba Front rock je izdala dva 
sedeminčerja, pravzaprav gre 
za LP-ja s po štirimi pesmimi. 
Prvega, skupine Mama Dolo
res predstavljamo tokrat, dru
gega (Gottschee) pa v naslednji 
številki.

Mama Dolores, ki prihajajo 
iz Metlike, so eni redkih slo
venskih postpunk bendov, ki 
svoje videnje Rocka bazirajo 
na funk senzibilnosti in zvoku 
iz sredine osemdesetih. Morda 
bi veljala tudi vzporednica z iz
kušnjo bendov t. i. novega po
zitivnega punka, zgodnjih So
uthern Dead Cult ali Danse So- 
ciety. Mama Dolores, ki so 
pred tremi leti tudi nastopili na 
Novem Rocku, se na tej plošči 
z naslovom »Rja v ustih« pred
stavljajo s štirimi produkcijsko 
in izvajalsko izenačenimi pe
smimi.

Ploščo lahko naročite na na
slov:
Front ROCK, p. p. 48 
62000 Maribor

NOVA W DOBA
isce
AKVIZITERJE
Interesenti naj se oglasijo v uredništvo Nove do
be v Aškerčevi 15 v Celju

ELEKTRO TURNŠEK
Prodajalna Miklošičeva 2, Celje 
Tel.: (063) 29-345

- prodaja elektroinstalacijskega materiala
- akustika in bela tehnika
- drobni gospodinjski aparati in rezervni deli

Elektroinstalacije in strelovodi 
Tovarniška 11, Celje 
Tel.: (063) 38-744 
Telefax: (063) 38-930

- montaža strelovodov
- izvedba elektroinstalacij
- meritve elektroinstalacij in strelovodnih naprav

SE PRIPOROČAMO!
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INSIEME UNITED EUROPE

Nazaj
h kovačem

Obljubljeni »raj« v obliki združene Evrope se nezadržno pribli
žuje. Zdaj ko je na dlani, da skupaj z Jugoslavijo tam nimamo kaj 
iskati, se slovenska vlada vse bolj zateka k osamosvojitvenim 
aktom v upanju, da nas bo vase zagledana Evropa le sprejela. Če 
se bo vse srečno izteklo, če izpeljemo razdružitev z Jugoslavijo in 
združitev z Evropo 92’, si bomo nakopali kup težav, kaj šele da bi 
prišli v »obljubljeno deželo.«

Združena Evropa formalno odpravlja meje. toda fizične in 
etnične bodo vedno obstajale. Cariniki torej ne bodo ob službo
— imeli bodo še veliko več dela, čeprav bo omogočen pretok 
oseb, blaga, storitev in kapitala nasploh. Njihova- naloga bo 
predvsem budnost nad preprodajalci mamil, orožja ipd. Toliko 
o mejah.

Države Združene Evrope bodo odpravile carine, s tem pa se 
znajdejo v položaju, ko svojega gospodarstva ne bo več mogoče 
ščititi, torej bo treba razvijati samo najuspešnejše resorje, saj bo 
konkurenca iz drugih držav brez težav prodrla, cene njihovih 
izdelkov pa bodo višje samo na račun transporta.

In kje je tu vloga Slovenije. Posamezni resorji kot so industrija, 
gradbeništvo in premogovništvo so tik pred propadom in bi jim 
z Evropo 92 zadali smrtni udarec. Turizem bi se lahko obnesel ob 
upoštevanju vseh možnih kapacitet, kajti smo mala država, ki 
mora glede na-to maksimalno izkoristiti obalo, zimsko-športna 
središča, izletniške točke ... po avstrijskem zgledu. Kmetijstvo in 
gospodarstvo bi ob pametni politiki lahko preživela, prometne 
zveze in nasploh celotno infrastrukturo pa bi morali od temeljev 
naprej obnoviti, da ne govorimo o elektrifikaciji in robotizaciji
- po zadnjih podatkih je v Sloveniji samo 30 robotov. Perspek
tivo vidimo v malem podjetništvu in obrtništvu. Če smo malo 
cinični, lahko rečemo: nazaj k ribniškim rokodelcem in kropar- 
skim kovačem.

NOVI POSLI

Ostrigarice 
za turiste

V dneh, ko se je madžarska delegacija na povabilo slovenskega 
zunanjega ministra pod vodstvom Lajosa Barenyia, namestnika 
madžarskega državnega sekretarja za zunanjo trgovino, mudila 
v Sloveniji in obiskovala tudi Celje, so v mestu ob Savinji 
v celjskem zasebnem podjetju YU-STIP Inženiring sklenili dva 
pomembna posla. Podpisali so pogodbo o izgradnji luksuznega 
zdraviliškega hotela Sarvarju in pismo o nameri formiranja proiz
vodnje ostrigaric v tem znamenitem madžarskem zdraviliškem 
kraju na severozahodu države, približno sto kilometrov od Du
naja.

YU-STIP bo v Sarvarju gradil hotel Kristaly, hotel s štirimi 
zvezdami po evropskih normah, s 340 posteljami in s kompletno 
terapijo, na ključ v roku enajstih mesecev. Z deli bodo pričeli še 
ta mesec, naložba pa je vredna 30 milijonov nemških mark. Hotel 
investirajo tri podjetja, ob YU-STIPU še mesto Sarvar in COOP 
hotels iz Budimpešte, med njimi pa ima celjsko zasebno podjetje, 
največji, to je 51-odstotni delež.

V istem mestu pripravlja YU-STIP tudi projekt za gojenje 
ostrigaric, posebnih gob, ki jih bodo zvečine prodajali na ameri
ško tržišče, odkoder je tudi enverska firma ETI, glavni investitor 
projekta, za katerega bodo potrebovali tri hektare površin, dva 
tisoč ton slame in sedem tisoč kubikov vode. Naložbo ocenjujejo 
na 15 milijonov nemških mark, priprava inženiringa, katerega 
nosilec je celjski YU-STIP, pa je vredna okoli 10 odstotkov 
investicijske mase.

INDUSTRIJSKA PRODAJALNA
Zidanškova 27, Celje

To je trgovina z najcenejšim ženskim 
in moškim spodnjim perilom, največjo 
izbiro body-ev, pižam, spalnih srajc, 

halj, svilenih nogavic in kopalk.

Pridite in se prepričajte!
HVALA ZA ZAUPANJE
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dodatnih znanjih s kakšnih drugih področij imajo se do^ olj denarja, da se lahko odločajo ir t,strni, ki so
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NEMCI POSTAJAJO VSE VEČJI

Le dva metra
Nemški mladeniči, stari 18 

let, dosegajo danes povprečno 
višino 1,80 m, s čimer prerašča
jo očete za 5 cm. Osemnajstlet
na dekleta so v povprečju viso
ka 1,67 m, to je 3 cm več od 
svojih mater. Tako so Nemci za 
Nizozemci (moški 1,82, ženske 
1,68 m) najvišji ljudje na svetu.

Prof. Ingeborg Brandt, ki 
spremlja rast otrok že dolga le
ta, pravi, da gre za izjemen

skok v eni sami generaciji. Na 
to vplivajo življenjske razmere, 
kot boljša prehrana nosečnic in 
dojenčkov. Tudi kasneje dobi
jo otroci več vitaminov, mine
ralov, svežega sadja in zelenja
ve, polnozrnatih in mlečnih iz
delkov itd. Otroci se tudi več 
ukvarjajo s športom in si krepi
jo organizem.

Kje je zgornja meja rasti? 
Bodo naši otroci velikani? se

sprašujejo starši. »Ne, pri dveh 
metrih je konec,« pravi prof. 
Hans Jiirgens, antropolog iz 
Kiela. »Več srce in kosti ne bi 
prenesle.«

Če hočete vedeti, kako visok 
bo vaš otrok, pa je odgovor 
preprost: seštejte višino očeta 
in matere, delite vsoto z dva in 
dobljenemu povprečju pri sinu 
prištejte 6,5, pri hčerki pa od- 
štejte 6,5 cm.

Sanje svarijo
Vsako uro in pol (štiri do 

petkrat v noči) sanjamo. Znan
stveniki so zdaj ugotovili, da 
nas sanje opozarjajo na bole
zen, včasih pa nas lahko celo 
zdravijo. Freudova teorija, da 
sanje simbolizirajo potlačene 
želje, je napačna. Po mnenju 
ameriških znanstvenikov Mc 
Carleya in Hobsona jih je mo
goče razložiti dosti preprosteje. 
Ce kdo, na primer, pogosto sa

nja, da teče in se pri tem ne 
premakne z mesta, mu po vsej 
verjetnosti primanjkuje giba
nja. Tako ponavljajoče se sanje 
pojasnjujejo mnoge bolezni:

• tekate po žerjavici — lote
va se vas artritis,

• ste na begu, pot teče v po
tokih — zboleli boste za gripo,

• tišči vas v grlu — pričaku
jete vnetje,

• hodite po mrzli vodi

— pojavila se bo krčna žila,
• začutite udarec v prša

— grozi vam bolezen srca,
• pičila vas je kača - nevar

nost raka.
Le če se take sanje ponavlja

jo večkrat, veljajo kot zname
nje za kakšno bolezen in šele 
tedaj pojdite k zdravniku. Sicer 
sanjajo že dojenčki in več ko 
sanjajo, bolje se razvijajo, pra
vijo strokovnjaki.

Debela
manekenka

Francozinja Anne Zamber- 
lan (40), gospodinja, je visoka 
1,66 cm in tehta 130 kg. Tako 
rekoč iz stiske je postala foto
model in uspela. Dnevno zaslu
ži namreč neverjetnih 15 tisoč 
DEM. Z njo dobesedno tekajo 
moški (fotografi) sem ter ja.

Astro
nomski
dobički

Po oceni velike nemške de
narne ustanove je dobiček za
sebnikov lani dosegel 3,5 bilijo
nov DEM, to je petnajstkrat 
več kot pred 31 leti. Leta 2000 
se bo vsota povzpela na kakih 
5 bilijonov DEM. Letno smejo 
od te vsote porabiti 250 mili
jard DEM, kar je seveda zelo 
veliko.

Kava rahlja 
kosti

Ženske starejše od 50 let ne bi 
smele dnevno popiti več ko dve 
skodelici kave ali štiri skodelice 
čaja (pravega), svarijo ameriški 
zdravniki. Z veliko raziskavo so 
ugotovili, da kofein jemlje orga
nizmu kalcij, zaradi česar posta
jajo kosti krhke. Pač pa mleko 
daje telesu potreben kalcij in 
ščiti kosti pred osteoporozo.

S PRILOGO IZPOD PULTA

Časopis, ki je močnejši od papirja.
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Nagradna križanka 
Pomladanski sejmi
1. nagrada: torba in majica Turistične agencije 
SLOVENI!ATURIST CEUE
2. nagrada: IX nega obraza v BEAUTV CENTRU 
v ZDRAVILIŠČU ROGAŠKA SLATINA
3. nagrada: polletna naročnina Nove dobe
4. nagrada: četrtletna naročnina Nove dobe

Nagrajenci nagradne križanke:
1. Džezvico EMO s podstavkom - Karli Privšek, Jenkova 15, Velenje
2. Majica Turistične agencije OREL - Dorica Podgoršek, Dvor 5/a, Šmarje/Jelšah
3. lx dnevna karta za kopanje v pokritem bazenu Donat v ZDRAVILIŠČU ROGAŠKA 
SLATINA - BLAŽ Cegnar, Sedraž 35, Laško
4. Četrtletna naročnina Nova dobe - Karmen Magyar, Podjavorškova 13, Celje

Ni več
upanja

Znana ameriška filmska 
igralka Lee Remick je še pred 
letom dni upala, da je prema
gala raka. Toda bolezen se je 
vrnila in ji vzela vse moči. »Ni
mam več nobenega upanja,« je 
resignirano rekel njen mož, 
filmski režiser William Go- 
wens.

Bogastvo za 
rendezvous

Princ Al Muhtadel Billah, 
star 16 let in bodoči sultan Bru
neja je ponudil sestri Michaela 
Jacksona pevki Janet kar 1,5 
milijona DEM za en sam ren
dezvous. To je seveda ogromna 
vsota, četudi naj bi bil prinčev 
oče najbogatejši človek na sve
tu. Kasnejša poroka ni izklju
čena, ampak načrtovana. Za 
muslimanskega teenagerja bi 
bila Janet četrta žena.
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TRAGEDIJA SLOVENSKE 
HIMALAJSKE ODPRAVE

Pustili 
so ju
v objemu 
gore

Žalost je zavila v čmo naše planinstvo: na Kangčendzengi v Himalaji sta se pri sestopu 3. 
maja smrtno ponesrečila Marija Frantar in Jože Rozman. Po zmagi po novi smeri na 8586 
metrov visok Kangčendzeng na južni vrh in po osvojitvi glavnega sta se z goro spoprijela še 
Frantarjeva in Rozman. Približno 150 m pod vrhom sta se obrnila in začela s sestopom. 
Med sestopom sta 3. maja zdrsnila in izgubila življenji. Tovariši iz slovenske himalajske 
odprave Kangč 91 so tragično preminula alpinista pokopali ob vznožju gore.

35-letna Ljubljančanka Marija Frantar (članica AO Rašica) in 36-letni Jože Rozman 
(član AO Tržič) sta bila zelo izkušena plezalca. Da se spomnimo: julija lani sta med drugim 
osvojila 8.125 metrov visoki Nanga Parbat, Rozman pa je pred tremi leti že stopi) na vrh 
8.201 meter visokega Čo Oja.

Pretresljivo novico o tragični smrti obeh planincev je najprej poslala v svet neka 
agencija, sledile so ji različne vesti, potrdila pa sta jo Viki Grošelj in Stipe Božič, ki sta 
predčasno prispela v Katmandu. Po njuni izpovedi bi naj do nesreče prišlo zaradi 
izčrpanosti. Alpinista sta imela s sabo le eno kisikovo bombo, med vzponom pa bi naj 
Frantarjeva doživela še snežno slepoto. Nekje med povratkom jima je po vsej verjetnosti 
zdrsnilo, prijatelji so ju našli tisoč metrov nižje na snežnem platoju. Po vseh znakih sodeč 
nista bila navezana. Po tragediji je odprava pospravila bazo in se vrača v domovino.
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AVTOMOBILI
AX 11 TRS, letnik 1990, regi

striran do 3/92, prvi lastnik, do
datna oprema, prodam. Tel.: 
(063) 24-642.

DIANO, spredaj zaleteno, 
prodam za 300 DEM. Tel.: (063) 
26-968 (od 15. do 17. ure).

126 P, letnik 1977, registriran 
do 10/91, na novo obnovljen, 
prodam za 1.000 DEM. Tel.: 
(063) 858-745, popoldne.

126 P, letnik 1987, registriran 
še 2 meseca, z manjšo okvaro 
motorja (cuka), prodam za 600 
DEM v din. protivrednosti. Pe
ter Potočnik, Florijan 34, Gornji 
grad

FIAT CROMA 1,6, letnik 
1989/9, prevoženih 15.000 km, 
prodam za 21.000 DEM v din. 
protivrednosti. Tel.: (063) 24- 
247, po 16. uri.

126 P, letnik 1982, registriran 
do novembra, prevoženih 62.000 
km, druga lastnica, prodam za 
1.600 DEM. Tel.: (063) 712-590.

P 126, letnik 1987, registriran 
do konca avgusta, prevoženih 
22.000 km, prodam. Sandi Pun
gartnik, Bukovžlak 92, Teharje.

JEEP, terenski avto, prodam. 
Tel.: (063) 21-790 - klicati od 
15. do 20. ure.

YDGO 45 AX, letnik 1988, 
bele barve, registiran do 30. 1. 
1992, prevoženih 28.500 km, 
prodam za 5.500 DEM. Tel.: 
(063) 741-974.

FIAT 750, letnik 1978, regi
striran do 9/91, prodam. Tel.: 
(063) 31-301.

ZASTAVO SKALA 55, letnik 
1989/4,registriran do 25.4.19° ’ 
z dodatno opremo, prod 
Tel.: (063)38-996 — dopoldne jh 
(063) 33-075 - po 17. uri.

FIAT 126 P, letnik 1979, do
bro ohranjen, registriran do maja 
1992, ugodno prodam. Tel.: 
(063) 25-445 - po 16. uri.

ZASTAVO 128, letnik 1989/ 
3, registrirano do 31. 3. 1992, 
z dodatno opremo. Cena po do
govoru. Tel.: (063) 38-996 - do
poldne ali (063) 34-039 - po- 
podlne.

FIAT 750, letnik 1978, regi- 
-striran do 9/91, prodam. Tel.: 
(063) 31-301.

TAM 125. T 12, kesonar, zelo 
ugodno prodam. Prodam tudi 
opel kadet 1,6 D. Tel.: (063)713- 
145.

OSTALO

Rolete v vseh barvah 
montiram, popravljam. 
Tel.: (063) 31-776.

MOTORNO KOLO ETZ 
250, prodam. Tel.: (063) 858- 
745, popoldne.

motorno Črpalko, soo
1, z diesel motorjem, LDA 100, 
primerno za namakalne sisteme, 
ugodno prodam. Tel. (063) 779 
157, Rudi Verdel.

PROGRAMIRANI TEČAJ I. 
stopnje, angleščina in nemščina, 
prodam. Cena po dogovoru. 
Tel.: (063) 25-283, po 18. uri.

TAM 110, kiper, registriran 
do 4/92, ugodno prodam ali za
menjam za osebni avto. Viki Se
lič, Huda jama 3, Laško.

TROSED, fotelj in tabore, 
prodam za 5.500,00 din. Tel.: 
(062) 813-895.

MOTOR - ENDURO ČZ 
250, popolnoma obnovljeno in 
opremljeno z veliko dodatne ita
lijanske opreme, ugodno pro
dam. Tel: (063) 741-562, po 16. 
uri.

ZEMLJIŠČE v okolici Pule. 
ugodno prodam. Tel.: (063) 33- 
089.

VEČ KOT 2000 (dva tisoč) 
starih in rabljenih knjig in drugih 
publikacij, prodamo. Ogled vsa
ko soboto od 9. do 14. ure v 2. 
nadstropju stavbe gledališča. Trg 
Tonega Čufarja 4, Jesenice. Tel.: 
(064) 84-058, ob delavnikih do
poldne.

OTROŠKI VOZIČEK, zelo 
dobro ohranjen, kombiniran 
(Rocky) in avto sedež s pasom, 
prodam. Tel.: (063) 25-054, Po 
19. uri.

VSI, ki bi z malo truda radi 
lepo zaslužili z delom na domu se 
oglasite na ta naslov: Željko Lip
nik, Pustike 5, 63253 Pristava 
- sestavljanje in pakiranje.

SEDEŽNO GARNITURO 
usnjeno (trosed, dvosed, fotelj), 
popolnoma novo , ugodno pro
dam. Tel.: (063) 24-642.

HLADILNIK GORENJE 
z omaro, ugodno prodam. Tel.: 
(063) 21-003.

VIDEOPLAVER, nov. gold- 
star, prodam za 440 DEM. Iščem 
tudi akviziterje za prodajo atrak
tivnega artikla. Tel.: (063) 850- 
552.

ZIDANO GARAŽO v Koc
bekovi 5, prodam. Tel. (063) 29- 
643, po 7. uri ali na naslov: Mari
ja Rojc, Kocbekova 5, Celje.

ODDAM enosobno stanova
nje v Celju, opremljeno. Samo 
pisne ponudbe na naslov: Zvon
ka Bernard, Savinjsko nabrežje 
5, Celje.

MOTOR APN 7, kot nov. 
prodam za 12.000.00 din. Pro

dam tudi Brako prikolico (skif) 
za 4 osebe, z baldahinom in dru
go opremo za 8.000.00 din. Tel.: 
(063) 857-901, popoldne.

PERZUSKE MUCKE, z ro
dovnikom, mlade, oče uvoženi 
šampion, ugodno prodam. Tel.: 
(063) 831-797.

REGATNO JADRALNO 
DESKO Imgrad »racing D2«, 
športno, z jadrom, prodam. Pro
dam tudi surf »Kondor« z jadrom 
»Rig IV«. Tel. (063) 26-968. od 
16. do 17. ure.

ČOLN MAESTRAL 18. Mo
tor Tomos 9,9, prodam. Prodam 
tudi Opel Vectro GLS, novo. 
Tel.: (063) 31-112, int. 325 ali na 
naslov Branko Terglav, Trnovlje 
87 b. Celje.

STRIŽEM KODRE (pudlje). 
Tel. (063) 36-606, po 17. uri. 

NOVO HIŠO: dve stanovanji
— 250 m2, podkleteno, dve gara
ži, cca 1 ha njive, prodam. Loka
cija: pri Slovenski Bistrici. Tel.: 
(063) 29-766 (med 19. in 21. 
uro).

PARCELO, komunalno ure
jeno, na Ostrožnem, prodam. 
Tel.: (063) 732-650 (zvečer) ali 
(063) 713-103, dopoldne.

FANT IŠČE SOBO s kopalni
co ali garsonjero v Celju. Matjaž 
Onič, Cesta na Dobrovo 57, 
Celje.

TELEVIZIJO gorenje, barv
no, ekran 71 cm, daljinsko 
upravljanje. 7 let na 7.000.00 din, 
brestovo sedežno garnituro za 
5.000,00 ter starejši komplet: 
kavč, 2 fotelja in klubska mizica 
za 2.000,00, ugodno prodam. 
Tel.: (063) 831-209. zvečer.

TOMOS avtomatik A3L, nov, 
ugodno prodam. Tel.: (063) 32- 
146 - dopoldne.

DIRKALNO KOLO, novo. 
Sprint, prodam. Tel.: (063)
31-301.

TOVORNI AVTO TAM 170,
kiper, prodam. Tel.: (063) 21- 
790 od 15. do 20. ure.

AVTOMATIKA, letnik 1988. 
dobro ohranjenega, prodam za 
7.500,000din. Tel.: (063)21-316
— popoldne.

HIŠO v centru Šentjurja, pro
dam ali oddam v najem. Možnost 
ureditve poslovnih prostorov. 
Tel.: (063) 36-115.

INŠTRUIRAM matematiko, 
fiziko, angleščino. Prevajam an
gleško strokovno literaturo. Tel.: 
(063) 37-315.

STREŠNO OKNO, 85 x 115
cm (še zapakirano), prodam za 
5.000,00 din. Tel. 38-526.

STARO POHIŠTVO, češnjev 
les, v naravni barvi: 2 postelji,
2 nočni omarici, zgoraj marmor
nate plošče ter menjalnik in en 
kom pol os za Renaut 4. ugodno 
prodam. Tel.: (063) 25-068 (od 
14. ure naprej).

GORSKO KOLO Atala Shi 
mano Deore XT 90, 21 prestav, 
Michelin ubroči, ambrosio črni, 
prodam za 2.000 DEM. Tel.: 
(063) 31-505. od 16. do 18. ure.

ODDAM SOBO za poslovni 
prostor (25 m2) v centru Celja. 
Samo pisne ponudbe na naslov 
Zvonka Bernard, Savinjsko na
brežje 5. Celje.

OTROŠKI AVTOSEDEŽ. 
nov in otroški nahrbtnik, brez 
okovja, prodam za 1.200,00 din. 
Lidija Vodušek, Oblakova 28, 
Celje. Tel.: (063) 26-073.

MIEKX
TRGOVSKO IN PROIZVODNO PODJETJE. D o. CELJE

AVTOTIEHNIKA

IZBERITE PRI NAS
Avtotehnika Celje vas vabi na mednarodni pomladanski sejem v Celju, kjer vam 
v hali D priporočajo nakup:

- osebnih vozil Cimos Citroen, Revoz Renault, VolksVVagen, Škoda in 
omejeno število Wartburg Turist (po tov. ceni 172.000,00 din)
- prikolice Adria s 5% sejemskim popustom
- prikolice Brako 18.710,00 din (cena z davkom)
- pri nakupu vozil Cimos, Renault in Škoda podarimo dodatno opremo in 
naročilo za brezplačni tehnični pregled
- vozila Škoda in VVartburg dobavimo takoj
- nakup vozil možen staro za novo

Telefon: (063) 37-131 ali 38-511 
Telefax: (063) 38-725

Zaupajte kakovosti in Avtotehniki Celje
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SKUPAJ Z NAMI - 
USPEŠNA IN CENEJŠA GRADNJA

Članstvo v stanovanjski zadrugi Graditelj
vam omogoča:

BREZPLAČNO 
PRIDOBITEV DOVO
LJENJA ZA IZVED
BO MANJŠIH 
GRADBENIH DEL

BREZPLAČNO SVE
TOVANJE IN STRO
KOVNA POMOČ 
V VSEH FAZAH IZ
GRADNJE
UGODNI KREDITNI 
POGOJI
OBROČNO ODPLA
ČEVANJE GRADBE
NEGA MATERIALA

KOMPLETEN INŽENIRING: PRIPRAVE, PROJEKTI
RANJE, IZVEDBA IN GRADBENI NADZOR

Dodatni popusti pri nabav! gradbenega materiala

Možnost blagajniških vplačil brez provizije 
Prizadetim ob poplavi nudimo še dodatne ugod
nosti
OBIŠČITE NAS. NA ENEM MESTU UREDITE VSEI

MI=HX
STANOVANJSKA ZADRUGA

GRADITIEI.J
63000 CELJE, ulica 29. novembra 16 
telefon 063 21-352 
telex 33513 yu merxce 
telefax: 063/24-202

PERSIL
MIXAL
OSKAR
VIDIMO, DA NAM ZAUPATE,
ZATO VAM NUDIMO PO
PUSTE:
- za nakup nad 1.000,00 din 10%
- za nakup nad 500,00 din 5%

Popusti ne veljajo za cigarete in akcijsko prodajo.
SsecocGosoeoocooocecooGoooococoscoooscco:

IŠČEM OSEBO za 2-krat me
sečno čiščenje garsonjere. Lika
nje srajc — lahko tudi na domu. 
Upokojenec. Tel.: (063) 856-902 
(med 19. in 20. uro).

POLNILEC AKUMULA
TORJEV 12 V 120 A, z regulaci
jo toka, prodam. Možen je zagon 
motorja brez akumulatorja, aku
mulator topla 12 V 50 AH, star 
6 mesecev. Tel.: (063)
36-257.

DVOINPOL SOBNO STA
NOVANJE, prodam. Tel.: (061) 
349-062.

GARSONJERO v Slovenj 
Gradcu, delno opremljeno, cen

tralno ogrevanje, telefon, pritlič
je, oddam pošteni, nevezani žen
ski za dobo enega leta. Tel.: 
(063) 858-907.

TOVOTA pletilni dvoredni 
stroj na kartice z originalno mizo 
in dodatki, ugodno prodam. 
Tel.: (063) 25-445 - po 16. uri.

ŠOTORSKO PRIKOLICO 
Živa, ugodno prodam. Te!.: 
(063) 25-011 int. 23 - dopoldne.

BREZŽIČNI TELEFON Ja 
guar 8000 z dodatki prodam za 
1.600 DEM ali dinarsko proti
vrednost. Prodam tudi belo otro
ško posteljico z jogijem. Tel.: 
(063) 32-470.

STREŠNO OPEKO. novo. 
Kikinda 272 (1.000 kom) in ope
ko Hodul (2.000 kom), zelo 
ugodno prodam. Tel.: (063) 26- 
073.

KOTNO SEDEŽNO GAR
NITURO in francosko posteljo, 
poceni prodam. Tel.: (063) 29- 
946.

STARO HIŠO, na lepi sončni 
legi. voda. elektrika, asfalt, 
ugodno prodam. Tel.: (063) 831- 
621, od ponedeljka do petka do
poldne.

ŠPORTNO KOLO Maraton, 
rabljeno, a dobro ohranjeno in 
rabljen štedilnik gorenje. 
2 X plin in 4 x elektrika, ugodno 
prodam. Tel.: (063)21-578 ali na 
naslov: Partizanska 41, Celje.

TUNER BENITONE T-60, 
prodam za 20b DEM in kaseto
fon Benitone D-60, za 200 DEM 
Tel.: (063) 39-595.

AVTOMATIC 2-MS, letnik 
1988. malo vozen in APN 6, let
nik 1985, prodam. Tel.: (063) 
731-133.

MALI OGLASI 
ZASTONJ KUPONIB

MOJ NASLOV:

Kupon in čitljivo besedilo malega oglasa pošljite 
na naslov Nova doba, Aškerčeva 15, Celje, s pripi
som »Za male oglase« in svojim polnim naslovom. 
Oglasov pod šifro in oglasov za podjetja in obrt
nike ne objavljamo brezplačno.

NAROČILNICA NOVA DOBA
Ime ...........................priimek ......................

naslov .......................................................................

naročam časopis-tednik Nova doba na naslov

Na gornji naslov mi pošljite ................. izvodov.
(število)

Obvezujem se, da bom redno plačeval naročnino.

podpis naročnika

od 15.
. do 21. 5.

——mi

Oven 21. 3.-20. 4.
Za zdaj ne sprejmite nobene dolgoroč

nejše obveznosti. Pustite si čas, da boste 
stvari bolje videli. Tudi sicer se v ničemer 
ne prenaglite, ne mislite pa izključno nase, 
ampak bodite strpnejši do svojega okolja.

Srečne številke 10, 14, 23, 37.

Bik 21. 4.-20. 5.
Nekaj boste morali narediti za rešitev 

stanovanjskega problema, če nočete, da se 
bodo pojavile nenadejane ovire. V uradnih 
pogovorih bodite vztrajni in nikakor ne po
pustite. Ne zanemarjajte slabega počutja.

Srečne številke 1, 8, 16, 48.

Dvojčka 21. 5.—21. 6.
V prihodnjih dneh se boste morali več

krat ugrizniti v jezik, a to bo bolje, ko da bi 
reagirali preveč čustveno in povzročili ne
potreben prepir. Denarna stiska bo trajala 
še nekaj časa. Previdni bodite v športu.

Srečne številke 4, 11, 30, 41.

Rak 22. 6.-22. 7.
Treba se bo otresti iluzije in se spustiti na 

trdna tla, da boste ugotovili, kako malo 
upoštevajo vaše dobrohotne želje. Ne bi 
škodovalo, če bi nekoliko spremenili oko
lje. Priložnost se bo ponudila v soboto.

Srečne številke 1, 2, 8, 28.

Lev 23. 7.-23. 8.
V ljubezni ste s svojimi občutki trenutno 

zelo na tleh. Močno je moteno harmonično 
sožitje, ker skuša partner ubirati svoja po
ta. Morali bi se vprašati, ali ni to vaša 
krivda, ali pa si poiskati kakšno alternativo.

Srečne številke 2, 5, 15, 18.

Devica 24. 8.-23. 9.
V prihodnjih dneh ostanite neprizadeti, 

četudi vas bo marsikaj skušalo iztiriti. Ne 
pustite se zavesti z neresničnim sporočilom. 
Mirno lahko sprejmete nasvet osebe, o ka
teri sicer nimate dobrega mnenja.

Srečne številke 10, 15, 42, 46.

Tehtnica 24. 9.-23. 10.
Načrtovane spremembe bi morali uresni

čiti s premislekom, torej ne prehitevati. 
Potrebna bo taktika in nekaj potrpljenja za 
ugoden razplet neke zadeve. Računajte 
z nesoglasji na delovnem mestu, ostanite 
hladni.

Srečne številke 6, 18. 28, 33.

Škorpijon 24. 10.-22. 11.
V prihodnjih dneh boste doživeli kar ne

kaj zanimivih presenečenj, toda pri tem ne 
pozabite resno vzeti nekega zelo pomemb
nega datuma, od katerega bo odvisen polo
žaj. Previdnost pri rekreaciji ali izletih v na
ravo.

Srečne številke 1, 12, 21, 39.

Strelec 23. 11.-21. 12.
V tem tednu lahko računate z neprijet

nim pogovorom, zaradi katerega pa si ne 
belite glave. Sicer boste naredili dobro kup
čijo in v službi doživeli uspeh. Razmislite 
o ponudbi, je dosti boljša kot si lahko mi
slite.

Srečne številke 4, 14, 19, 41.

Kozorog 22. 12.-20. 1.
Vse, kar bo ta teden v zvezi s poklicno 

dejavnostjo ali poslovnimi zadevami, bo 
ugodno za vas. Vsega se lotite s polno 
vnemo. Lahko pa se zgodi, da boste v part
nerju spodbudili napetosti, ki ne bi bile 
dobre.

Srečne številke 1, 8, 15. 28.

Vodnar 21. 1.-19. 2.
Čas obremenitev še ni povsem minil, za

to se v prihodnjih dneh zlasti ne igrajte 
s svojim zdravjem. Ne odlašajte z obiskom 
zdravnika, če si nočete nakopati neprijetnih 
posledic. Nekdo vam bo skušal ponagajati.

Srečne številke 3, 7. 17, 29.

Ribi 20. 2. 20. 3.
V poklicnem delu bo nekaj novega, kar 

vam bo dalo novih spodbud, toda uspehov 
ne boste poželi vi. Ženske; rojene v tem 
znamenju, so ta čas zelo ljubosumne, kar 
naj partnerji upoštevajo.

Srečne številke 8, 27, 31, 42.
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Mladost gre 
do konca

fr— zavarovalnica triglav
MČ M TAKO VARNO,

Da ne bi potrebovalo zavarovanja
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Slovensko Ljudsko Gledališče Celje
SREDA, 15. maj ob 10.00: FeriLainš- 

ček: ČIREN ČAJ IN JUHA KOKOS 
POKOS KVAK KVAK, zaključena za 
občino Laško; ob 15.00: Feri Lainšček: 
ČIREN ČAJ IN JUHA KOKOS PO
KOS KVAK KVAK, abonma ČEBELI
CA 4 in IZVEN

PETEK, 17. maj ob 11.30: Aleksan
der Galin: ZVEZDE NA JUTRANJEM 
NEBU. režiser Franci Križaj, abonma 
VIII. MLADINSKI; ob 18.00: Aleksan

der Galin: ZVEZDE NA JUTRANJEM 
NEBU, abonma LAŠKO in IZVEN 

SOBOTA, 18. maj ob 17.00: Alek
sander Galin: ZVEZDE NA JUTRA- 
NJEN MEBU, abonma SOBOTA PO
POLDAN in IZVEN 

PONEDELJEK, 20. maj ob 17.00 
Ivan Cankar: HLAPCI, režiser Mile Ko
run, za GIMNAZIJO ČELJE 

TOREK, 21. maj ob 10.00: Ivan Can

kar: HLAPCI, za GIMNAZIJO CEN
TER CELJE

Pripravljamo zadnjo premiero v letoš
nji sezoni: Murray Schisgal: LJUBEZEN 
v režiji Dušana Mlakarja.

* *******
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